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ACTA PLE NÚM. 10/01 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE 
SETEMBRE DE 2001 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE SETEMBRE DE 2001 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-set de setembre de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
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Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 1.1.- Decret número 4342/01 de data 26 de juliol, mitjançant el 
qual s’assignen al funcionari de carrera senyor Joan Fernández Trabal, les 
tasques complementàries relacionades amb la protecció del patrimoni artístic i 
arquitectònic municipal i treballs complementaris de recerca d’informació i 
divulgació d’aquest valors. 
 
 “Vistes les delegacions complementàries de funcions establertes al 
funcionari de carrera Sr. Joan Fernández Trabal, que no figuren incloses en 
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les fixades en el seu lloc de treball en jornada ordinària, que comporten una 
major dedicació i responsabilitat, relacionades amb la protecció del patrimoni 
artístic i arquitectònic municipal i treballs complementaris de recerca 
d’informació i de divulgació d’aquests valors, 
 
 Atès que per la realització de les esmentades funcions la Normativa 
de Retribucions aprovada pel Ple Municipal de data 28 de juny de 2001 preveu 
un sistema per establir un complement de delegació específic,  
 
 Atès que l’esmentada Normativa no estarà en vigor fins tant no 
finalitzi el procés d’exposició pública, aprovació definitiva i publicació íntegra 
del seu text en el Butlletí Oficial de la Província, 
 
 Atès que l’esmentat funcionari per Decret l’Alcaldia 3670/1994, ja 
tenia establert un complement de delegació per funcions similars, a més d’un 
complement de dedicació especial de 220 hores anyals fixades en el catàleg de 
llocs de treball vigent fins el 30 de juny de 2001, 
 
 Atès que en el nou catàleg de llocs de treball per aquest exercici no 
figura la dedicació especial en el lloc de treball de Cap del Patrimoni Cultural i 
Biblioteques, al haver-se previst la seva remuneració per la via de la delegació 
específica de funcions, 
 
 Atès el que preveuen els articles 40 i ss. de la vigent Normativa de 
Retribucions, referent a l’establiment d’un complement específic per delegació 
de funcions, 
 
 Aquest Tinència d’Alcaldia, Interior, Comerç i Comunicació, fent ús 
de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Assignar al funcionari de carrera senyor Joan Fernández 
Trabal, les tasques complementàries relacionades amb la protecció del 
patrimoni artístic i arquitectònic municipal i treballs complementaris de 
recerca d’informació i de divulgació d’aquests valors, que no consten en la 
descripció del seu lloc de treball, amb efectes 1 de juliol de 2001, que 
comporta una dedicació anyal de 440 hores.  
 

Segon.- Establir provisionalment a l’esmentat funcionari a partir de 1 
de juliol de 2001 el complement específic per delegació en 78.572,- pessetes 
mensuals, import que restarà definitiu un cop entri en vigor la nova Normativa 
de Retribucions o s’hagi de revocar en el cas de que el precepte referent a 
l’establiment d’aquest complement resti redactat d’un forma diferent al que 
consta provisionalment. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, en la primera sessió que celebri.” 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquesta no és una assignació nova, sinó que 
procedeix de l’any 94 i es produeix un nou decret en la mesura que s’havia 
aprovat una nova normativa de retribucions i un nou catàleg, -com recordeu, 
en l’anterior Ple-. I per tant, es té que fer aquesta nova assignació, però és una 
assignació que ja estava contemplada dintre de les retribucions d’aquest lloc 
de treball. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 1.2.- Decret número 4344/01 de data 26 de juliol, mitjançant el 
qual es rescindeix el contracte de treball de l’empleat senyor Gualberto Pérez 
Sotelo. 
 
 “Vist que l'índex general d'absentisme de la plantilla de personal 
d'aquest Ajuntament per causes justificades ha sigut superior al 5 % durant 
tots els mesos compresos entre l'u de maig al 30 de juny de 2001 i que en el 
programa de direcció i administració del servei d'esports l'índex durant els 
mateixos mesos del període esmentat ha sigut superior al 20 %, 
 
 Atès que en l'esmentat programa d'esports està inclòs l'empleat Sr. 
Gualberto Pérez Sotelo, que en els mesos que tot seguit s'indiquen ha tingut 
les absències justificades de caràcter intermitent que consten en l'informe 
emès pel Departament de Recursos Humans i que han estat conformades pel 
propi interessat. 
 
 Atès que aquest grau d'absentisme ha tingut una gran incidència en 
el normal funcionament del Departament Tècnic, agregat per la incapacitat 
temporal durant tot el període d’una altre empleada,  
 
 Atès que l'article 52 d de l'Estatut dels Treballadors preveu com a 
causa objectiva per l'extinció del contracte de treball per part de l'Entitat 
contractant quan l'empleat hagi tingut un absentisme superior al 20 % en dos 
mesos consecutius o al 25 % en quatre mesos discontinus dins d'un període 
dotze mesos, 
 
 Atès el que preveuen l’article 53 del mateix cos legal referent a la 
forma i requisits per dur a terme l'extinció per causes objectives de la relació 
laboral. 
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia d'Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l'Alcaldia 3358/95, de 15 de 
juliol, 
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HA RESOLT 
 
 Primer.- Rescindir al contracte de treball de l'empleat Sr. Gualberto 
Pérez Sotelo per la causa objectiva assenyalada en la part expositiva de la 
present resolució amb efectes 31 d'agost de 2001. 
 
 Segon.- Concedir a l'esmentat empleat el període el mes de preavis 
que preveu l'Estatut dels Treballadors 
 
 Tercer.- Posar a disposició de l'empleat la indemnització de 
4.986.463,- pessetes corresponents als 20 dies per any treballat que li 
corresponen. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Comitè d'Empresa pel seu coneixement i efectes adients. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
de l’Ajuntament en la seva primera sessió.” 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que el segon Decret fa referència a la rescissió 
del contracte de l’anterior Cap del Departament Tècnic d’Esports i en el cas del 
tercer Decret, després d’haver realitzat tota una sèrie d’entrevistes amb 
diferents candidats que podien ocupar interinament aquesta plaça, s’ha 
decidit proposar el nomenament del senyor Salvador Valls Cuello com a Cap 
del Departament. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per assenyalar que, amb respecte al 
segon punt, sé que és un tema delicat perquè sobre l’estat de salut de 
Gualberto, ja va explicar alguna cosa el senyor Badenes, però penso que es 
mereix una explicació més detallada de com s’ha desenvolupat el tema. I 
quant al tercer punt, sincerament crec, per moltes entrevistes que s’hagin fet i 
per tot el demés, que fa temps que inclús estava preparada la relació. 
 
 I hi ha persones que estaven interessades, que s’havien presentat 
anteriorment i què estaven esperant ser avisades. I ara, encara que sé que la 
Llei permet contractar a treballadors interins per a desenvolupar determinades 
tasques, la veritat és que no crec que sigui la millor manera de fer-ho. 
 
 Ha hagut temps suficient per a haver fet un examen, convocar un 
concurs d’oposició i que es resolgués. No discuteixo que aquesta persona sigui 
la més capacitada, però no es pot dir que no hi ha ningú més capacitat que ell 
perquè exerceix una funció a nivell comarcal. I després, quan passin uns 
mesos, efectivament, encara tindrà molta més informació per a què sigui ell la 
persona que surti guanyadora en el suposat cas de que hi hagi aqueix 
concurs-oposició. 
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 Jo inclús tenia una pregunta prevista sobre això abans de veure en 
l’Ordre del Dia que estava aquest tema. Em sembla que no és la manera més 
correcta i lo lògic és que s’hagués donat l’oportunitat, ja que estava tot 
preparat per a què s’hagués fet aqueix concurs. No sé a quantes persones 
s’han entrevistat, si s’ha fet a tota la gent que podia estar interessada, ni si 
s’ha fet difusió de que aqueixa plaça estava per cobrir i, per tant, els que 
haguessin estat interessats s’haguessin pogut presentat. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
comparteix amb el senyor Flórez que se’ns tingui més informats, i que quan 
altra vegada passi, que surti a concurs i que es faci tot el més clar possible 
perquè és una plaça que jo estic quasi convençuda de que és la persona 
adequada, pels informes que el senyor Badenes ens ha donat, però això no 
treu per a què se’ns digui quan ja esta la plaça coberta i que nosaltres 
tinguem coneixement després, i també que es faci com s’ha de fer mitjançant 
concurs públic i es nomeni a la persona que millors valors tingui per a dur-ho 
a terme. 
 
 Novament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que pel que fa al segon Decret, crec que queda 
clar quin és el seu contingut i els motius de la rescissió d’aquest contracte al 
senyor Gualberto Pérez Sotelo. 
 
 I respecte al tema del nomenament del senyor Salvador Valls, dir 
que s’ha fet una selecció amb varies entrevistes a diferents persones. Aquesta 
plaça, -que no el lloc de treball que són dos coses distintes-, és de Tècnic 
d’Esports i el lloc de treball és de Cap de Departament, sortirà en l’oferta 
pública, òbviament. 
 
 A mi no em consta -i soc el responsable del Departament de 
Personal-, que en el Departament de Personal haguem obert un procés per a 
que es poguessin presentar diferents propostes, en la mesura que aquesta 
plaça tenia una dificultat, i és que si hagués sigut simplement la de Tècnic, 
possiblement haguéssim anat a altre mena de selecció, però per la singularitat 
d’aquest lloc de treball, que, a més, és la de Cap, vam tenir que treballar amb 
diferents candidats per a saber quina era la persona més idònia que podria, no 
tant sols tenir capacitat com a Tècnic en Esports, sinó també per a poder 
dirigir el departament i impulsar les polítiques esportives des de la vessant 
tècnica que es tenen que realitzar. 
 
 De totes maneres, no us amoïneu, perquè es garanteix en el procés 
que es va a tirar cap a endavant la transparència de tots aquells procesos 
relacionats amb concurrència i publicitat, i què aquesta plaça, -torno a 
repetir-, sortirà, evidentment, en l’Oferta Pública d’Empleo. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 1.3.- Decret número 4875/01 de data 14 de setembre, mitjançant el 
qual es modifica el Decret de l’alcaldia número 5085/99 de 28 d’octubre, en el 
sentit de designar al senyor Salvador Valls Cuello, Cap del Departament 
Tècnic d’Esports d’aquest Ajuntament, com a Secretari del Consell Municipal 
de l’Esport de Cornellà de Llobregat. 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre de 
1999, amb el número 5085/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de l’Esport, modificat posteriorment per Decrets de 
l’Alcaldia números 1006/2000, de 25 de febrer i 2963/2000, de 8 de juny. 
 
 Atès que mitjançant escrit del Tinent d’Alcalde de Cultura, Esports, 
Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat d’aquesta Ajuntament, de data 
3 de setembre d’enguany, es sol·licita el nomenament de nou Secretari del 
Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat, per haver causat baixa 
el senyor Gualberto Pérez Sotelo, designat el seu dia. 
 
 Atès que en data 3 de setembre d’enguany, ha sigut nomenat 
interinament, el senyor Salvador Valls Cuello, com a Cap del Departament 
Tècnic d’Esports, mitjançat Decret de l’Alcaldia número 4860/2001 de data 12 
de setembre. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5085/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de designar al senyor Salvador Valls Cuello, Cap del 
Departament Tècnic d’Esports d’aquest Ajuntament, com a Secretari del 
Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat, amb les funciones 
atribuïdes a aquest per l’article 13 del seu Reglament Orgànic.  
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-president i Secretari del 
Consell Municipal de l’Esport, i a les persones interessades, als efectes 
escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 2.- Aprovació de la modificació número 41/01 per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit i amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria i baixes per anul·lació de despeses. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’escrit del Cap del Departament de Patrimoni Cultural, 
Històric i Biblioteques, sol·licitant suplementar la partida d’Activitats Museus 
per un import d’1.100.000 pessetes per tal de poder generar ingressos amb la 
realització d dues sortides programades. 
 
 Vista la proposta del Cap del Departament de Relacions Ciutadanes 
i Cooperació i Solidaritat, per la necessitat de crear una partida nominativa 
per la construcció d’habitatges a Jocoaitique, Arambala i Torola per un import 
d’1.000.000 de pessetes. 
 
 Vist l’escrit del Departament de Via Pública, Manteniment i Serveis 
pel qual es sol·licita modificació de crèdit per transferència amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria, per import de 7.306.332 pessetes, per fer front al 
projecte “Modificat de la rehabilitació i adequació de la Rectoria”, i la creació 
d’una nova partida per atendre les reparacions de les instal·lacions de reg per 
aspersió per import de 10.000.000 de pessetes. 
 
 Vista la proposta del Departament de Serveis Socials, sol·licitant la 
creació d’una partida nominativa pel pagament de l’operació d’allotjament 
d’immigrants, per import de 9.163.155 pessetes. 
 
 Vist l’escrit del Departament d’Intervenció sol·licitant suplementar 
la partida d’inversions del software de comptabilitat per import de 2.900.000 
pessetes, per fer front les despeses que suposen les noves funcionalitats i 
adequació i integració de l’euro al programa. 
 
 Vistos els informes presentats pel Cap del Departament Tècnic de 
Cultura per la creació d’una partida a nom de l’Orfeó Catalònia, pel projecte de 
lectura i suplementar la partida del lloguer de material cultural per imports 
d’1.700.000 i 1.000.000 de pessetes, respectivament. 
 
 Vist l’escrit del Cap del Departament Tècnic de Cultura, sol·licitant 
la creació d’una nova partida nominativa a favor de l’Acció Cultural del País 
Valencià/Ovidi Montllor, al·legant motius d’interès cultural per aquesta ciutat 
per un import d’1.000.000 de pessetes. 
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 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2001. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
41/01 per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al romanent 
de Tresoreria i baixes per anul·lació de despeses, que es proposa, d’acord al 
següent detall: 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 CONSIGNACIÓ CONSINAGCIÓ 
PARTIDA DESCRIPCIÓ ACTUAL ALTES BAIXES FINAL  
 
71.611A0.62601 SOFTWARE COMPTABILITAT 0 2.900.000 ------ 2.900.000 
61.453A0.2260523 ACTIVITATS MUSEU 1.190.000 1.100.000 ------ 2.290.000 
64.465A0.49111 HABITATGES JOCOAITIQUE, 
 ARAMBALA I TOROLA 0 1.000.000 ------ 1.000.000 
64.465A0.49101 PROJECTES COOPERACIÓ 11.089.380 ------ 1.000.000 10.089.380 
14.431A0.6320118 REF.ED.PUBLICS(INC.99) 2.526.589 ------ 1.698.349 828.240 
14.431A0.6320212 REF.ED.PUBLICS(INC.97) 4.694.389 9.004.681 ------ 13.699.070 
32.315P7.48984 CARITAS CORNELLA/ALLOTJ. 
 IMMIGRANTS 0 9.163.155 ------ 9.163.155 
13.432D0.22735 CPS CONS.JARD.ZONES VERD. 163.000.000 ------ 10.000.000 153.000.000 
13.432D0.21005 REPARACIO REG PER ASPERSIÓ 0 10.000.000 ------ 10.000.000 
61.451D0.2030001 LLOGUER MAT.CULTURA 2.300.000 1.000.000 ------ 3.300.000 
61.451D0.48924 ORFEO CATALÒNIA/ANIM.LECTURA 0 1.700.000 ------ 1.700.000 
61.451D0.48946 ACCIÓ CULTURAL PAÍS VALENCIÀ/ 
 OVIDI MONTLLOR 0 1.000.000 ------ 1.000.000 
 ----------------------------------- 
 TOTAL  36.867.836 12.698.349 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
 PREVISIÓ PREVISIÓ 
PARTIDA DESCRIPCIÓ INICIAL ALTES BAIXES FINAL  
 
71.87000 ROMANENT TRES.CREDIT EXTR.136.893.025 11.863.155 ------ 147.756.866 
71.87001 ROMAMENT TRES.SUPL.CREDIT 45.958.555 12.306.332 ------ 58.264.887 
 ----------------------------------- 
 TOTAL  24.169.487 ------ 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
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 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramón Salabert Parramón, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del Dictamen assenyalant que hi ha una modificació de crèdit 
referida a altes per incorporacions de crèdit per import de 36.867.836.- 
pessetes i baixes, per tant, amb càrrec a autofinanciació dels propis 
departaments, 12.698.349.- pessetes, i 24.169.487.- pessetes que aniran a 
càrrec de Romanent.  
 
 Els temes més rellevants d’aquestes modificacions són, en primer 
lloc, la incorporació d’una quantitat de 2.900.000.- pessetes relatives al 
Software de comptabilitat que s’incorpora per poder actualitzar i normalitzar la 
gestió comptable de l’Ajuntament amb el tema de l’adaptació a l’Euro. També 
temes relacionats amb activitats del Museu i un canvi de partida de Projectes 
de Cooperació, que és una definició genèrica a aplicar a aquest milió de 
pessetes per als projectes concrets als que se’ls aplica que són els habitatges 
de Jocoaitique, Arambala i Torola, municipis del Salvador. 
 
 Hi ha un increment per desviació d’un tema que va sortir 
posteriorment a la reforma de l’edifici públic de la Rectoria, perquè van sortir 
uns problemes relacionats amb la coberta i això ha representat un augment 
del que estava previst, hi ha un suplement de crèdit de nou milions de 
pessetes. També hi ha la partida relacionada amb el tema dels immigrants i 
amb l’acord al qual es va arribar amb Caritas, pel qual l’Ajuntament de 
Cornellà assumia un 30% dels costos, a més a més, de la Diputació de 
Barcelona i la Generalitat de Catalunya. Val a dir que cap institució fins avui 
ha dipositat diners. 
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde per matisar que qui 
havia de participar són la Generalitat i l’Estat. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el senyor Salabert, manifestant que 
ni la Generalitat ni l’Estat, han fet la seva aportació, i nosaltres complint el 
compromís que en el seu moment es va adoptar amb Caritas de Cornellà, se’ls 
hi fa la transferència dels 9.163.000.- pessetes derivats d’aquella actuació 
especial que es va fer a Cornellà en aquell moment. 
 
 En l’altre aspecte, un canvi de partida entre el contracte de 
prestació de serveis per la conservació dels jardins, es passa aquesta partida a 
la reparació del reg per aspersió, que és el mateix contracte però es modifica 
l’excedent que podria haver en tema de conservació de jardins i es suplementa 
amb l’apartat referent al tema del reg per aspersió. 
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 I, finalment, el tema del projecte d’animació a la lectura a les 
escoles a través d’un conveni que hi ha establert amb l’Orfeó Catalònia, que ho 
gestionarà, d’un milió set-centes mil pessetes, i una Acció Cultural a una 
fundació al País Valencià destinada a la figura d’Ovidi Montllor, que és un 
acord que també es va prendre en el seu moment en aquest Ple, d’un milió de 
pessetes.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 3.- Aprovació provisional del Pla Especial d’ordenació 
volumètrica i assignació d’usos de la finca ubicada al carrer Doctor 
Carulla números 17-19 de Cornellà de Llobregat, promogut per la 
Congregació Hermanas de la Doctrina Cristiana. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'expedient del pla especial d'ordenació volumètrica i 
assignació d'usos, de la parcel·la d'equipaments comunitaris de nova creació a 
nivell local (clau 7b) per l'ampliació del col·legi de la Sagrada Família, situada 
a la Ctra. d'Esplugues número 24 i Dtor. Carulla números 17 i 19, de Cornellà 
de Llobregat, redactat per l'arquitecte J. Antonio Chinchilla Sanchez i 
promogut per la Congregació de Germanes de la Doctrina Cristiana 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 30 de maig de 2001 
d’aprovació inicial de l'esmentat pla especial així com la seva publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (en data 12-6-2001), en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (en data 17-8-2001) i en el Periodico de 
Catalunya (en data 14-6-2001), per un període d'un mes, sense que durant 
aquest termini d’informació pública s’hagin presentat al·legacions. 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, relatius 
als tràmits per procedir a l'aprovació dels Plans Especials. 
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 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment l'expedient del pla especial 
d'ordenació volumètrica i assignació d'usos, de la parcel·la d'equipaments 
comunitaris de nova creació a nivell local (clau 7b) per l'ampliació del col·legi 
de la Sagrada Família, situada a la Ctra. d'Esplugues número 24 i Dtor. 
Carulla números 17 i 19, de Cornellà de Llobregat, redactat per l'arquitecte J. 
Antonio Chinchilla Sanchez i  promogut per la Congregació de Germanes de la 
Doctrina Cristiana 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar els presents acords els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Tinent 
d’Alcalde de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es fa una 
explicació manifestant que la Congregació de les Germanes de la Doctrina 
Cristiana, que són l’Ordre que gestiona el Col·legi que tenim aquí al costat, 
necessitava per continuar amb el servei, construir un gimnàs i un polisportiu 
per adaptar-se al que marca la Llei. 
 
 Per això han presentat un Pla que, dins de la mateixa qualificació 
d’equipaments que tenia, el que es fa és que ajusta els volums. Faran la cessió 
de vorera fins a sis metres, i el Pla accepta una volada de dos metres perquè 
sinó la pista polisportiva no acompliria les mides obligatòries. Ara el que fem 
és l’aprovació provisional per enviar-lo a la Generalitat per a l’aprovació 
definitiva. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 4.- Aprovació provisional del Pla Especial de l’illa “EP”, 
delimitada pels carrers Mercè Rodoreda, Mª Aurelia Campmany, carretera 
de San Joan Despí i fàbrica Nubiola. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'expedient incoat per a l’aprovació de pla especial de l'illa 
("EP"), delimitada pels carrers Mercè Rodoreda, Mª Aurèlia Capmany, ctra. de 
San Joan Despí i fàbrica Nubiola, promogut per l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima i redactat per 
l'arquitecte José A. Marín Sánchez. per tal d'assignar-li l'ús residencial amb la 
clau 10HP (habitatge protegit de promoció pública). 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 25 de juliol de 2001, 
mitjançant el qual s’aprovava inicialment el pla especial així com la seva 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (en data 7-8-
2001), en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (en data 17-8-2001) i 
en el Periódico de Catalunya (en data 4-8-2001), per un període d'un mes. 
 
 Vist que durant el període d’exposició s’ha presentat al·legació el 
Registre General de l’Ajuntament número 26377 i de data 10 de setembre 
d’enguany del senyor Josep Boter Buch en representació del Real Canal de la 
Infanta Doña Luisa Carlota de Borbon, posant de manifest: “que s’ha de tenir 
en compte l’existència de la sèquia de Quer, a la parcel·la que constitueix el 
Pla Especial objecte de la present al·legació, el moment d’executar les 
actuacions urbanístiques que definitivament aprovades compendren el 
mencionat Pla.” 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 17 de setembre de 2001 i posant de 
manifest: 
 
 “Durant el temps d'informació pública s'ha rebut un escrit 
d'al·legacions del senyor Josep Boter Buch, en representació del Real Canal de 
la Infanta Doña Luisa Carlota de Borbon,  en el que demana que a l'hora 
d'executar el Pla es tingui en compta l'existència de la séquia Quer. 
 
 D'acord amb l'informe realitzat per l'arquitecte redactor del Pla 
especial, senyor J. Antonio Marín (que s'adjunta a l'expedient): "la parcel·la, 
objecte del Pla especial, no està atravesada per la séquia Quer i el Pla no conté 
determinació que afecti o pugui afectar a la citada cequia, ja que aquesta es 
limítrofa amb la parcel·la EP".  
 
 Per tant, es proposa no prendre en consideració l'al·legació 
presentada pel senyor Josep Boter Buch, en representació del Real Canal de la 
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Infanta doña Luisa Carlota de Borbon, per tot l'exposat anteriorment, i aprovar 
provisionalment el Pla especial de l'illa denominada EP del PP Fatjó.” 
 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures.  
 
 Vist l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, relatius 
als tràmits per procedir a l'aprovació dels Plans Especials. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- No prendre en consideració l'al·legació presentada pel 
senyor Josep Boter Buch, en representació del Real Canal de la Infanta doña 
Luisa Carlota de Borbon, ja que la parcel·la objecte del Pla Especial, no està 
atravesada per la sèquia Quer i el Pla Especial no conté determinació que 
afecti o pugui afectar a la mencionada sèquia, ja que aquesta es limítrofa amb 
la parcel·la “EP”. 
 
 Segon.- Aprovar provisionalment el pla especial de l'illa ("EP"), 
delimitada pels carrers Mercè Rodoreda, Mª Aurèlia Capmany, ctra. de San 
Joan Despí i fàbrica Nubiola, promogut per l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima i redactat per 
l'arquitecte José A. Marín Sánchez. per tal d'assignar-li l'ús residencial amb la 
clau 10HP (habitatge protegit de promoció pública). 
 
 Tercer.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Quart.- Notificar els presents acords els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Tinent 
d’Alcalde de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es fa una 
explicació del dictamen manifestant que aquest Pla també és conegut tant a 
través de la Comissió Informativa com per la seva aprovació inicial. Aquest és 
un Pla públic, promogut per l’Ajuntament que, en essència, consisteix en 
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assignar el sostre d’habitatge d’un conjunt d’equipaments de la Ciutat a una 
parcel·la que està al costat de la fàbrica Nubiola i al costat de la futura 
residència de gent gran, és a dir, és la parcel·la que dóna a la carretera de 
Sant Joan Despí (darrera està la parcel·la aquesta que hem qualificat per 
equipament de gent gran, quan vam fer l’aprovació del Pla d’Equipaments, i a 
la dreta queda el Parc de l’Infanta). És una aprovació provisional, i l’enviem 
perquè la Generalitat l’aprovi definitivament. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 5.- Aprovació provisional del Pla Especial de l’illa delimitada 
pels carrers Avinguda de la Fama i Carretera de l’Hospitalet de Cornellà 
de Llobregat, promogut a instància privada per les empreses propietàries 
del sòl, Bouygues Inmobiliària, en representació de Germón S.L. i 
Proemio S.L. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'expedient del pla especial de l'illa delimitada pels carrers 
avinguda de la Fama, passeig dels Ferrocarrils, carrer Segrià i carretera de 
l'Hospitalet, de Cornellà de Llobregat, promogut a instància privada per les 
empreses propietàries del sòl (Bouygues Inmobiliaria en representació de 
Germon, S.L., S.A. i Proemio, S.L.) i redactat per l'arquitecte Ignasi Veciana 
Gramunt. 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 25 de juliol de 2001 
d’aprovació inicial de l'esmentat pla  especial així com la seva publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (en data 7-8-2001), en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (en data 17-8-2001) i en el Periodico de 
Catalunya (en data 4-8-2001), per un període d'un mes, sense  que durant 
aquest termini d’informació pública s’hagin presentat al·legacions. 
 
 Vist l’informe emès la Cap del Departament Administratiu 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, relatius 
als tràmits per procedir a l'aprovació dels Plans Especials. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
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8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment l'expedient del pla especial de 
l'illa delimitada pels carrers avinguda de la Fama, passeig dels Ferrocarrils, 
carrer Segrià i carretera de l'Hospitalet, de Cornellà de Llobregat, promogut a 
instància privada per les empreses propietàries del sòl (Bouygues Inmobiliaria 
en representació de Germon, S.L., S.A. i Proemio, S.L.) i redactat per 
l'arquitecte Ignasi Veciana Gramunt. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar els presents acords els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Tinent 
d’Alcalde de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es fa una 
explicació manifestant que estem parlant de la pastilla que hi ha davant de la 
Volvo, que comença a la carretera de l’Hospitalet, amb l’antiga exposició de 
cotxes i acaba a l’Avinguda dels Ferrocarrils, amb una parcel·la destinada a 
emmagatzemar runes i materials de la construcció. Fa una proposta prou 
interessant en el sentit de que es fa una reducció de la parcel·la mínima de 
vuit-cents a tres-cents metres, per afavorir la instal·lació de petits negocis, 
petits o mitjans negocis, i s’amplia els usos industrials a oficines i, sobre tot, 
s’incorpora l’obligació de dotar d’aparcament soterrani a tota la parcel·la. 
 
 Crec que aquest és un planejament que avança una mica el futur de 
la zona, en el sentit d’anar a barrejar indústria neta i serveis, -per dir-ho així-. 
En aquest sentit, per posar un exemple, es tractaria de fer una cosa semblant 
a la que s’ha fet ja al City-Park i ha estat una experiència prou interessant i 
prou innovadora. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 6.- Desestimar el recurs de reposició presentat per Xfera 
Moviles S.A., a l’acord del Ple Municipal de 26 d’abril de 2001 de 
suspensió de l’atorgament de llicències d’obres per a la instal·lació 
d’antenes de telefonia, incloses les estacions base, en el terme municipal 
de Cornellà de Llobregat. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió plenària que 
va tenir lloc el dia 26 d'abril d'enguany, pel qual se suspenien, per un període 
de tres mesos, prorrogables per períodes iguals fins a un màxim d'un any, 
l'atorgament de llicències d'obres per la instal·lació d'antenes de telefonia, 
incloses les estacions base, en tot el terme municipal, excepte en les zones 
qualificades com a industrials pel PGM, amb la finalitat d'estudiar una 
modificació d’aquest, per regular les condiciones per la concessió d'aquest 
tipus de llicències, i vist el recurs de reposició presentat per la representació 
de l'empresa Xfera Móviles, S.A. en relació amb l'esmentat acord. 
 
 Atès l’informe de la Secretaria General de l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, de data 19 de setembre de 2001, posant de manifest: 
 
“Primer.- En l'esmentat recurs l'empresa Xfera Móviles, S.A., s'oposa a l'acord 
municipal, en base a tres raons concretes: 
 
1.- Per considerar que en aquest supòsit davant les competències entre 

l’Administració de l’Estat i les Administracions Locals, s’ha d’anar al 
Principi de cooperació interadministrativa, amb l’objecte d’aconseguir la 
lògica coordinació d’actuacions basada en el respecte i ponderació de la 
totalitat dels interessos públics implicats. 

 
2.- Per impedir-se a l’Empresa complir amb els terminis peremptoris 

establerts per l’Administració Central en la seva qualitat de concessionari 
per la prestació dels serveis de comunicacions mòbils de tercera generació. 

 
3.- Per entendre que les restriccions derivades de la suspensió de llicències 

urbanístiques, han d'exercitar-se, únicament, per les activitats a que fa 
referència l'article 40 del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual 
s’aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria 
d’urbanisme. 

 
Finalitza l'al·legant el seu escrit, amb una petició subsidiària, consistent en 
que l'Ajuntament, de no estimar el recurs, l’indemnitzi per les despeses 
ocasionades, d’acord amb el que disposa l’article 43 del Decret Legislatiu 
1/1990, de 12 de juliol, abans esmentat. 
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Segon.- Que a judici d'aquesta Secretaria, les al·legacions realitzades en 
l’esmentat recurs no desvirtuen, de manera clara i terminant, les raons i 
competències tingudes en compte per aquest Ajuntament en el moment de 
l'adopció de l'acord de suspensió de llicències, en base als següents motius: 
 
Com ja va posar de manifest la Jurisprudència del Tribunal Suprem, en 
particular en la seva sentència de 24-1-2000 (Arz.331), encara que l'explotació 
de serveis portadors o finals de telecomunicacions porti aparellat el dret 
d'ocupació del domini públic municipal, en la mesura en que ho requereixi la 
infrastructura del servei, la qual cosa comporta que l'Ajuntament no pugui 
denegar les autoritzacions pertinents per la utilització que requereixi 
l'establiment o ampliació de les instal·lacions dels operadors en el seu terme 
municipal, en canvi, això no vol dir que aquesta utilització hagi de ser 
incondicional i que no puguin establir-se pels Ajuntaments les condicions 
tècniques i jurídiques relatives a com ha de portar-se a terme aquella. 
 
I és que, encara que l'article 44 de la Llei esmentada reconeix aquest dret 
genèric als operadors, aquesta, en el seu article 45, assenyala expressament 
que les autoritzacions d'ús s'han d'atorgar conforme al que disposa la 
legislació de règim local, establint una important connexió entre aquest dret 
de l'operador i la regulació urbanística que l'Ajuntament hagués pogut 
aprovar, de la qual cosa es desprèn, a judici del Tribunal Suprem, que les 
competències municipals en aquest ordre, faculten als Ajuntaments per, a 
través del planejament urbanístic, establir condicions per a les noves xarxes 
de telecomunicacions i contemplar exigències i requisits per regular les 
corresponents instal·lacions en Ordenances i Reglaments relatius a obres i 
instal·lacions en la via pública, sempre que aquestes no es tradueixin, en cap 
cas, en restriccions absolutes del dret dels operadors, ni en limitacions 
manifestament desproporcionades. 
 
Així s'ha posat de manifest en l'article 9 del Decret català 148/2001, de 29 de 
maig, d'ordenació ambiental de les instal·lacions de telefonia mòbil i altres 
instal·lacions de radiocomunicació, en el que es preveu que l'ordenació dels 
emplaçaments d'aquestes instal·lacions en la demarcació urbana, es pugui 
realitzar mitjançant una Ordenança municipal específica i mitjançant 
l'aprovació d'un Pla Especial urbanístic. 
 
De l'anteriorment exposat es deriva que les potestats i competències 
municipals en matèria de planejament, són inqüestionables, encara que 
aquestes afecten a aquest tipus concret de serveis de telecomunicació, i, de 
cap manera, impliquen una falta de coordinació interadministrativa, ni una 
vulneració del Principi de cooperació entre Administracions. 
 
Si aquestes competències són inqüestionables, l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, per exercitar-les, s'ha limitat a fer ús del previst per l'article 40 del 
Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels 
textos legals vigents a Catalunya en matèria d'urbanisme, segons el qual: 
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“1.- Els òrgans competents per a l’aprovació inicial dels instruments de 
planejament general, especial, parcial o dels estudis de detall poden 
acordar, amb la finalitat d’estudiar-ne la formació o bé la reforma, la 
suspensió de l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, 
d’edificació i d’enderrocament, en àmbits determinats. 

 
2.- Els efectes d’aquesta suspensió no poden durar més d’un any. 
 
3.- Aquest acord es publicarà en el DOGC o en el BOP, si escau.” 
 
A la vista de l'anterior, i tornant a les al·legacions realitzades per l'empresa 
assenyalada, hem de concloure dient que la suspensió temporal per exercitar 
l'esmentada competència municipal, no pot ser tatxada d'instrument tendent a 
impedir la competència entre els operadors, ni tampoc d’impediment perquè el 
recurrent pugui acomplir les seves obligacions com a concessionari per la 
prestació de serveis de comunicació, doncs aquesta potestat de suspensió no 
deixa de ser una manifestació, precisament, de la funció social que ha de 
complir la propietat privada.  
 
A tot això s’ha d’afegir que aquest dret a la competència no implica, com 
assenyala la sentència del Tribunal Suprem a que abans hem fet referència, 
que el seu exercici sigui incondicional, sinó que ha de sotmetre's a 
l'Ordenament Jurídic, en particular pel que fa a l'urbanístic. 
 
Tampoc és de rebuda l'al·legació de que l'acord municipal infringeix l'abast 
material de la suspensió prevista per l'article 40 del Decret Legislatiu 1/1990, 
de 12 de juliol, per quan, per una banda, la competència municipal s'orienta a 
la preservació d'interessos municipals i, en conseqüència, dels interessos 
locals dels veïns, que aconsella establir determinades limitacions medi 
ambientals i d'ordenació urbana i, encara que els Ajuntaments han de 
promoure l'edificació en benefici de la població, certament han de fer-ho 
buscant la seva racionalitat i utilitzant per això els instruments que li atorga 
l'Ordenament Jurídic, i es que la suspensió de llicències acordada obeeix 
precisament a aquestes raons d'interès públic, com s’ha assenyalat per la 
Jurisprudència del Tribunal Suprem en la seva sentència de 19-5-1997 
(Arz.4453), en la que declara expressament que la finalitat de la suspensió és 
assegurar l'efectivitat d'un planejament futur, impedint la consolidació 
d'aprofitaments del sòl, que encara que conformes amb l'ordenació en vigor, 
dificultin la realització efectiva del nou Pla, que neix per ser executat. 
 
Així, pel Tribunal Suprem, la figura de la suspensió obeeix a una terminant 
exigència de l'interès públic, i en aquest sentit ha assenyalat el següent: 
 
“...donat que el Dret administratiu aspira sempre a harmonitzar les exigències 
de l'esmentat interès amb les garanties de l'administrat, l'Ordenament Jurídic 
arbitra diferents vies per tal harmonització: per una banda, en la mesura en 
que ha de tenir-se en compte el límit temporal de la virtualitat de la suspensió 
respecte de les llicències sol·licitades amb anterioritat i, per altra banda, són 
de recordar les indemnitzacions assenyalades als articles 27.4 del Text Refós 
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de la Llei del Sòl i 121.2, 3 i 4 del Reglament de planejament, ja que, amb 
l'harmonització que s'acaba d'indicar de la suspensió de l'atorgament de 
llicències, apareix revestida d'una racionalitat que exclou la idea d'una 
necessitat d'interpretació restrictiva”. 
 
Pel que fa a la vulneració de l'article 40 del Text Refós català, s’ha de tenir en 
compte que aquest precepte permet la suspensió de llicències de parcel·lació i 
enderroc, però també les d'edificació en els àmbits per les quals les noves 
determinacions comporten una modificació del règim urbanístic, com succeeix 
en aquest cas, ja que la motivació municipal radica en la necessitat de 
modificar el PGM per regular les condicions d'instal·lació i, concretament, els 
seus emplaçaments, sense que, racionalment, es pugui entendre que la 
instal·lació d’aquestes estacions no suposi la realització d’unes obres 
qualificades de majors i, en conseqüència, el seu sotmetiment a una llicència 
d’edificació, com ho prova el fet de que el propi recurrent, en les seves 
instàncies, Registre d’Entrada 6179/2001 de 27 de febrer i 10029/2001, de 
22 de març, sol·liciti, precisament, unes llicències d’aquesta naturalesa. 
 
Per últim, i pel que fa a la petició d’indemnització que s’efectua a l’empara del 
que disposa l’article 43 del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, 
efectivament, l’esmentat precepte, respecte de la petició de llicències 
sol·licitades amb anterioritat a la publicació de la suspensió, reconeix un dret 
a ser indemnitzats del cost oficial del projectes i a la devolució, si s’escau, de 
les taxes municipals, per la qual cosa, aquesta Secretaria considera que 
assisteix al peticionari l’esmentat dret. No obstant això, en la mesura en que 
no quantifica l’import del cost oficial dels projectes, ni tampoc la justifica, 
considera que, a l’empara del que disposa l’article 71 de la Llei 30/1992, de 26 
de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú, de forma simultània a la desestimació del 
recurs de reposició per part de l’òrgan competent, se li hauria de concedir un 
termini de 10 dies a fi que subsani la seva petició d’indemnització, comunicant 
i acreditant l’import oficial del cost dels projectes tècnics relatius als expedient 
d’obres majors números 11 i 12/2001, deixant sense resoldre la petició 
subsidiària fins que es procedeixi a l’esmentada rectificació”. 
 
 Atès que les circumstàncies que varen motivar l’esmentada 
suspensió no han variat. 
 
 D'acord a l'article 40 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria 
urbanística, estableix: "Els òrgans competents per l'aprovació inicial dels 
instruments de planejament general, especial, parcial o dels estudis de detall 
poden acordar, amb la finalitat d'estudiar-ne la formació o bé la reforma, la 
suspensió de l'atorgament de llicències d'edificació, em àmbits determinats, els 
efectes d'aquesta suspensió no poden durar més d'un any". L'article 41, del 
citat Decret, amb el seu apartat segon, estableix que les modificacions dels 
usos globals admesos en un sector constitueixen modificacions del règim 
urbanístic. 
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 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar el recurs de reposició interposat per la 
representació de l’empresa Xfera Móviles, Sociedad Anónima, contra l’acord 
plenari de data 26 d’abril d’enguany, en base als fonaments assenyalats en la 
part expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Requerir a l’empresa Xfera Mòviles, Sociedad Anónima, per 
a que modifiqui la seva petició subsidiària, en un termini de 10 dies, 
quantificant i acreditant documentalment el cost oficial dels projectes als que 
abans hem fet referència, advertint-li que si transcorregut aquest termini no 
ho fes, se’l tindrà per desistit de la seva petició, i es procedirà a adoptar l’acord 
corresponent.  
 
 Tercer.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Tinent 
d’Alcalde de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es fa una 
explicació del Dictamen manifestant que aquest punt i un altre que es 
presenta per urgència tenen un sentit semblant. 
 
 En definitiva l’empresa que fa les al·legacions, Xfera nega en termes 
generals el dret de l’Ajuntament a la suspensió de llicències, en el sentit de 
que, en la seva opinió, hi ha una Llei a nivell de l’Estat que queda per sobre de 
la decisió que pot prendre l’Ajuntament. Al·lega també que vulnera la lliure 
competència, ja que a l’impedir que col·loqui la seva instal·lació acabem 
impedint que faci competència a altres operadors que ja les tenen i demana 
que si no li donem la raó, subsidiàriament acceptem que l’Ajuntament es faci 
càrrec de la despesa del projecte. 
 
 Quan vam fer la suspensió de llicències, -ho vam parlar aquí-, 
sabíem que podria haver alguna empresa que tingués demanada la llicència, 
que demanés, justament, la indemnització per la despesa del projecte. Però en 
absolut, pensem que siguin correctes les seves afirmacions en el sentit de què 
el dret a la competència i a fer l’extensió de la xarxa, no pot anar en contra i 
ha d’harmonitzar-se amb el dret de l’Ajuntament a dotar d’un planejament que 
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ordeni la instal·lació de telefonia a la Ciutat. En aquest sentit, es rebutja la 
idea de que no tenim la competència per fer-ho davant d’una Llei de rang 
superior, sinó que pel contrari, el dret que tenen a nivell superior és 
compatible amb el dret de l’Ajuntament d’ordenar el desplegament de la xarxa 
de la telefonia mòbil. 
 
 Recordem que hem començat els treballs per dotar-nos d’un Pla 
Especial que reguli l’exercici i l’extensió de la xarxa a la Ciutat. I per últim, 
negant la seva petició de donar marxa enrera a la suspensió, la rebutgem i 
acceptem la petició subsidiària feta en el sentit de que li demanem que 
quantifiqui quina ha estat la despesa de l’elaboració del projecte per a 
procedir, si correspon, a indemnitzar aquesta despesa. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
  
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referent a demanar a la 
Generalitat l’assumpció dels serveis i competències que li corresponen i 
que estan sent cobertes pel nostre Ajuntament. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “L’Acord de Finançament Autonòmic, independentment de la forma 
en que s’ha desenvolupat, sense un ampli debat, del que poguessin sortir les 
millors conclusions i, sobre tot, quin destí s’ha de donar al diner que van a 
rebre les Comunitats Autònomes, per a que benefici a la majoria de la 
població, a través de la millora de les prestacions i dels serveis públics. 
 
 Creiem que el resultat de la negociació ha suposat un fracàs de CiU 
per a Catalunya: dels 400.000 milions de pessetes exigits per Artur Mas, no 
s’han superat el 10%, no es participa en l’Agencia Tributària, no hi ha 
clàusula de revisió del sistema, no hi haurà capacitat normativa, etc. Haurà 
una mica més de diner de caixa però no s’avança en un bon model de 
finançament. 
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 Quan es demana més diners per a Catalunya, per a que la 
Generalitat pugui administrar-lo, no deu servir per a finançar la privatització 
de la Sanitat, l’Ensenyament, per a subvencionar ACESA u altres qüestions 
per l’estil, demanem que serveixin per cobrir els serveis i les necessitats 
fonamentals de la població, moltes de les quals s’estan cobrint per els 
ajuntaments, a pesar de que són competències de la Generalitat. 
 
 Per tot això demanem: 
 
 Primer.- Que el Ple Municipal aprovi una resolució en la que 
s’exigeixi a la Generalitat l’assumpció de tots aquells serveis i competències 
que li corresponen i que estan sent coberts pel nostre Ajuntament amb 
recursos propis, que són de vital importància pel benestar de la nostra 
població. 
 
 Segon.- Que es plantegi una iniciativa a la Federació de Municipis 
de Catalunya, per que elabori una proposta i desenvolupi una estratègia 
destinada a aconseguir el traspàs de competències i el seu corresponent 
finançament, de tots aquells serveis que es considerin imprescindibles, que 
suposen un esforç extraordinari dels ajuntaments, que no els correspon. 
 
 Tercer.- Fer arribar els esmentats acords a la Generalitat de 
Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció manifestant que, 
efectivament, nosaltres havíem presentat aquesta Moció perquè considerem -
és una qüestió que ja hem parlat moltes vegades-, que aquest Ajuntament, 
com altres, assumeix una sèrie de competències que, de fet, ni estan 
transferides ni estan subvencionades per altres organismes i, per tant, això 
suposa un esforç econòmic i també de responsabilitat per qüestions que 
s’havien d’assumir o que corresponen a altres administracions. 
 
 Ara, sorpresivament, al moment d’entrar al Ple, ens hem trobat una 
esmena a la totalitat per part del Grup Municipal dels Socialistes que 
considerem, que no és que sigui realment no acceptable, però no considerem 
ètic, -per molt que el Reglament ho reculli i ho contempli i es pugui fer-, que 
un moment abans d’entrar se’ns presenta una esmena a la totalitat. Com a 
mínim, lo lògic hauria estat que això, -perquè aquesta Moció està presentada 
des del dia disset-, s’hagués comentat anteriorment i estic totalment segur que 
hauríem arribat a un acord. És aquesta manera d’actuar el que no es pot 
acceptar. No es pot acceptar que sigui en l’últim moment, ni amb el temps 
corresponent perquè puguem parlar i dir: “arribem a un acord”, i fer inclús 
una Moció conjunta del Grup Socialista i de nosaltres que l’hem presentat, i si 
altres grups es volem afegir, doncs que s’afegeixin. 
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 No crec que això sigui la manera correcta d’intentar aprofitar totes 
les voluntats. És una qüestió que no passa només amb aquesta Moció, també 
passa amb l’altre que nosaltres hem presentat. 
 
 Quant millor hauria estat, com a mínim, fer un comentari anterior, 
encara que hagués sigut aquest matí, aquesta tarda, i dir: “mira Flórez 
d’aquest problema parlem un moment”, i no hauria hagut cap mena de 
problema. Vull que consti en Acta de que això no es pot fer així i que hi hagi la 
voluntat de fer les coses d’una manera que tothom ens puguem entendre per 
arribar a millors solucions pel nostre Ajuntament i pel nostre municipi. 
 
 En l’esmena, no hi ha problemes amb el tema que es planteja. És 
un redactat diferent i no entra en qüestions de fons, i accepto que sigui una 
Moció compartida, no una Moció que elimina l’altra. Si no és compartida, 
mantenim la nostra i la rebutjareu i ja està. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, manifestant que, en primer lloc, vol 
dir que creu que qualsevol Grup Municipal, no solament el Socialista, pot 
prendre varies opcions respecte a una Moció. És a dir, estar d’acord amb ella, 
estar d’acord en una part, estar d’acord en el tema que es tracta però no 
compartir la forma en què està expressada en el text, intentar presentar un 
text alternatiu o, com en altres casos de les mocions que es van a discutir 
aquesta nit, doncs plantegem addicions, substitucions o supressions, i suposo 
que aqueixa llibertat del Grup Municipal Socialista, jo crec que ningú la deu 
qüestionar. Llibertat per a poder treballar i per a poder arribar a acords en 
l’òrgan competent que és el Ple, i és el que anem a discutir aquesta nit i anem 
a abordar les diferents mocions. 
 
 Per tant, considero que no guarda relació el treball de qualsevol 
Grup amb l’ètica i guarda relació amb els instruments que nosaltres hem 
pactat i consensuat, i que estan establerts en el Reglament Orgànic Municipal.  
 
 Dir que jo accepto que la Moció alternativa sigui del Grup d’EUiA i 
del Grup Socialista, faltava més, i tant que l’acceptem, perquè jo crec, que del 
que estàvem parlant no és sobre el tema de la financiació autonòmica en 
concret, però creiem que es tenia que expressar d’altra forma. A l’Ajuntament 
suportem una despesa no obligatòria, i que tenim assumides les competències 
que estan, a més, expressades en la Moció alternativa nostra, deduïdes d’un 
estudi que ha realitzat la Diputació, però que tots som conscients que portem 
temps suportant aquesta despesa. 
 
 I el que diem és, si sembla bé que en aquests moments suposi un 
increment d’ingressos, perquè va a haver un increment d’ingressos en els 
pressupostos de la Generalitat. Aquests pressupostos que ara s’estan 
elaborant per part del Departament d’Economia, doncs es reflecteixi una part 
d’aqueix increment d’ingressos en els Ajuntaments. Per quines vies?, per dos, 
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mitjançant el que preveu el Fondo Local i, per altra banda, en els convenis que 
tenim establerts amb diferents Departaments, dotant-los de més recursos. 
 
 Per tant, en primer lloc, deixar clar el tema de les formes, i en segon 
lloc, dir que quan nosaltres presentem la Moció alternativa no és per a 
arrogar-nos el fet de que haguem pensat en aquest tema, sinó, en tot cas, per 
a trobar un consens i un punt de coincidència amb la Moció presentada per 
vosaltres i també dir que no tenim cap inconvenient, -faltava més-, en què 
aquesta Moció sigui presentada pel Grup d’Esquerra Unida i pel Grup 
Socialista, i per tots aquells que es vulguin afegir a ella. Per a què quedi clar, 
nosaltres no ens volem arrogar amb aquesta mena d’acords cap 
representativitat ni cap, -diríem- preponderància o protagonisme respecte a les 
Mocions. Però és obvi que nosaltres tenim la nostra autonomia per a decidir 
com volem que en el Ple es presentin i s’aprovin els acords que fan referència 
als assumptes que aquesta nit es van a tractar. I aqueixa llibertat i aqueixa 
autonomia jo crec que ha de ser respectada també per part dels altres Grups. 
 
 Seguidament torna a intervenir el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, manifestant que ja ha dit abans que, 
efectivament, el Reglament contempla que això sigui així, però a veure això ha 
passat avui pel registre, segurament ha passat aquest mati o aquesta tarda a 
primera hora. Teníem temps, temps per haver-lo comentat, perquè jo he vingut 
avui a les set, però si vinc a les vuit, doncs no em dóna temps ni a llegir-lo ni 
d’analitzar la proposta alternativa. Aqueix és el problema, no és la llibertat o 
no llibertat de poder-lo fer. És que penso que les nostres relacions no són 
tenses, i en moltíssims moments parlem i hem parlat de coses i hem arribat a 
acords. 
 
 Per tant, l’únic que demano en aqueix sentit és que fem les coses 
d’altra manera, perquè així podrem millorar el treball de tots. Si s’accepta, fem 
una Moció compartida. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que votarem sinó votarem 
la Moció o ens abstindrem sinó s’inclou sempre una critica o una reprovació a 
la política del Govern Espanyol del PP. És a dir que qualsevol demanda encara 
que es faci i hagi anar dirigida a la Generalitat i al Govern de Catalunya, 
sempre hi ha d’haver, ha de estar emmarcada en la crítica dura, contundent, 
del Govern del PP a l’Estat Espanyol.  
 
 Tant en aquesta última Moció alternativa que presenta el Grup 
Socialista com la del senyor Flórez, que feia referència a l’acord de 
finançament autonòmic que s’ha signat, pel que fa a la presentada pel senyor 
Flòrez d’EUiA, mantindríem un cert desacord de com ha anat aquest acord 
autonòmic que creiem que és lesiu per a Catalunya, i pel que respecta a la 
Moció alternativa del Grup Municipal Socialista, nosaltres per votar a favor, 
hauríem d’incloure un punt, -per cert que el senyor Balmón ja ho escriu bé 
quan en el preàmbul ja fa una crítica, una crítica a la política del PP a nivell 
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de Madrid, però en els acords no apareix-, nosaltres si apareix votem a favor i 
sinó ens abstindrem o votarem en contra. 
 
 Seguidament intervé el senyor Néstor Artis Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, manifestant que la Moció d’EUiA crec que barreja 
els temes i, a més a més, demostra que està molt mal informat al criticar 
l’acord de finançament. Vull dir, que crec que les dades que ell aporta en la 
seva Moció, no són les que realment són. A més a més, ha sigut un acord de 
finançament consensuat per tots el Grups Polítics, i nosaltres creiem que és 
un acord que sempre és millorable, però en les circumstàncies polítiques 
d’aquest moment, penso que era difícil poder-lo millorar. 
 
 I no estaríem d’acord amb la Moció d’EUiA tal i com està 
presentada, però sí que estaríem més d’acord amb l’alternativa que s’ha 
presentat. I estem d’acord amb què l’Ajuntament assumeix algunes funcions 
que, potser, no li pertoquen, però també hi ha que tenir en compte cada 
Ajuntament. A l’Ajuntament de Cornellà tenim la sort d’estar en un 
enclavament privilegiat amb un important nus de comunicacions, i les 
empreses que venen a instal·lar-se a aquest Ajuntament generen unes 
plusvàlues i un volum de negoci del qual també els ciutadans de Cornellà ens 
beneficiem, no?. 
 
 Vull dir que el pressupost que té l’Ajuntament de Cornellà, incloses 
les empreses municipals, em sembla que aquest any està en dotze mil milions 
de pessetes. Aquest pressupost suposo que no és per gastar-ho solament en 
coets en la festa Major. Vull dir, hi ha per gastar-lo en coses que realment són 
necessàries pels ciutadans de Cornellà, aquelles que creiem que són més 
necessàries i si, per exemple, hi ha alguna administració que no hi arriba, 
doncs es tindrà que ajudar una mica. Però, de totes maneres estem d’acord en 
reclamar més participació pels Ajuntaments en els pressupostos de l’Estat 
que, de fet, aquesta participació dels Ajuntament en els pressupostos de 
l’Estat, em sembla que es comença a discutir al Congrés aquest any que ve. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar, en primer lloc, que vol 
pregar al senyor Balmón que, jo que comparteixo amb vostè que té perfecte 
dret a presentar esmenes, però jo li demanaria  que ho fes una mica abans, 
perquè no ens dóna temps a llegir-les. 
 
 Com el PP no és tant dolent com pinten aquí aquests Grups, tinc 
que dir abans de la meva intervenció, que pensava votar a favor la Moció 
d’EUiA, encara que no comparteixo, en absolut, la visió negativa i catastrofista 
que EUiA té sobre l’acord de Financiació Autonòmica. Crec que, pel contrari, 
és un magnífic acord, prova d’allò és que està aprovat per totes les Comunitats 
Autònomes. Jo no crec que ningú llenci pedres sobre la seva teulada, pel 
Consell de Política Fiscal i Financiera, pels partits majoritaris, PP, PSOE, CiU i 
Coalición Canaria, no sé si Esquerra Republicana té representants, és un 
dubte que tinc, però, en tot cas, ho sento. 
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 Per tant, aquest acord representa un pas endavant en el 
desenvolupament de les autonomies, facilita major quantitat de recursos i 
garantitza estabilitat i la suficiència financera, reduint la tradicional 
dependència i permetent-nos avançar en l’autogovern i la corresponsabilitat 
fiscal. 
 
 Els recursos que Catalunya obtingui d’aquest nou model, nosaltres 
els del Partit Popular, creiem que es deuen dirigir a impulsar polítiques 
socials. I encara que com he dit, no comparteixo els plantejaments en les 
dades que el senyor Flórez ens dóna perquè crec que no són reals i li 
recomano que abans de fer una Moció les comprovi, sí comparteixo la petició 
de que la Generalitat assumeixi les competències que li corresponen i 
compleixi amb els serveis que el nostre Ajuntament està pagant i que són de la 
seva exclusiva competència. Per tant, voto a favor. 
 
 Aquest petit discurs al senyor Flórez, ho portava abans de què 
hagués l’esmena del Grup Socialista, i per cert, comparteixo molt més la del 
Grup Socialista que la de vostè. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alberto Garcia Llorente, com a 
Portaveu del Grup Municipal Mixt, per assenyalar que, nosaltres considerem 
que tant la Moció d’EUiA com la Moció alternativa del Grup Socialista, en el 
fons són el mateix, no?. Canvia una mica la forma i, possiblement, la Moció 
socialista tingui una forma més adequada d’expressar allò que és el tema. I 
per això, nosaltres anem a votar a favor de la Moció socialista, però també vull 
compartir amb el meus companys la reclamació pel fet de què es doni amb tan 
poc temps. Considero que segons el ROM es pot presentar moments abans, i el 
Grup Municipal tè la llibertat de fer-lo, però una cosa és la llibertat i altra cosa 
diferent la coherència com ha dit el company senyor Ignacio Flórez de poder 
tenir el temps suficient per a llegir-lo. 
 
 En aquest moment intervé el senyor Alcalde, senyor José Montilla 
Aguilera, per dir que, abans de continuar el debat, vol aclarir una cosa. Es pot 
fer d’acord amb el Reglament, i  si es creu que això s’ha de corregir, el normal 
és que aquest tema dels terminis ho discutim en la Junta de Portaveus, 
perquè a l’igual que el Grup Socialista ha presentat esmenes, i les ha 
presentat amb la voluntat, òbviament, de buscar acostaments, altra opció és 
votar en contra i punt, però precisament quan toca temes en els que es pot 
compartir el fons, no estrictament la forma, el normal és que es facin esmenes 
que poden ser totals o parcials. 
 
 S’han presentat en aquest termini de temps com qualsevol Grup ho 
podria haver fet així. Vull dir que si sobre el tema dels terminis de presentació 
d’esmenes es vol que es revisi, doncs es revisa per a tots, però la possibilitat de 
presentar esmenes i de presentar-les avui, i inclús aquí en el Ple, les té el 
Grup Socialista, però també, les te qualsevol Grup dels aquí presents. No és 
un privilegi per a ningú. 
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 Seguidament intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, assenyalant que, nosaltres també ens 
volem manifestar en aquest punt. En principi, és evident que la proposta del 
Grup Socialista és més completa que la del Grup d’EUiA, però jo crec que la 
filosofia, el to és el mateix, i, evidentment, nosaltres estàvem a favor. 
 
 Creiem realment que els Ajuntaments suporten una càrrega 
superior a la que els correspon i com són l’Administració més pròxima al 
ciutadà, evidentment, tenen que donar la cara i tenen que afrontar el que 
existeix. Per tant, penso que en el tema que estàvem avui discutint, jo tampoc 
tinc una postura salomònica, però si no hi ha una urgència immediata per 
aprovar-ho en aquest Ple, perquè volem que arribi a temps per a l’hora de 
l’elaboració dels pressupostos de la Generalitat, podríem intentar veure com 
quedaria la proposta de la fusió de les dos. Perquè, jo no vaig a canviar el vot, 
estic convençuda de que és correcte i no comparteixo l’opinió amb 
Convergència de què la financiació autonòmica doncs hagi estat un assoliment 
importantíssim i que “alabat sigui el cel”, sinó tot el contrari. Sense acord, 
també haguéssim arribat al mateix punt on estem. Però, la meva proposta 
seria intentar veure si la podem posposar per al Ple següent i, si és possible, 
visionar-la millor. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón Arevalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC, manifestant que vol aclarir que el Grup 
d’Esquerra Unida està d’acord amb aquest text, això és el que ha manifestat i 
nosaltres hem dit que no tenim cap inconvenient en què sigui una presentació 
per part dels dos Grups. Aclarir també que sembla encertat que recolzi 
aquesta Moció i espero que, en coherència, desprès quan parlem el tema de la 
“Ley de Estabilidad Presupuestaria”, doncs també recolzi la Moció, sobre tot, 
perquè aquí hi ha un paràgraf, -com deia el Portaveu d’Esquerra Republicana-
, que parla sobre, diguéssim, la política del Govern de l’Estat. Jo diria que la 
Moció en concret parla de Catalunya.  
 
 Nosaltres no tenim cap inconvenient en què en el pròxim Ple, 
conjuntament amb els Grups municipals que així ho desitgin, presentar altra 
Moció relativa a la Política del Govern de l’Estat referent, no tant sols a criticar 
sinó a demanar com es pot reparar l’actual situació. Però considero que en 
aquests moments estem parlant en concret sobre el cas de Catalunya. La 
Moció feia referència a aquest tema i feia referència, a més, a la distribució 
dels ingressos que procedeixen del nou acord de financiació autonòmica. Per 
tant, hi ha una crítica concreta en un paràgraf de la Moció i nosaltres diríem, 
si hi ha que fer una Moció sobre aquest tema, convidem a la resta de Grups, a 
partir de demà, a fer una Moció per al pròxim Ple. Mantindríem l’actual 
proposta i la posarien ja a votació. 
 
 Intervé novament el senyor Alcalde per, dirigint-se al senyor Flórez, 
preguntar-li que vol fer com ha hagut una proposta de que es retiri. 
 
 Pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barron, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’EUiA, manifestant que la proposta que fa la senyora Carmen 
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Romero em sembla correcta, si estem d’acord fem això, sinó és possible doncs 
endavant encara que de mal grat, no hi ha problema. Jo, sense demanar 
exactament que es deixi per al pròxim Ple, de fet, el què he manifestat és la 
falta de temps suficient per a haver vist quin era el millor redactat i el millor 
acord per part de tots. Per tant, em semblaria estupend que ho deixem per al 
pròxim Ple, però si es considera que no perquè en funció de les urgències o de 
tal o qual ara és el moment, doncs endavant amb la proposta de modificació. 
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, senyor José Montilla 
Aguilera, manifestant que si vol pot retirar-la. Hi ha un tema de calendari, és a 
dir, quan vingui en el pròxim Ple, el Consell Executiu ja ha aprovat els 
pressupostos de la Generalitat. També es pot demanar una vegada els tinguin 
aprovats, però ja no seria demanar al Govern que ja hauria expressat el seu 
parer, però els pressupostos, tenen una tramitació, i després van al Parlament 
i primer els té que aprovar el Consell Executiu, -em consta que estan 
avançadíssims-, però l’aprovació evidentment en el pròxim Ple ja s’haurà 
donat. 
 
 Dit això, tu diràs si mantens la Moció o la retires. 
 
 Novament intervé el senyor Ignacio Flórez Barron, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, manifestant que retira la Moció. 
 
 
 
 Després d’això la Moció presentada pel Grup Municipal d’EUiA és 
retirada pel seu Portaveu. 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referent a manifestar la 
nostre preocupació al voltant de les milionàries subvencions a escoles 
d’élite per part del departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya.  
 
 MOCIÓ 
 
 “Volem manifestar que pel Grup Municipals d’EUiA l’ensenyament 
és i ha de ser un dret universal de les persones sense absolutament cap tipus 
de restricció o discriminació, i molt menys encara si aquesta és de tipus 
econòmic. 
 
 Aquest Ajuntament aposta per l’ensenyament públic com sistema 
per garantir l’exercici efectiu d’aquest dret en condicions d’igualtat i garantia 
de qualitat. 
 
 La situació actual a Catalunya en matèria educativa presenta greus 
anomalies, com són la dels 20.000 estudiants que encara reben la seva 
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formació en barracons, el tractament inadequat i el menysteniment que reben 
els treballadors i les treballadores de l’ensenyament, les deficiències a l’hora 
d’incorporar les noves tecnologies als centres educatius o les promeses 
incomplides d’ampliar el nombre de places públiques d’escola bressol. Aquests 
són alguns exemples que mostren la inconvenient política educativa de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
 El Grup Municipal d’EUiA manifestem la nostra indignació davant 
la política de concerts de la Generalitat a escoles elitistes sense cap altra 
justificació que la donada pel Conseller en Cap, el senyor Artur Mas, que 
sobraven diners, quan no s’atenen les necessitats reals i urgents de la 
comunitat educativa. 
 
 El Departament d’Ensenyament no està dotant els Centres Públics 
dels recursos econòmics i humans imprescindibles perquè aquests puguin 
complir les expectatives que la societat els demanda. El cansament dels i les 
professionals de les escoles públiques està esgotant tot el capital que han 
aportat per a que les escoles i instituts públics mantinguin la qualitat 
educativa que ha costat tants anys aconseguir. 
 
 Per contra, el Departament d’Ensenyament està fent concerts amb 
escoles privades elitistes i discriminadores, part de les quals separen els nois 
de les noies en totes les activitats, fa concerts arreu de Catalunya, inclosos 
llocs on no hi ha necessitat de places escolars ni demanda que no pugui 
absorbir l’ensenyament públic. 
 
 Catalunya és la Comunitat Autònoma que més recursos públics 
dedica a l’ensenyament privat, que absorbeix el 41% dels alumnes en centres 
privats. 
 
 El Grup Municipal d’EUiA no entenem com es poden produir 
aquests inqualificables fets i molt menys justificar-los com ha fet el senyor 
Mas. I més tenint en compte que a la nostra ciutat tenim importants 
mancances en centre educatiu de 0 a 3 anys i que els quatre de caràcter 
públic que existeixen es financen amb fons municipals, degut al fet que el 
Govern de CiU no assumeix les seves responsabilitats en l’exercici de les seves 
competències com a Administració Educativa, incomplint fins i tot les seves 
promeses electorals de crear 30.000 places públiques d’escola bressol. Hi 
havia o no diners? 
 
 Per un altra banda, al nostre municipi tenim la iniciativa de la 
Confederació d’Empresaris del Baix Llobregat, de crear una escola d’FP, en la 
qual s’impartiran matèries que ja s’imparteixen als centres públics de 
Cornellà, fet que entra en contradicció amb la llei, que, a més a més, suposarà 
un impediment per aconseguir la concessió de noves especialitats, com ara 
turisme, hostaleria, etc. 
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 Segon l’expressat per la Confederació d’Empresaris, el seu objectiu 
es obtenir subvencions de la Generalitat, per al finançament de la citada 
escola. 
 
 Tot això anirà lligat, amb tota seguretat, a la creació d’una borsa de 
treball que donarà prioritat a la col·locació dels seus alumnes, que suposarà 
una competència deslleial. 
 
 Per tot això proposem al Ple l’adopció del següent  
 

ACORD 
 
 Primer.- Reprovar la Consellera d’Ensenyament i exigir un canvi 
radical en la política educativa de la Generalitat, donant prioritat absoluta a 
l’ensenyament públic i al compliment dels compromisos adquirits 
públicament. 
 
 Segon.- Aprovar que el nostre Ajuntament s’oposi a la proposta de 
la Confederació d’empresaris de crear una escola d’FP a la nostra ciutat, i en el 
pitjor dels casos, que es demani al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat, que no destini ni un euro a la seva subvenció. 
 
 Tercer.- Enviar aquest acord a tots els Ajuntament de la Comarca 
perquè s’hi adhereixin, així com comunicar-ho a tots els Grups Polítics del 
Parlament de Catalunya, al Consell Escolar de Catalunya, als Sindicats 
d’Ensenyament i a tots els organismes i entitats de la Comunitat Educativa de 
Cornellà i al Consell Escolar Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció manifestant que aquesta 
Moció, en principi, l’havíem presentat conjuntament amb Esquerra 
Republicana, però finalment la presentem nosaltres per qüestions del 
Reglament, però, de fet, era una moció compartida i, per  tant, demano que 
consti en acta que, malgrat que és una Moció d’EUiA, la voluntat d’ERC era 
tambè aquesta. He de començar dient tot allò que he dit per a l’altra en quant 
al procediment de com s’ha fet l’esmena, aquí, a més, va haver-hi un 
comentari per part del senyor Balmón que em va dir: “mira vaig parlar amb 
Cristina i fem una...”,  però ha sigut així. La modificació que presenteu, a part 
de què hi ha algunes coses que no entenc, com que en lloc de dir: “substituir, 
el nom d’Esquerra Unida Alternativa per els grups que l’acceptin, es diu, 
“suprimir  de tots els paràgrafs, el Grup Municipal d’EUiA”, això es dona per 
fet. Però hi ha un tema que és el segon dels acords proposats, referent a la 
iniciativa de la Confederació de Empresaris de crear una escola de Formació 
Professional a Cornellà per impartir matèries, algunes de les quals ja es donen 
i per impartir unes altres que es podrien donar. Per què no? Això va a impedir 
que siguin adjudicades després a la escola pública, i ja diem a la nostra Moció 
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que això, a més,  va a comportar una altra conseqüència perquè ells tindran 
una borsa de treball que, d’alguna manera, donarà prioritats a qualsevol 
estudiant que surti d’aquesta escola enfront de la pública. Això sense cap 
mena de dubte encara que no es reflecteixi en cap lloc. També ells han 
manifestat el desig de que el Departament de la Generalitat els subvencioni i 
nosaltres creiem que això no pot ser acceptat. El nou redactat en quant al text 
proposa la fusió d’uns paràgrafs i la eliminació d’alguna paraula que no 
agrada, però en el fons, no canvia el contingut del què diem. Per exemple, en el 
primer punt i en el segon sí que mantenim que s’ha de fer referència a aquest 
fet concret de Cornellà per les raons que diem, per tant, no considerem que 
l’esmena pugui ser totalment acceptada sinó fem el que hem dit amb l’altra, -
que no ha sigut possible-, i és que parlem per veure quina solució acordem 
entre tots. He de dir, a mes, que Iniciativa Verds ja ens havia fet arribar un 
redactat que tenia la senyora Carmen Romero, per a substituir el segon punt, 
el qual m’havia semblat totalment acceptable per què, a més, l’enriquia, 
millorava la proposta i crec que ella li donarà lectura i, en aquest sentit, 
aniríem a una moció conjunta.  
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, assenyalant que, en primer lloc, voldria donar una 
informació ja que potser pot servir per enriquir el debat. Tinc la impressió que 
s’ha pogut aturar aquesta operació malèvola de la Confederació d’Empresaris 
de tirar cap endavant una escola privada/concertada de Formació 
Professional. He de dir que el Grup Parlamentari d’Esquerra ja hi està 
treballant i ja ha presentat al Parlament de Catalunya algunes iniciatives en 
aquest sentit, però a més a més, sé que, donat el prestigi de les escoles de 
Formació Professional de la ciutat, la seva prematriculació va sé força baixa - 
punt u-. Punt dos, suposo que la Generalitat, “los momentos, no son tiempos 
para la lírica”, sigui per raons electorals o sigui per la conjuntura aguda que hi 
ha en aquests moments a nivell polític, sembla ser que no mou peça, entre 
altres coses, per la situació política a Catalunya i, a més, per què suposo que 
com que el fiscal està treballant, ves a saber qui sortirà esquitxat de les 
investigacions de la fiscalia, amb la qual  cosa, establir un conveni, un 
concert, suposo que és una mica arriscat en aquests moments.  
 
 El fet és que des de la Confederació d’Empresaris ja s’està trucant 
als Instituts, demanant  que recol·loquin les seves prematriculacions i, 
certament, des dels Instituts Públics s’han recol·locat els “nanos” que ha 
calgut i, a més a més, atesos perfectament. De manera que tinc la impressió 
que el primer cop s’ha aturat, i que, potser, no es tan urgent ara per ara, en 
tot cas, és possible que hi tornin. No?. Per tant, en aquest redactat de 
“manifestar la nostra oposició a qualsevol nova ajuda” que, en definitiva, no es 
altra cosa que un eufenisme per dir el que voleu dir però que no desitgeu que 
quedi explícit, jo trobo a faltar el manifestar la nostra oposició a qualsevol 
nova ajuda amb fons públics destinada a la ciutat de Cornellà a la iniciativa 
privada, quan la seva oferta sigui coincident amb les matèries que s’hi 
imparteixen o bé entrin en un potencial àmbit docent que podrien abastar les 
escoles públiques. És lo que diu el Sr. Ignasi Flórez, evidentment, si ells han 
fet una escola de hoteleria, difícilment, hi haurà inversió pública en l’àmbit 
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docent de la hoteleria als Instituts ja existents a la ciutat. De manera que no 
solament és que alguna família professional ja s’estigui impartint, sinó que 
evidentment, les escoles han de ser vives i han de estar molt lligades a la 
realitat de Cornellà, en la realitat de Cornellà els serveis aniran incrementant-
se i les escoles de Formació Professional també hauran d’adequar-se a la nova 
realitat. A mi em sembla que, en definitiva, dit a “vote pronto”- per què com 
diu el Sr. Ignasi Flórez això fa una estona que ho tenim-, es podrien casar. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Nestor Artís com a Portaveu del 
Grup Municipal de CIU, per manifestar que, aquesta em sembla una Moció 
molt partidista. Qüestiona l’ensenyament de la Generalitat que també aposta 
per l’ensenyament públic, el que passa és que també dona opció als pares a 
escollir quin tipus d’ensenyament volen pels seus fills. Vull dir que no té que 
ser un model tan dolent quan durant sis legislatures els ciutadans de 
Catalunya, li han donat el suport, o sigui que nosaltres votarem en contra. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Tinent d’Alcalde 
d‘Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández com a Portaveu del Grup Municipal del PP, indicant que, nosaltres 
volem dir que aquest debat ja s’ha realitzat en el Parlament de Catalunya que 
és qui té les competències per fer-ho. Jo em sento molt ben representada per 
les parlamentaries i els parlamentaris del Grup Popular en aquest estament i, 
per tant, a les seves votacions em remeto. Continuarem des del Partit Popular 
de Catalunya, d’Espanya, i per suposat des de Cornellà, defensant el dret a la 
lliure elecció en l’ensenyança i el dret a la gratuïtat per a tots - quan dic per 
tots,  dic per tots -. Estem a favor de la creació de la nova escola d’FP a 
iniciativa de la Confederació d’Empresaris del Baix Llobregat que, sens dubte, 
contribuirà a la millora de l’oferta i la qualitat del sistema educatiu i 
d’ocupació de la nostra ciutat. També demanem que es continuï treballant per 
millorar,- que crec que té que millorar molt -, el sistema públic d’aquesta 
ciutat perquè és la única manera  de què l’oferta educativa a Cornellà sigui 
igualitària, plural, però no uniforme, com sembla ser que pretenen els grups 
que recolzen aquesta Moció, i com segur els hi agradaria aquell model de la 
Russia de Lennin on anaven tots iguals a l’estil “mao”. Jo demano pluralitat en 
la ensenyança i el dret dels pares a escollir el tipus d’educació que vulguin per 
als seus fills. I que això estigui finançat perquè tant els pares que porten els 
nens als col·legis concertats com els que els porten als públics, paguen els 
seus impostos i, per tant, tenen dret a que l’Estat contribueixi a l’educació, jo 
crec que això defineix la posició del Partit Popular.  
 
 A continuació intervé el senyor Alberto García com a Portaveu del 
Grup Municipal Mixt, per assenyalar que nosaltres no farem referència ni a 
Bin Laden ni a Lennin ni a res, ens centrarem més a Cornellà. En principi, la 
primera Moció que ha presentat el senyor Flórez, ens semblava important 
perquè feia referència a la Confederació d’Empresaris en la creació de l’escola 
d’FP,  perquè, desgraciadament, els ciutadans no tots poden elegir. Hi ha gent 
que podrà elegir la pública, uns altres la privada, però hi ha gent que 
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lamentablement, només pot elegir la pública, però segons el que ha comentat 
el nostre company d’ERC, ha dit que  s’ha parat el tema de la Confederació,  i 
considerem que les esmenes fetes pel Partit Socialista són més plurals i no tan 
singulars com està reflectit en la Moció de senyor Ignaci Flórez, per aquest 
motiu, votem a favor de les esmenes. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Sra. Carmen Romero, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’IC-V manifestant que, pretén ajustar-se solament a la 
Moció per què, en principi, el tema sobre l’educació a l’escola pública o la 
escola privada, ja ho hem debatut vàries vegades. És cert que això també és 
un tema de debat en el Parlament i nosaltres no som parlamentaris, per tant, 
m’agradaria recordar que la Constitució parla d’una escola per a tothom i que 
tot el món tingui dret a accedir a ella i la funció de l’escola privada és solament 
suplir els dèficits de la escola pública, solament això. Vull dir que si en 
Cornellà hagués dèficit d’oferta d’escola en el cas aquest que estem tractant, 
doncs la Moció parla de 03 però també està parlant de secundaria i de 
Formació Professional, llavors sí que es justificaria qualsevol intervenció per 
part de la Generalitat i qualsevol subvenció, però no quan no succeeix 
d’aquesta manera. Com bé ha dit el company Ignació Florez havíem preparat 
pel punt 2 una esmena que ell considerava apropiada. Nosaltres dèiem: 
aprovar que el nostre Ajuntament manifesti al Departament d’Ensenyament la 
seva oposició a la concertació amb centres privats de cursos de grau mitja i 
superior que ja s’ofereixen en els centres públics i, en el cas de què s’atorguin 
aquestes subvencions, sigui a la Confederació d’Empresaris o altres centres 
privats, es justifiquin els motius pels quals el Departament promou una doble 
oferta educativa que entra en competència directa amb la xarxa pública.  
 
 Penso què aquí el que volíem destacar és, per una banda, que no té 
cap objectiu subvencionar tot allò que ja s’ofereix en l’oferta pública de la 
nostra ciutat i, per tant, ja sigui la Confederació d’Empresaris o altra entitat, 
potser en aquest moment no ho han demanat però que podrien demanar-ho-, 
la Generalitat hauria de dir, simplement, que no, perquè això ja existeix en la 
escola pública. I en el cas de què no ho fes així, hauria de donar justificacions 
i dir el per què. En aquest moment, els sindicats de l’Ensenyament estan 
demanant que facin això, per què segurament les justificacions les trobaran, 
és evident que es poden trobar tot tipus de justificacions per tot tipus 
d’accions però, com a mínim, es veuen en la obligació de no fer allò que volen i 
que està per sobre de les competències que realment els hi pertoquen i tenen 
marcades per llei. Que quan es saltin una llei diguin el motiu pel qual se la 
estan saltant i això penso que també és interessant. Sobre les dues propostes 
que tenim aquí, crec què coincidim en el sentit de què el que volem és lo millor 
i la defensa de l’escola pública de Cornellà i, per tant, tots els acords als què 
s’arribi en aquest sentit nosaltres estem a favor. Donaren suport al redactat 
que s’acabi decidint i insistirem, en el sentit de què si al final, aquests centres 
acaben obtenint una subvenció, un concert, que la Generalitat expliqui per 
què ha donat aquest concert. 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón, com a Portaveu del 
Grup Municipal Socialista per manifestar que no vull començar queixant-me 
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pel fet de què han presentat una esmena verbal que no tinc escrita, amb la 
qual cosa es més difícil retenir-la en la ment per ver si la recolzem o no, però 
això és normal, i a vostès els hi sembla bé, per tant, crec què, a vegades, es 
cometen errors, sobretot, d’apreciació i de reflexió. També dir als portaveus de 
Convergència i del PP, que crec que aquesta nit, vostès no estan molt 
afortunats en els seus exemples, i que hauríem de baixar aquests exemples a 
la nostra realitat. Nosaltres estàvem d’acord en aquesta Moció, creiem que 
havia que acompanyar-la d’algunes dades, simplement, per què no anem a fer 
un debat sobre el tema de les escoles d’élite que ja es va  realitzar en el 
Parlament. Allò que sí està clar és que el senyor Artur Mas va dir què s’havien 
subvencionat escoles d’élite perquè sobrava pressupost. Això és una broma, 
una broma pesada i de mal gust. Com la comunitat educativa no necessita 
recursos, ni materials, com estem tan bé, com els nostres centres escolars, 
sense anar més lluny, a Cornellà portem anys pendents de subvencions per 
reformes i d’un creixement per atendre millor tota la comunitat educativa, algú 
surt i la millor excusa que se li va ocorre, és que sobra pressupost. És 
inconcebible que sobri pressupost, sobre tot, del Departament d’Ensenyament 
i per això aportem una sèrie de reflexions. I també hi ha una altre cosa, no hi 
ha una opció “timorata” sobre el tema de la Confederació d’Empresaris, hem 
de deixar clar allò que es va aclarir en el Ple de juliol per part del senyor 
Alcalde - sembla ser què hi ha algú que no el va entendre -, i a més, sembla 
ser que siguem nosaltres i no  la Generalitat qui dona aquestes subvencions i 
per a què quedi molt clar, hem presentat una esmena, però no per la 
conjuntura actual, sigui a la Confederació d’Empresaris o sigui al centre 
educatiu que sigui, de la ciutat o d’una altra ciutat. Per això ho hem redactat 
d’aquesta forma, sense eufenismes, sinó com una posició nítida de quina és la 
nostra posició sobre aquest assumpte. I altre qüestió, no és que no ens agradi 
la paraula “reprovar”, és que el problema és que nosaltres no som ningú per 
reprovar, en tot cas, el que podem és exigir, però per reprovar als Consellers ja 
està el Parlament. 
 
 Per tant, aquest és l’objecte de la nostra esmena, deixar clar quina 
és la nostra posició, que és la mateixa que l’Alcalde va explicitar en el Ple del 
mes de juliol, i volem deixar molt clar en aquesta esmena, que no parlem de 
situacions conjunturals sinó de situacions actuals i les que puguin aparèixer 
en el futur, a la ciutat o fora. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’EUiA assenyalant que, dir que, ara, encara tenim més raons 
per dir allò que ja hem dit al començament de què això es podia fer d’una altra 
manera, perquè aquí hi ha quatre grups que tenim propostes per millorar 
aquesta Moció. I a més, hi ha una noticia - tampoc té tota la garantia de què 
això sigui així, però si que hi ha perspectives o com mínim elements per 
sospitar de que pot anar per aquest camí - que deia el senyor Joan Tardà que 
potser han tirat enrera, i si és així, penso que sí que valdria la pena que 
deixéssim la Moció i les esmenes sobre la taula per veure entre tots la millor 
redacció. Allò que ha plantejat la Sra. Carmen Romero, em semblava molt 
millor inclús que el que nosaltres dèiem a la nostra Moció. El que ha dit el 
senyor Tardà també ho considero acceptable i també inclús algunes 
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modificacions i algunes coses que proposeu vosaltres, per tant, és millor que 
entre tots parlem, i deixem la Moció sobre la taula per al proper Ple i fer un 
redactat amb el què tots estiguem d’acord. Aquesta és la meva proposta. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Tinent d’Alcalde 
d‘Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 Novament intervé el senyor Joan Tardà, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC per manifestar que, crec que en aquest moment sí que és 
important la immediatessa perquè en el marc ja hi estem d’acord, és els 
preàmbuls, però hi ha uns problemes concrets què van sorgint dia a dia, - i 
em sembla que tu ets més conscient que jo, que tens més responsabilitats i 
que cada dia trobes problemes nous i difícils, no?. - Vull posar un exemple, 
imagineu-vos que els dentistes de Cornellà promouen mitjançant la 
Confederació d’Empresaris, crear un cicle formatiu de grau superior de 
mecànic dentista, i la Confederació ho tira endavant, doncs mai en la vida hi 
haurà el cicle formatiu de grau superior de mecànic dentista a l’escola pública 
- mai en la vida -. De manera que cal que el redactat s’ampliï per contemplar 
també aquestes possibilitats. Hi ha algunes especialitats que no es poden fer 
sinó és a Barcelona i això no pot ser. I no pot ser que estudiar imatge i so, a 
Cornellà no es pugui fer, ni a cap poble del Baix Llobregat, ni mecànic dentista 
etc... I segurament aquestes noves famílies professionals s’aniran cap a 
l’escola concertada o bé, alguna escola doncs més o menys pública d’aparador 
a l’eixample de Barcelona. No?. Jo només demanava què s’explicités a 
Cornellà, i es redactés de manera que contemplés la coincidència i les futures 
famílies professionals que es poden establir. Jo ja hi estic d’acord sinó 
s’encarrega la Confederació d’Empresaris, ja ens encarregarem nosaltres de 
fer-ho córrer. 
 
 En aquest moment intervé la senyora Mª Isabel Espinosa com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per expressar que la Generalitat té el 
deure de fomentar i subministrar recursos a l’escola pública, jo no 
comparteixo de cap manera el que va dir el Sr. Artur Mas. Millorar la qualitat 
és un deure, però jo considero què el que aquí s’està proposant també és 
retallar els drets dels ciutadans reflectits en la Constitució en tant que algú 
impedeix o tracta d’impedir crear un centre educatiu, al qual, de moment, la 
ciutadania pugui optar. Quan això és tracta d’impedir, s’estan retallant drets 
que estan marcats en la Constitució i, per tant, jo voto en contra d’aquesta 
Moció. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Sra. Carmen Romero, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’IC-V per dir que per qüestions de forma: nosaltres no 
hem presentat l’esmena abans per escrit. Tinc sis còpies per donar-les als 
Portaveus de tots els grups, simplement, per una qüestió de pragmatisme, per 
què quan veig que no val la pena ni em molesto, i penso què, en aquest cas, 
quedava bastant recollit el tema tal i com ho presentava el Partit Socialista. 
Per altra banda, tampoc vull confrontacions especials amb cap Grup dels que 
treballen i actuen a Cornellà perquè, per exemple, no tinc res a dir d’uns altres 
tipus de cursos que s’estan impartint. S’estan impartint màsters, postgraus, 
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sobre temes de medi ambient i d’un altre estil, amb els quals no tinc res a dir. 
Simplement era una qüestió molt concreta en el cas de coincidència amb 
temes que s’estan impartint en l’escola pública perquè precisament perquè 
som persones que ja coneixem el medi i sabem que hi ha uns graus superiors, 
hi ha una FP  de més qualitat i millor dotació que una altre, ens molesta molt 
que unes determinades famílies acabin anant a mans dels centres públics i 
altres acabin en mans de la privada. Jo no vull que determinades coses que es 
poden assumir totalment en la xarxa pública acabin en mans privades, i 
aquesta és clara i nítidament la meva posició. Per això no he donat l’esmena a 
temps, la he redactat aquest matí, ho havíem parlat amb el portaveu d’EUiA  i 
no la he donat a temps, simplement, perquè he pensat que no valia la pena 
perdre el temps.   
 
 Per una altra banda sí volia dir que quan estem parlant de diners 
públics no es poden fer afirmacions com les que va fer el Sr. Artur Mas. És 
impossible dir això quan la Generalitat cobra por les “caracolas” i per les 
barraques que té posades en alguns centres perquè no tenen edifici propi, els 
hi cobra un lloguer al cap de l’any. Això és indigne, injust i com hi ha coses 
com aquestes i moltes més, evidentment hi ha que reprovar a la Generalitat la 
seva política en l’escola pública. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón per 
manifestar que vol aclarir a la Sra. Espinosa que, nosaltres, no limitem a 
ningú que faci l’oferta educativa que vulgui. Si us plau, ningú dels grups que 
ens trobem aquí estem en contra de què qualsevol centre plantegi la seva 
oferta educativa, en allò que no coincidirem amb vostè, és que això es faci 
mitjançant fons públics. Els fons públics han de ser destinats, evidentment, 
als centres públics o concertats per poder impartir les matèries que han de 
donar-se. Nosaltres no estem limitant res, a més, es deixa clar en l’esmena 
que, en cap moment, qüestionem l’oferta educativa que fa la iniciativa privada. 
El que no compartim òbviament és, vistes les deficiències que té l’oferta 
pública, que es destinin diners públics a consolidar i a reforçar l’oferta 
privada. Creiem que aquesta és una Moció que, si es deixa passar el temps, ja 
no tindrà molt sentit perquè el tema de les escoles d’elit és ara i no dintre 
d’uns mesos, i - torno a repetir - la nostra postura és la mateixa avui que 
dintre d’un mes, pel que fa al tema del destí dels fons públics. 
 
 Novament intervé el senyor Ignacio Flórez com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, per dir que, crec que no tindríem que deixar-la, que 
l’aprovem ara, però que d’alguna manera, ens veiem desprès o demà i s’acaba. 
Sé que és una cosa rara aprovar-ho sense què estigui redactat, però no es 
tracta res més que de fer un redactat consensuat. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alcalde, José Montilla, indicant que això 
és estrany i no possible  perquè, com que cadascú ha d’expressar la seva 
posició, difícilment es pot manifestar aquesta posició a favor o en contra si el 
text no està escrit quan es un tema què no és una cosa de tipus protocol·lari o 
d’aquelles en les quals s’hi pugui donar la confiança a qualsevol sinó què 
òbviament, -i el debat ho demostra- s’ha de filar fi. Segons el que fixa el 
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Reglament, això és una Moció de EUiA que la pot mantenir o la pot retirar, si 
es retira, no es vota ni la Moció ni les esmenes, com és obvi, si es manté, hi ha 
unes esmenes que s’han formulat, unes per escrit i altres perquè s’han 
suggerit aquí, per tant, es manté la moció o es retira?  
 
 El senyor Ignacio Flórez respon que la manté, però en aquesta idea 
d’incorporar també les esmenes que aquí s’han plantejat. 
 
 Novament reprèn la seva intervenció el senyor Alcalde, assenyalant 
que les esmenes no poden ser reflexions abstractes sinó han de ser texts 
concrets, hi ha unes que estan formulades per escrit i he cregut també intuir 
que hi ha una o dos precisions, en concret d'Esquerra Republicana que són, si 
no me equivoco...  
 
 Afegir a Cornellà, aclareix el senyor Joan Tardà. La segona era, per 
sí es vol comtemplar, “quan la seva oferta sigui coincident o entri dins del 
potencial ampli docent”, és a dir, els mecànics dentistes per entendre's, el 
tema que he intentat explicar. 
 
 A mi també em sembla bé, afegeix el senyor Alcalde. Penso que les 
posicions han quedat fixades amb aquestes esmenes, amb la introducció 
estem d'acord els que estem d'acord en aprovar la Moció, no?. I el vot contrari 
de Convergència i Unió i el Partit Popular. 
 
 És convenient dir, afegeix el senyor Alcalde, que sobre aquest tema 
a mi se'm va interrogar en un Ple, vaig dir quina era la meva posició, peró 
després em van sorprendre algunes declaracions on es deia tot just el contrari 
del que jo havia manifestat aquí. El que vaig dir, en el seu moment, era 
precisament que nosaltres no estàvem en contra de què hi hagi oferta ni estem 
en contra de que hi hagi oferta privada a Cornellà -com més, millor-. Ara en el 
cas de què sigui oferta que pretengui ser susceptible de concert, òbviament, no 
donaríem suport, ens manifestaríem en contra de tota aquella que pugui 
entrar en col·lisió amb la oferta pública que ja es dona des de Cornellà. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pel Grup Municipal d’EUiA, 
és aprovada per majoria absoluta dels assistents, amb els vots en contra de 
la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández 
i el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Néstor Artis Villena, amb la 
incorporació de les esmenes presentades pels Grups Municipals PSC, ERC i 
IC-V, la qual queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “Volem manifestar que pels Grups Municipals d’EUiA, PSC, IC-V i 
ERC, l'ensenyament és i ha de ser un dret universal de les persones sense 
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absolutament cap tipus de restricció o discriminació, i molt menys encara si 
aquesta és de tipus econòmic.  
 
 La situació actual a Catalunya en matèria educativa presenta greus 
anomalies, com són la dels 20.000 estudiants que encara reben la seva 
formació en barracons, el tractament inadequat i el menysteniment que reben 
els treballadors i les treballadores de l'ensenyament, les deficiències a l'hora 
d'incorporar les noves tecnologies als centres educatius o les promeses 
incomplides d'ampliar el nombre de places públiques d'escola bressol. Aquests 
són alguns exemples que mostren la inconvenient política educativa de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
 Els Grups Municipals d’EUiA, IC-V, PSC i ERC manifestem la 
nostra indignació davant la política de concerts de la Generalitat a escoles 
elitistes sense cap altra justificació que la donada pel Conseller en Cap, el 
senyor Artur Mas, que sobraven diners, quan no s'atenen les necessitats reals 
i urgents de la comunitat educativa.  
 
 El Departament d'Ensenyament no està dotant els Centres Públics 
dels recursos econòmics i humans imprescindibles perquè aquests puguin 
complir les expectatives que la societat els demanda. El cansament dels i les 
professionals de les escoles públiques està esgotant tot el capital que han 
aportat per a que les escoles i instituts públics mantinguin la qualitat 
educativa que ha costat tants anys aconseguir. 
 
 Per contra, el Departament d'Ensenyament està fent concerts amb 
escoles privades elitistes i discriminadores, part de les quals separen els nois 
de les noies en totes les activitats, fa concerts arreu de Catalunya, inclosos 
llocs on no hi ha necessitat de places escolars ni demanda que no pugui 
absorbir l'ensenyament públic. 
 
 Catalunya és la Comunitat Autònoma que més recursos públics 
dedica a l'ensenyament privat, que absorbeix ja el 41% dels alumnes en 
centres privats. 
 
 Els Grups Municipals d’EUiA, IC-V, PSC i ERC no entenem com es 
poden produir aquests inqualificables fets i molt menys justificar-los com ha 
fet el senyor Mas. I més tenint en compte que a la nostra ciutat tenim 
importants mancances en centre educatiu de 0 a 3 anys i que els quatre de 
caràcter públic que existeixen es financen amb fons municipals, degut al fet 
que el Govern de CiU no assumeix les seves responsabilitats en l'exercici de les 
seves competències com a Administració Educativa, incomplint fins i tot les 
seves promeses electorals de crear 30.000 places públiques d'escola bressol. 
Hi havia o no diners?  
 
 Aquest Ajuntament aposta per l’ensenyament públic com a sistema 
per garantir l’exercici efectiu d’aquest dret en condicions d’igualtat i garantia 
de qualitat. Així ho hem manifestat en reiterades ocasions, mitjançant acords 
municipals, descrivint la situació actual de l’ensenyament públic a Cornellà, 
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demanant la destinació de majors fons econòmics, més recursos tecnològics, i 
materials per tal de satisfer les demandes del món educatiu públic de la 
nostra ciutat. 
 
 Volem deixar constància que sense qüestionar l’oferta educativa que 
porti a terme la iniciativa privada, aquesta, no hauria de beneficiar-se, en cap 
cas, d’ajudes públiques quan la seva oferta sigui coincident amb les matèries 
que s’imparteixin a l’escola pública. 
 
 Per tot això arribem als següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Exigir a la Conselleria d'Ensenyament un canvi radical en 
la política educativa de la Generalitat, donant prioritat absoluta a 
l'ensenyament públic i al compliment dels compromisos adquirits 
públicament. 
 
 Segon.- Manifestar la nostra oposició a qualsevol nova ajuda a 
Cornellà amb fons públics destinada a la iniciativa privada, quan la seva 
oferta sigui coincident amb les matèries que s’imparteixen a l’escola pública o 
puguin entrar en l’àmbit docent potencial dels centres públics actuals.  
 
 Tercer.- Traslladar el present acord a la Conselleria 
d’Ensenyament, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al 
Consell Escolar de Catalunya, als sindicats comarcals i al Consell Escolar 
Municipal.” 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referent als Cossos de 
Seguretat espanyols presents a Catalunya. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que l’article 149.1.29 de la Constitució Espanyola atribueix 
genèricament a l’Estat la competència en matèria de seguretat pública i 
reserva als cossos i forces de seguretat de l’Estat la protecció del lliure exercici 
dels drets i llibertats i la garantia de la seguretat ciutadana,  
 
 Atès que alhora l’article 13 de l’Estatut estableix la facultat de la 
Generalitat de disposar d’un cos policial propi i d’assumir competències en 
matèria de seguretat ciutadana i el manteniment de l’ordre públic,  
 
 Atès que el marc competencial estatutari que preveu la substitució 
del Cuerpo Nacional de Policia i la Guardia Civil a través del desplegament del 
cos dels Mossos de l’Esquadra es du a terme de manera progressiva per raó de 
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les necessitats de formació dels professionals que constitueixen el cos de la 
policia catalana, 
 
 Atès que, en el trànsit cap al desplegament complet del cos dels 
Mossos de l’Esquadra, són evidents els dèficits que pateix i patirà Cornellà i la 
resta de les ciutats de l’àrea metropolitana pel que fa als serveis que 
proporciona la policia nacional, atribuïbles tant a aspectes tècnics, fruit del 
progressiu replegament dels cossos estatals, com a d’altres de caràcter polític 
producte de la descurança i animadversió amb què actua el Partido Popular 
envers el nostre país, 
 
 Atès que l’article 28 de l’Estatut habilita a la Generalitat a sol·licitar 
de l’Estat la transferència o delegació de competències no assumides en 
l’Estatut, alhora que la Constitució habilita a l’Estat per transferir o delegar en 
les comunitats autònomes facultats corresponents a matèries de titularitat 
estatal, 
 
 Atès que l’assumpció per part de la Generalitat del comandament 
únic dels diversos cossos de seguretat esdevé un pas previ i imprescindible per 
poder delegar funcions de comandament a les administracions municipals, a fi 
i efecte de poder articular llurs funcions amb els de la Guàrdia Urbana i 
millorar l’eficàcia dels serveis policials més propers a la ciutadania, 
 
 És per tot això que el Grup Municipal d’ERC sol·licita l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Reclamar al govern espanyol la transferència a la 
Generalitat de Catalunya de les facultats d’execució de la legislació de l’Estat 
en matèria de seguretat pública per tal que els Cossos i Forces de Seguretat de 
l’Estat actuïn sota el comandament de la Generalitat, que el comandament 
funcional dels mateixos sigui delegat als alcaldes i que en aquesta delegació 
inclogui a la Policia de Catalunya un cop desplegada. 
 
 Segon.- Instar als Grups Parlamentaris representats al Parlament 
de Catalunya a donar suport a les iniciatives parlamentàries que es presentin 
a debat i discussió per tal d’assolir aquest objectiu. 
 
 Tercer.- Comunicar els presents acords als Grups Parlamentaris 
del Parlament de Catalunya, a les organitzacions municipalistes catalanes i a 
la ciutadania cornellanenca.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció manifestant que, crec que la 
idea és compartida, penso que hi ha una realitat que, a més a més, el Sr. 
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Balmón ja m’ha comentat algunes vegades i amb el Sr. Martínez Flor també 
s’ha parlat en la Comissió Informativa, i és una certa sensació com si la ciutat 
estigués desatesa per part de la Policia Nacional, de fet, hi ha hagut queixes 
per part del municipi i pel Govern de la ciutat del problema que significa la 
reducció de Cossos. Això lliga amb la qüestió del desplegament dels Mossos 
d’Esquadra a un ritme més lent del què es suposa hauria de ser, i lliga també 
amb la visió que té Esquerra Republicana sobre el municipalisme. Entenem 
que els Alcaldes haurien de tenir el comandament de la Policia, evidentment 
això significa  reformes importants i, a més, significa l’assumpció per part de 
la Generalitat de les transferències en ordre públic, algunes que per raons 
estatutàries es poden contemplar, d’altres, tal com s’ha fet amb la qüestió dels 
Mossos d’Esquadra i la seva competència pel que fa a la circulació, per 
delegació. 
 
 El que fa la Moció és, justament, atendre’s a un seguit de 
referències. La Constitució Espanyola atribueix genèricament a l’Estat la 
competència en matèria de seguretat pública i reserva als Cossos i Forces de 
Seguretat de l’Estat, la protecció del lliure exercici dels drets i llibertats i la 
garantia de la seguretat ciutadana, alhora l’Estatut, a l’article 13, estableix la 
facultat de la Generalitat de disposar d’un Cos policial  propi i d’assumir 
competències en matèria de seguretat, fet que ja coneixem. També en el marc 
competencial estatutari  que preveu la substitució del Cos Nacional de Policia i 
de la Guardia Civil a través del desplegament dels Mossos d’Esquadra, es du a 
terme de manera progressiva, tots ho saben. També aquí es diu que atès que 
en el trànsit cap al desplegament complet del cos dels Mossos d’Esquadra són 
evidents els dèficits que pateix i patirà Cornellà i la resta de les ciutats de 
l’Àrea Metropolitana pel que fa als serveis que proporciona la Policia Nacional. 
També es fa referència a l’Estatut pel que fa a la capacitat de sol·licitar de 
l’Estat la transferència o delegació de competències no assumides en l’Estatut, 
com ara el trànsit, alhora que habilita a l’Estat per transferir o delegar.  
 
 Tot plegat significa per nosaltres i crec que hi ha algunes 
coincidències amb altres grups parlamentaris d’esquerra del Parlament de 
Catalunya; reclamar al Govern Espanyol la transferència a la Generalitat de 
Catalunya de les facultats d’execució de la legislació de l’Estat en matèria de 
seguretat pública per tal que els Cossos i Forces de Seguretat de l’Estat actuïn 
sota el comandament de la Generalitat, que el comandament funcional dels 
mateixos sigui delegat als alcaldes. Encara que això avui dia pugi semblar 
irrisori a algú, anem cap a aquí i, de fet, crec que la modernitat demostrarà 
que s’han d’acostar als ciutadans totes les funcions. Així mateix, que aquesta 
delegació inclogui la Policia de Catalunya un cop desplegada,  una vegada que 
ja no circulin els altres, tindrem el problema amb els nostres, que també 
funcionin i funcionin bé. En segon lloc, es planteja instar als Grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya a donar suport a aquestes 
iniciatives que intentarem que quan arribi als grups parlamentaris, molts 
municipis ja s’hagin pronunciat, i comunicar-ho als Grups parlamentaris i a 
les organitzacions municipalistes. 
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 Entenem que estem en un període d’una certa excepcionalitat, per 
una banda, replegament i desplegament, i per una altra banda, hi ha tota la 
polèmica del municipalisme. Crec que les Esquerres tenim una visió bastant 
diferent de la que té Convergència i Unió en aquest sentit, és a dir, penso que 
aquesta iniciativa pot ser el preàmbul de la futura coordinació de la Policia de 
Catalunya i la Guàrdia Urbana de cada poble i cada ciutat. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, manifestant que, nosaltres també estem 
d’acord amb aquesta Moció, sobre tot, per la necessitat de coordinació entre 
les diferents forces i cossos de seguretat, perquè això dóna garanties d’un 
servei molt millor. Dir que estem d’acord. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Isabel Espinosa, com a Portaveu del 
Grup Municipal del Partit Popular, per assenyalar que el model de substitució 
acordat entre els governs Central i de la Generalitat determina que la 
Generalitat de Catalunya anirà assumint les competències en matèria de 
seguretat en aquells territoris a on estigui  desplegada la Policia de la 
Generalitat o Mossos d’Esquadra. El model acordat reserva com a competència 
exclusiva de l’Estat la lluita antiterrorista o la vigilància de fronteres. Plantejar 
que la Generalitat assumeixi ara i ja el comandament seria carregar-nos 
l’actual model de substitució i provocaria greus problemes, no pel Govern 
Central, sinó per la Generalitat mateixa. Tinc que recordar a Esquerra 
Republicana que encara no ha aconseguit ni més poder polític, ni més 
autogovern per a Catalunya, i que, en canvi, -per posar un exemple-, el Govern 
del Partit Popular ha transferit les competències de trànsit. 
 
 Hi ha una qüestió que si es pugues fer -i sé que no es pot fer votar 
la Moció per només un punt i la resta no-, sí que votaria a favor, però vull que 
quedi constància què és el punt de l’esmena del Grup Socialista que diu: 
“dotar a la ciutat de Cornellà de majors recursos”. En aquest punt estic 
completament d’acord i m’agradaria poder votar-lo però amb el que expressa 
Esquerra Republicana estic totalment en desacord. Els acords es fan, es 
signen i quan hi ha un acord signat s’ha de complir fins al final. 
 
 En aquest moment intervé el senyor Alberto García, com a Portaveu 
del Grup Municipal Mixt, assenyalant que, nosaltres som sempre fidels 
seguidors, -per dir-ho d’alguna manera-, de la Policia Nacional i de la Guardia 
Civil, però anem a votar per convicció a favor de la Moció i de les esmenes per 
una senzilla raó. A vegades, s’han d’anteposar els beneficis de la ciutat davant 
de les pròpies conviccions, perquè realment considerem que amb les 
transferències de poders cap a la Generalitat, Cornellà estarà molt millor amb 
els Mossos d’Esquadra perquè ja ens han explicat, -tot el món sap-, la 
mancança que hi ha aquí en matèria de policia. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero, com a 
Portaveu del Grup Municipal  d’IC-V, indicant que, simplement dir que 
votarem que sí a la Moció, i suposo que també a les esmenes que accepta el 
Grup d’Esquerra Republicana, i remarcar que en el primer acord que es 



 44

demanda  en la Moció inicial d’ERC, quan parla de què el comandament 
funcional dels mateixos sigui delegat als Alcaldes, penso que això es una  cosa 
molt important pel propi municipi que puguem saber quina actuació s’està 
fent en el nostre territori i poder controlar-la i dirigir-la. Moltes vegades hi ha 
un encreuament de competències i d’accions que, de vegades, poden ser 
contradictòries, per tant, penso que aquesta delegació d’atribucions i el control 
intern és necessari i, per això nosaltres estem totalment d’acord tant en una 
cosa com amb l'altra. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Balmón, com a Portaveu del 
Grup Municipal del PSC, per assenyalar que, nosaltres donem suport perquè, 
al cap i a la fi, presentem una esmena parcial. Donem suport a la Moció 
presentada pel Grup Municipal d’ERC  partint de la base que portem ja molts 
anys reflexionant sobre quin és el millor model  de seguretat i de policia a 
Catalunya, i el tema  de què sigui l’Alcalde qui tingui la responsabilitat i el  
comandament funcional, ha presentat moltes vegades controvèrsia. Nosaltres 
considerem que quan actuen diferents cossos en un territori, en un àmbit tant 
concret com és el local, es bó que no només es doni una coincidència de 
recurs humans, sinó que hi hagi algú -que és aquella persona que està més 
pròxima a la realitat en l’àmbit local- que tingui la responsabilitat, com a 
mínim, de què en el seu territori concret en aspectes de seguretat i de 
convivència, pugui  tenir un paper més actiu del que en aquests moments 
tenim. També recordar-li un detall a la Sra. Espinosa,  no és el Partit Popular 
el que ha desplegat res. Va ser un acord de la Junta de Seguretat de 
Catalunya amb l’anterior Govern, i que, a més, s’havien aprovat altres ritmes 
que el Partit Popular els ha anat retardant i ha anat, desgraciadament, 
fomentant no només no cobrir les plantilles que estaven previstes en l’àmbit de 
la policia, sinó també el fet de què ens trobem en la situació que estem i era 
per això que presentem l’esmena parcial.  
 
 Ens estem trobant amb què hi ha una certa inquietud social 
produïda per molts factors que incideixen sobre el tema de la seguretat 
ciutadana, no anem a criminalitzar a cap col·lectiu ni cap situació, però el que 
és cert és que hi ha una gran preocupació per part de la ciutadania i també 
que els recursos dels què parlàvem en la primera Moció, que devia destinar 
l’Estat -que és competent en matèria de seguretat-, resulta que en l’àmbit 
concret de la nostra ciutat, no solament no està coberta la plantilla, sinó què 
les pròpies vacants que es van produint no es cobreixen de la forma que 
s’haurien de tenir cobertes per poder realitzar les activitats amb una certa 
efectivitat. Nosaltres estem preocupats -tampoc volem ser alarmistes- per 
aquest tema, no tan sols a Cornellà sinó molts municipis metropolitans  ja 
han manifestat de forma continuada, que no podem continuar amb aquesta 
situació, esperant que hi hagi el desplegament dels Mossos, i resulta que no 
podem cobrir les plantilles i no podem portar a ningú quan el que estem patint 
és una situació que afecta a la convivència, a la seguretat de les  nostres 
ciutats. Per això, hem considerat oportú en el cas de la nostra ciutat que 
coneixem bastant bé, demanar que, com a mínim, es cobreixi la plantilla que 
està prevista per a la comissaria de la nostra ciutat, i creiem que d’aquesta 
manera, amb la col·laboració nostra que sempre han comptat perquè no hem 
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tingut una política de dir que els problemes són dels altres. Als seus 
responsables polítics els hi toca prendre decisions concretes que permetin 
tenir efectius i mitjans per poder reduir l’índex que s’està elevant poc a poc en 
inseguretat ciutadana. 
 
 En aquest moment pren la paraula el senyor Alcalde manifestant 
que afegiria dues coses. La primera, en cap cas, s’han d’entendre 
determinades solucions com a critiques als professionals de la Policia Nacional 
que desenvolupen la seva activitat a Cornellà, hi ha gent que treballa i treballa 
bé, ens queixem de manca d’efectius, no de manca d’efectivitat. Convé 
precisar-ho, per si es pogués derivar una altra cosa.  En segon lloc, nosaltres, 
filosòficament, estem d’acord amb què aquesta competència es pugui delegar 
en els Alcaldes, en el ben entès que això en un territori com el de Catalunya, 
on hi ha nou-cents i escaig de municipis, té les seves dificultats, o sigui, si per 
exemple ara ens deleguessin,  el comandament funcional de la Policia Nacional 
que actua en tres municipis una mateixa plantilla, ja tindria en sí la seva 
complexitat. Evidentment, hi ha municipis que permetrien segurament fer 
unitats més petites i circumscribir-les en l’àmbit municipal. Però hi ha molts 
altres municipis, la prova són les comarques on sobre tot de l’interior de 
Catalunya i bàsicament de Lleida i de Girona, on estan desplegats els Mossos 
d’Esquadra a on això seria difícil d’aplicar. Vull que es vegi que nosaltres som 
conscients de les dificultats.  En les grans ciutats això no implicaria dificultat, 
en els municipis mitjans i petits, serà complicat d’instrumentar. 
Filosòficament penso que és una proposta que, per suposat, compartim i en 
aquest sentit ens hem manifestat i  per a nosaltres -respecte a una 
manifestació que feia el senyor Tardà- quan vinguin els nostres, - tan nostres 
són quan vinguin amb barretina com els que hi ha ara-, el que volem és bons 
professionals que facin la seva feina.  
 
 Pregunta el senyor Joan Tardà si ha dit alguna cosa sobre la 
barretina? 
 
 El senyor Alcalde respon que no però has dit: “quan vinguin els 
nostres”, i a mi el que em preocupa és que siguin bons professionals 
bàsicament i crec que això és el que hem de demanar.  
 
 Han quedat expressades les posicions i estaríem d’acord amb la 
introducció d’aquestes esmenes excepte el vot contrari del Partit Popular. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pel Grup Municipal d’ERC, 
és aprovada per majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra de la 
Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
amb la incorporació de l’esmena presentada pel Grup Municipal Socialista, la 
qual queda redactada en els termes següents: 
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 “Atès que l’article 149.1.29 de la Constitució Espanyola atribueix 
genèricament a l’Estat la competència en matèria de seguretat pública i 
reserva als cossos i forces de seguretat de l’Estat la protecció del lliure exercici 
dels drets i llibertats i la garantia de la seguretat ciutadana,  
 
 Atès que alhora l’article 13 de l’Estatut estableix la facultat de la 
Generalitat de disposar d’un cos policial propi i d’assumir competències en 
matèria de seguretat ciutadana i el manteniment de l’ordre públic,  
 
 Atès que el marc competencial estatutari que preveu la substitució 
del Cuerpo Nacional de Policia i la Guardia Civil a través del desplegament del 
cos dels Mossos de l’Esquadra es du a terme de manera progressiva per raó de 
les necessitats de formació dels professionals que constitueixen el cos de la 
policia catalana, 
 
 Atès que, en el trànsit cap al desplegament complet del cos dels 
Mossos de l’Esquadra, són evidents els dèficits que pateix i patirà Cornellà i la 
resta de les ciutats de l’àrea metropolitana pel que fa als serveis que 
proporciona la policia nacional, atribuïbles tant a aspectes tècnics, fruit del 
progressiu replegament dels cossos estatals, com a d’altres de caràcter polític 
producte de la descurança i animadversió amb què actua el Partido Popular 
envers el nostre país, 
 
 Atès que l’article 28 de l’Estatut habilita a la Generalitat a sol·licitar 
de l’Estat la transferència o delegació de competències no assumides en 
l’Estatut, alhora que la Constitució habilita a l’Estat per transferir o delegar en 
les comunitats autònomes facultats corresponents a matèries de titularitat 
estatal, 
 
 Atès que l’assumpció per part de la Generalitat del comandament 
únic dels diversos cossos de seguretat esdevé un pas previ i imprescindible per 
poder delegar funcions de comandament a les administracions municipals, a fi 
i efecte de poder articular llurs funcions amb els de la Guàrdia Urbana i 
millorar l’eficàcia dels serveis policials més propers a la ciutadania, 
 
 Atès que mentre que no és produeixi aquesta transferència de la 
competència de seguretat a la Generalitat de Catalunya per part de l’Estat, es 
fa necessari abordar la situació de preocupació pel que fa a l’agreujament de la 
seguretat pública en la que ens trobem actualment. L’increment dels factors 
d’inseguretat incideixen de forma negativa a les nostres comunitats, i es 
comencen a activar alarmes de profunda inquietud social. D’altra banda, el 
cos de la policia nacional, que és la policia sobre la qual recau la 
responsabilitat d’abordar la reducció d’aquest conflicte, es troba en una 
situació de mancances de recursos humans i materials per tal de poder 
afrontar amb garanties, actuacions efectives. Com tothom sap, no tant sols no 
es cobreixen les plantilles aprovades pel Govern de l’Estat, sinó que en el cas 
que estiguessin cobertes serien insuficients. Aquesta forma d’actuar, posa de 
relleu la despreocupació per part dels responsables polítics del cos de la 
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policia nacional. Cal recordar que en el nostre cas, aquesta situació s’agreuja, 
en la mesura que l’actual plantilla de la Comissaria no està completa, i l’àmbit 
d’actuació és de tres municipis i, a més, ha d’assistir als jutjats, la qual cosa 
posa de manifest en la pràctica una situació insostenible per tal d’aconseguir 
una labor eficaç d’aquest cos policial.   
 
 És per tot això que els Grups Municipals d’ERC i PSC sol·liciten 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 

 Primer.- Demanar al Ministeri de l’Interior, que mentre no es 
produeixin les transferències demanades en el punt segon, es doti de majors 
recursos humans i materials a la Comissaria de Cornellà, per tal de reduir 
l’índex d’inseguretat ciutadana i aconseguir una major protecció dels drets 
col·lectius dels nostre ciutadans. 
 
 Segon.- Reclamar al govern espanyol la transferència a la 
Generalitat de Catalunya de les facultats d’execució de la legislació de l’Estat 
en matèria de seguretat pública per tal que els Cossos i Forces de Seguretat de 
l’Estat actuïn sota el comandament de la Generalitat, que el comandament 
funcional dels mateixos sigui delegat als alcaldes i que en aquesta delegació 
inclogui a la Policia de Catalunya un cop desplegada. 
 
 Tercer.- Instar als Grups Parlamentaris representats al Parlament 
de Catalunya a donar suport a les iniciatives parlamentàries que es presentin 
a debat i discussió per tal d’assolir aquest objectiu. 
 
 Quart.- Comunicar els presents acords als Grups Parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, a les organitzacions municipalistes catalanes, a la 
ciutadania cornellanenca i al Ministeri de l’Interior.” 
 
 
 
 
 4.- Moció dels Grups Municipals d’ERC i d’IC-V, referent a les 
concessions de permisos de manifestació a organitzacions feixistes per 
manifestar-se el dia 12 d’octubre. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que en els darrers anys, diverses organitzacions desenvolupen 
actes d’exaltació dels idearis nazi i feixista i d’apologia del racisme, 
 
 Atès que la Unió Europea ha hagut d’emprendre legislacions, 
estatals i comunitàries, per tipificar els delictes d’apologia del genocidi, fins a 
la creació l’any 1997 de l’Observatori Europeu de fenòmens racistes i 
xenòfobs, 
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 Atès que les autoritats locals, donada la seva proximitat a la 
ciutadania i la seva relació amb el teixit associatiu, poden desenvolupar un 
paper cabdal en la prevenció i control d’aquests fenòmens, 
 
 Atès que mai no és poca la necessitat de publicitar la denúncia a 
tota declaració o manifestació per part de grups polítics que contemplin com a 
objectiu la lluita contra els Drets Humans. 
 
 Atès que diferents col·lectius ciutadans, molts dels quals s’apleguen 
en l’anomenada Plataforma Cívica per un 12 d’octubre en llibertat, han 
manifestat el seu rebuig a la celebració d’actes d’aquesta mena arreu, com ara 
el que durant 17 anys s’ha celebrat a Sants i ara a Montjuïc. 
 
 Per la qual cosa proposem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar a la Delegació del Govern que no autoritzi cap 
manifestació o acte públic d’apologia al genocidi, al feixisme i al nazisme, 
especialment en el dia del 12 d’octubre, que pogués ésser sol·licitat a la nostra 
ciutat o en d’altres del país. 
 
 Segon.- Assolir el compromís de declarar el municipi com a espai 
antifeixista, tot negant la utilització dels espais públics a activitats que incitin 
la discriminació racial, ètnica o cultural. 
 
 Tercer.- Ratificar el compromís de defensa dels drets humans i de 
suport a les entitats que actuen i lluiten contra el feixisme i la xenofòbia, i en 
defensa de la convivència i el diàleg. 
 
 Quart.- Refermar-nos en la necessitat d’intensificar encara més 
l’actuació duta a terme des de l’administració municipal adreçada als joves en 
la prevenció del foment i activitats de col·lectius de caràcter feixista; des de 
l’àmbit competencial de la Guàrdia Urbana i en especial des de la vessant 
educativa en col·laboració amb els centres escolars. 
 
 Cinquè.- Traslladar aquests acords a la Delegación del Gobierno i 
enviar-ne còpia a l’Associació de Mares i Pares Alarmats Pels Fets de Sants, 
entitat capdavantera en la denúncia de les activitats de caràcter racista que 
du a terme una lloable tasca de dinamització amb la finalitat de contribuir a 
fer prendre consciència del que s’hi juga la societat catalana.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la paraula la Sra. Carmen Romero, com a  Portaveu del Grup 
Municipal d’IC-V, per fer una explicació de la Moció manifestant que, en 
primer lloc, volia aclarir que aquesta proposta també l’hauríem signat i 
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l’hauríem compartit amb el Grup d’EUiA, però degut a què cada Grup 
solament podem presentar dues mocions per Ple al final la presentem 
Esquerra Republicana i Iniciativa per Catalunya Verds. El que fem amb 
aquesta Moció és donar trasllat, més o menys literal, d’una proposta, que ens 
va arribar de la plataforma cívica per un 12 d’octubre en llibertat. En principi, 
nosaltres creiem que el fet de que el 12 d’octubre sigui tradicionalment 
instrumentalitzat per uns grups de persones que fan unes manifestacions que, 
des del nostre punt de vista, són xenòfobes, racistes i nazis, creiem que s’han 
d’aturar aquests signes de violència i aquest tipus de manifestació. El 12 
d’octubre ha estat interpretat de diverses maneres i la interpretació que fem 
nosaltres no és des d’un punt de vista imperialista ni de guanyadors, sinó tot 
el contrari, i per això suposo que justifiquem el presentar aquesta Moció.  
 
 La Moció té una part expositiva, més o menys llarga, i desprès 
proposem l’adopció dels acords: sol·licitar a la Delegació de Govern que no 
autoritzi cap manifestació, acte públic d’apologia al genocidi, al feixisme i al 
nazisme, especialment el dia 12 de octubre que pogués ser sol·licitada a la 
nostra ciutat o en altres del país. Assolir el compromís de declarar al municipi 
com a espai antifeixista,  tot negant la utilització dels espais públics o 
activitats que incitin la discriminació racial, ètnica o cultural. Al tercer diu 
ratificar el compromís de defensa dels drets humans i de suport a les entitats 
que actuen i lluiten contra el feixisme i la xenofòbia i en defensa de la 
convivència del diàleg. Al quart, reafirmar-nos en la necessitat d’intensificar 
encara més la actuació duta a terme des de la administració municipal 
adreçada - havíem posat als joves-. No hem pogut canviar-ho perquè ja estava 
presentada, però creiem que no es tracta només del jovent, la pedagogia que 
s’ha de fer sobre aquest tema no pot anar adreçada solament a un col·lectiu 
per edat sinó a tothom. Per tant diríem, que intensificar encara més les 
actuacions dutes a terme des de la administració municipal en la prevenció 
del foment i activitats dels col·lectius de caràcter feixista des de l’àmbit 
competencial de la Guàrdia Urbana i en especial des de la vessant educativa 
amb col·laboració amb els centres escolars. I cinquena, traslladar aquests 
acords a la Delegació del Govern i enviar una copia a l’Associació de Mares i 
Pares alarmats pels fets de Sants, entitat capdavantera en la denuncia de les 
activitats de caràcter racista que du a terme una lloable tasca de dinamització 
amb la finalitat de contribuir a fer prendre consciència del que s’hi juga la 
societat catalana.  
 
 A continuació intervé la  senyora Mª Isabel Espinosa, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que voldria dir que, per a mi, 
el 12 d’octubre es la reivindicació de la espanyolitat que jo comparteixo i em 
sento orgullosa, per tant, per a mi el 12 d’octubre només significa això. El PP 
sempre s’ha manifestat en contra d’aquells que practiquen i defensen actituds 
radicals d’extrema dreta i d’extrema esquerra, de qualsevol ideologia que talli o 
limiti les llibertats posant en perill la democràcia i la convivència. Dit això 
m’agradaria fer una pregunta als Grups que signen aquesta Moció. Consideren 
vostès dintre d’aquests grups als quals denominen feixistes i nazistes,  també 
aquells que en la nostra ciutat -amb un perfil perfectament identificable- 
realitzan actes als que tots hem assistit i presenciat, com agressions a 
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empreses, ETT, caixers, containers, cotxes, propietats particulars, contra 
agents d’ordre públic i que pinten les parets de la nostra ciutat amb consignes 
clares a favor del terrorisme, com per exemple -i per no anomenar a ningú, 
només que a nosaltres mateixos- aqueixes dianes que estan en tota la ciutat 
amb les sigles del PP o amb unes bombes i amb unes consignes on diu “ETA 
mata’ls”?. Per a vostès, -m’agradaria que m’ho aclareixin- són també grups 
nazistes, feixistes,  i són també aquests grups dignes d’això que demanen 
vostès que no se’ls hi donin espais públics?. Si aquests grups no formen part 
d’aquest col·lectiu que vostès posen a la Moció, crec que llavors vostès 
mirarien cap a una altra banda i no estarien defenent la ciutat en la que tots 
convivim. Tregui’m del dubte. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Balmón, com a Portaveu del 
Grup Municipal del PSC, assenyalant que, nosaltres hem presentat una 
esmena parcial primer, perquè considerem que reprovar totes aquestes 
actituds, comportaments o ideals, no tant sols han de ser pel dia 12 d’octubre, 
crec que han de ser de forma permanent. Però, a més, volem que quan parlem 
de violència o apologia de tota una sèrie de coses que estan aquí plantejades i 
que, evidentment, compartim, creiem que això també s’ha de fer extensiu a 
uns altres col·lectius que exerceixen la violència i que, en algun cas, fan 
apologia del terrorisme, perquè creiem que aquest és el sentir de la societat, de 
la societat en general,  la condemna permanent i profunda de tot aquest tipus 
d’organitzacions, les feixistes i nazis, però també les que fan apologia i fan ús, 
a la hora de manifestar-se, d’aquest tipus d’actituds que no ajuden a la 
convivència ni tampoc permeten un diàleg per part de la societat democràtica. 
 
 Per tant, nosaltres creiem que s’ha de tenir una actitud contundent, 
clara, de rebuig de tot allò que suposi alteració de la convivència de la nostra 
societat, per això, hem plantejat en la part de motivació una sèrie de afegits, i, 
per altra part, en la part d’acords posem que es faci una extensió, 
evidentment, a altres conceptes que també estan relacionats amb aquest tipus 
de violència, i sí plantegem que en l'últim punt es suprimeixi “entitat 
Capdavantera”. Nosaltres creiem que hi ha moltes entitats a Catalunya i fora 
de Catalunya abans que ells, que han lluitat pel tema de fomentar el 
antifeixisme i tota aquesta sèrie de qüestions, sense entrar a considerar el que 
és l’Associació de Mares i Pares Alarmats pels fets de Sants. Per això 
plantegem aquesta supressió perquè considero que seria una falta de 
reconeixement a moltes altres organitzacions més importants i amb més 
tradició que han estat lluitant per totes aquestes qüestions. Quant a la resta 
no és de la nostra oposició. 
 
 Acte seguit manifesta la Sra. Carmen Romero, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’IC-V, que Esquerra Republicana delega en mi, estem 
d’acord, estem d’acord amb les esmenes, perquè, si suprimim lo dels fets del 
12 d’octubre, evidentment, que és genèrica i que obeeix a altres principis més 
generals i sí que abasta a totes les manifestacions anticíviques, 
anticonvivència i terroristes que es poden donar a la nostra societat. En quant 
a la pregunta que ens feia la portaveu del PP, doncs sí, acceptem aquesta 
proposta del Grup Socialista perquè, evidentment, considerem que qualsevol 
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tipus de terrorisme no té altre nom, és terrorisme, i veig que funciona 
perfectament el pacte antiterrorista que s’ha signat en l’estat espanyol en 
quant a les esmenes que es fan i en quant a la preocupació que es manifesta 
pels drets dels dos grups. 
 
 Novament intervé la senyora Isabel Espinosa, com a Portaveu del 
Grup Municipal del PP, per assenyalar que nosaltres votàvem en contra a 
pesar de que no se m’hagués contestat a la pregunta que l’hi he fet, perquè 
últimament se m’ha fet arribar de manera anònima unes fotos que m’han 
preocupat molt, no les vaig a exposar aquí, però que les tinc a disposició de 
qui les vulgui veure.  
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde per manifestar que 
creu que les posicions dels Grups són clares. La violència, el feixisme i el 
racisme són actituds que s’han de combatre, igual que s’ha de combatre el 
terrorisme o la gent que practica, o té actituds violentes, i que, per tant, van 
contra el dret a la vida, als béns, contra el dret a la llibertat de les persones. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pels Grup Municipal d’ERC i 
d’IC-V, és aprovada per unanimitat dels assistents, amb la incorporació de 
l’esmena presentada pel Grup Municipal Socialista, la qual queda redactada 
en els termes següents: 
 
 
 “Atès que en els darrers anys, diverses organitzacions desenvolupen 
actes d’exaltació dels idearis nazi i feixista i d’apologia del racisme, 
 
 Atès que la Unió Europea ha hagut d’emprendre legislacions, 
estatals i comunitàries, per tipificar els delictes d’apologia del genocidi, fins a 
la creació l’any 1997 de l’Observatori Europeu de fenòmens racistes i 
xenòfobs, 
 
 Atès que les autoritats locals, donada la seva proximitat a la 
ciutadania i la seva relació amb el teixit associatiu, poden desenvolupar un 
paper cabdal en la prevenció i control d’aquests fenòmens, 
 
 Atès que mai no és poca la necessitat de publicitar la denúncia a 
tota declaració o manifestació per part de grups polítics que contemplin com a 
objectiu la lluita contra els Drets Humans. 
 
 Atès que diferents col·lectius ciutadans, molts dels quals s’apleguen 
en l’anomenada Plataforma Cívica per un 12 d’octubre en llibertat, han 
manifestat el seu rebuig a la celebració d’actes d’aquesta mena arreu, com ara 
el que durant 17 anys s’ha celebrat a Sants i ara a Montjuïc. 
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 Atès que a més de les circumstàncies expressades en els punts 
anteriors, existeixen també altres grups que practiquen la violència en la seva 
forma de manifestar-se, i fins i tot alguns d’ells fan apologia del terrorisme, i 
posen en risc la nostra convivència amb la seva actitud contrària al diàleg. 
 
 Atès que la societat en general condemna tot tipus d’organitzacions 
que tinguin, en la seva forma d’actuar, l’exercici de la violència, sigui en les 
seves consignes o en la seva forma de manifestar-se, cal tenir una actitud 
contundent de rebuig de tots aquells actes que posin en perill el civisme. 
 
 Per la qual cosa proposem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar a la Delegació del Govern que no autoritzi cap 
manifestació o acte públic d’apologia al genocidi, al feixisme, al nazisme, al 
terrorisme i als grups que utilitzin la violència en la seva forma d’expressar-se, 
que pogués ésser sol·licitat a la nostra ciutat o en d’altres del país. 
 
 Segon.- Assolir el compromís de declarar el municipi com a espai 
antifeixista i rebutjar els grups que utilitzin la violència contra les persones i el 
béns públics i privats, tot negant la utilització dels espais públics a activitats 
que incitin la violència, el terrorisme, la discriminació racial, ètnica o cultural. 
 
 Tercer.- Ratificar el compromís de defensa dels drets humans i de 
suport a les entitats que actuen i lluiten contra el feixisme i la xenofòbia, i en 
defensa de la convivència i el diàleg. 
 
 Quart.- Refermar-nos en la necessitat d’intensificar encara més 
l’actuació duta a terme des de l’administració municipal adreçada a la 
població en la prevenció del foment i activitats de col·lectius de caràcter 
feixista i violents; des de l’àmbit competencial de la Guàrdia Urbana i en 
especial des de la vessant educativa en col·laboració amb els centres escolars. 
 
 Cinquè.- Traslladar aquests acords a la Delegació de Govern i 
enviar-ne còpia a l’Associació de Mares i Pares Alarmats Pels Fets de Sants.” 
 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal PSC, referent a l’aplicació de la 
Llei General d’Estabilitat Pressupostària. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Durant 20 anys, la gran transformació de les nostres ciutats, ha 
estat possible, gràcies a que els Ajuntaments hem fet un gran esforç inversor, 
per donar resposta a les demandes, i aspiracions ciutadanes oferint els serveis 
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que els hi són propis però també cobrint els dèficits en la manca de serveis a 
realitzar per part d'altres administracions. Aquesta tasca realitzada pels 
governs municipals, ha aconseguit de forma unànime el reconeixement dels 
seus ciutadans, que han vist millorar notablement el seu benestar.  
 
 Però millorar la qualitat de vida dels ciutadans està lluny de ser un 
projecte finalitzat. Una ciutat mai deixa de tenir nous reptes. Han aparegut 
noves necessitats, nous problemes a resoldre. La necessitat d'un govern 
municipal de seguir invertint a la seva ciutat, és la millor garantia de 
continuar assolint nous encerts. 
 
 L’aplicació de la Llei d’estabilitat pressupostària, proposada pel 
Govern de l'Estat, significa, primer una imposició en contra dels interessos 
municipals, segon la més gran agressió feta als Ajuntaments i també a les 
Comunitats Autònomes, des de la recuperació de la democràcia. Una llei 
totalment centralista, amb la qual el govern de l'Estat pretén tenir el control 
dels pressupostos locals i autonòmics. 
 
 Aquesta Llei, del tot regressiva vol impedir als governs locals el 
recurs a demanar els crèdits necessaris, d'acord amb la seva situació 
econòmic- financera, per tal de poder donar resposta a les necessitats de les 
seves ciutats. 
 
 A més, en aquests moments en el que el govern del PP amenaça 
amb eliminar l'IAE, sense negociar cap compensació financera que garanteixi 
el manteniment de les finances municipals, aplicar aquesta llei suposaria 
l'ofec financer dels Ajuntaments. Les finances municipals no es poden 
mantenir en base a un increment continuat dels impostos municipals als 
ciutadans. 
 
 Aquesta llei arriba en un moment de gran incertesa econòmica. 
Aplicar-la significa anar en la direcció contrària del que es vol fer als Estats 
Units i a Europa, incentivar una major inversió pública per reactivar 
l'economia. Per tant, aquesta llei no aporta res a la millora de l'economia, al 
manteniment dels llocs de treball i a la competitivitat de les nostres ciutats. 
 
 Per totes aquestes raons, el grup municipal socialista de 
l'Ajuntament de Cornellà, proposa al ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar al Govern de l'Estat a retirar i suspendre l'aplicació 
de la Llei General d'Estabilitat Pressupostària. 
 
 Segon.- Traslladar aquest acord, als Grups Parlamentaris del 
Parlament de Catalunya i del Congrés dels Diputats, perquè estudiïn totes les 
possibilitats jurídiques, per tal d'interposar els recursos que creguin adients 
en contra de l'aplicació d'aquesta Llei. 
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 Tercer.- Fer arribar aquest acord a la Federació de Municipis de 
Catalunya, a l'Associació Catalana de Municipis, als Sindicats i a les 
Associacions de Veïns de la nostra ciutat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramón Salabert Parramon com a Regidor del 
Grup Municipal Socialista, es fa una explicació de la Moció manifestant que el 
Grup Municipal Socialista ha considerat oportú presentar aquesta Moció 
donat que fa bastant temps es venia amenaçant amb la possibilitat de que 
s’acabés fent una Llei d’Estabilitat Pressupostària. Nosaltres pensem que aquí 
el Govern del Partit Popular i el propi Grup parlamentari que el sustenta ha 
perdut una oportunitat molt important amb unes mires de què, emparant-se 
amb quelcom que acadèmicament entenem que és molt lògic i molt lloable com 
és el Pacte d’estabilitat pressupostària que es va acordar dins del Tractat de la 
Unió Econòmica i Monetària, perquè tothom sap que, quan es produeixi la 
desaparició de les monedes dels diferents països i hagi una moneda única, 
doncs hi ha una correlació directa entre la moneda i el tipus de canvi fix 
d’aquesta moneda i el dèficit o el deute públic es pugui acumular en el conjunt 
dels Països de la Unió Econòmica Europea. Per tant, això és la tendència -que 
és lloable des del punt de vista conceptual- és a dir, tenint en compte que ja 
no hi haurà paritat de moneda, no hi haurà tipus de canvi, hi haurà una 
moneda única, doncs que no hagi un abús i unes desproporcions amb l’ús 
monetari del deute públic. Això que és un concepte i que és una recomanació 
al Govern del Partit Popular, que podia haver aprofitat aquesta recomanació 
per donada aquesta circumstancia, abordar en profunditat el marc 
competèncial d’Espanya,  el marc financer de les Comunitats Autònomes i el 
marc fiscal i la forma de gestionar tot això com a conjunt, com unitat de país, i 
que efectivament això, tothom quedant a gust no té necessàriament perquè 
generar cap tipus de dèficit públic més enllà del que el propi Govern 
d’Espanya ja genera sol, -sense anar més lluny, aquest any ha tancat amb 
cinc-cents seixanta mil milions més i amb el conjunt del que portem 
acumulat, que no estic parlant d’aquest Govern en particular, porta una 
càrrega de cinquanta-cinc bilions de pessetes contra sis bilions de pessetes al 
conjunt de les Comunitats Autònomes i als municipis-. Amb això vull dir que 
el dèficit públic mai ningú dirà que és una cosa perniciosa per si mateixa, sinó 
que, simplement, dintre d’un nou context econòmic i monetari i europeu, és 
recomanable, és raonable, que hi hagi aquesta prudència, aquesta crida a la 
prudència i l’estabilitat. 
 
 Doncs bé, el Govern del Grup Popular ho emparaulava amb una Llei 
amb nou pàgines i ho aplica tirant-se al “monte Jacobino”, i dient, ja esta, 
“aquí nadie se mueva y todos me lo pregunten a mi”. Això em sembla que és 
una visió molt pobre i molt miserable del que pot acabar passant. Jo tinc 
l’absoluta convicció personal de què aquesta Llei no acabarà sent aplicada, pot 
acabar sent aprovada, però no acabarà sent aplicada perquè la realitat 
econòmica, no solament dels partits polítics, sinó de la pròpia societat, dels 
agents econòmics, de la pròpia vida quotidiana, farà bastant inviable 
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l’aplicació practica d’aquesta Llei. Si realment s’aplica, s’aturarà  Espanya, 
s’aturarà la gestió dels municipis, de les comunitats autònomes, i augmentarà 
la clientela del pont aeri, és per l’únic que això sí pot tenir una avantatge. En 
aquest sentit, considerem, -per resumir-ho molt clarament-, que aquesta Llei 
és una pèrdua d’una oportunitat històrica important, ho dic sincerament, 
perquè això dona molt poc la talla dels dirigents polítics del Ministeri 
d’Economia i Hisenda. En segon lloc, agredeix jurídicament de forma 
innecessària, perquè jo també penso sinó vulnera competències 
constitucionals, no ho sé, però segurament hi haurà qui ho estudiarà més 
detingudament perquè el tema val la pena, no és un tema en va. En tercer lloc, 
és una llei, absolutament inoportuna, és a dir, en un moment en què 
probablement es reclamarà per part de tothom una major atenció dels serveis 
públics i de la inversió pública al sosteniment, com sempre s’ha fet en 
moments de certa recessió o estancament econòmic, perquè la economia en el 
seu conjunt, quan el sector privat es retreu, hi haurà necessàriament una 
crida a un augment d’inversió pública en infrastructures, subsidis, en 
cobertura social etc., necessaris en moments en què es produeix aquest tipus 
d’activitats. Que això es limiti o “encotilli” en aquestes circumstancies 
conjunturals, si més no, és inoportú. I en darrer lloc, en el benentès de què 
s’acabés aplicant, seria una Llei profundament insolidària per no respectar el 
principi d’igualtat d’oportunitats i si partíssim tots, Comunitats Autònomes, 
Municipis, de zero absolut, podríem dir: comencen tots la carrera des d’un 
mateix llistó, i a partir d’aquí, ja veurem qui és el que ho fa més malament i 
crea aquest tipus de dèficits. Però el que s’està fent és, de forma absolutament 
brutal, primar un cert desenvolupament a les zones riques que tinguin 
aquests recursos de forma autòctona i condemnar absolutament a la inanició 
a les zones pobres, perquè a més a més de ser pobres, no es poden endeutar i, 
a més, no poden actuar en els problemes que tenen perquè no tenen recursos 
per poder-hi actuar. Per tant, amb aquesta Moció l’únic que pretenem és, -no 
creiem que pel fet de que es poguessin assabentar de que la presentàvem avui, 
hagin aplaçat el debat en el Congrés dels Diputats que estava previst en l’ordre 
del dia i suposo que no ha sigut perquè nosaltres presentàvem aquesta Moció, 
però en qualsevol cas celebraríem que aquest aplaçament fos “in eternum”, 
entenem que és necessari un criteri de tendir a l’estabilitat pressupostària pel 
fet de què la Unió Monetària obliga a un altre tipus de comportaments amb 
criteris polítics i amb criteris d’altura de mires històriques del moment 
d’integració europea i monetària, i no pas “pelar la cosa”  dient: “Escolti: com 
arreglem això? doncs vuit pagines i que tots passin per taquilla”. No em 
sembla que sigui la manera més ortodoxa de solucionar un problema 
d’aquesta magnitud. 
 
 Això ho remitirem als Grups Parlamentaris, tant del Parlament de 
Catalunya com del Congres dels Diputats i també a la Federació de Municipis 
de Catalunya, als efectes de què o bé ho reconsiderin o bé es posin tots el 
mecanismes jurídics que siguin necessaris per evitar l’aprovació o, si més no, 
la posta escena d’aquesta Llei. 
 
 A continuació intervé el Sr. Nestor Artís, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CIU, per assenyalar que, nosaltres votarem a favor d’aquesta 
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Moció perquè estem d’acord i encara més després de la brillant explicació que 
ens ha fet el Tinent d’Alcalde d’Hisenda. També vull dir que ens sorprèn la 
presencia del Grup Socialista, quan al seu temps, quan governaven, el  PSOE 
va intentar “col·locar” la LOAPA,  una Llei molt semblant que pretenia el 
mateix que pretén aquesta. 
 
 Pren la paraula el senyor  Alcalde dient que governava l’UCD.  
 
 Reprèn el senyor Artís la seva intervenció dient que  l’UCD i el PSOE 
li van donar suport, i quan es tracta de limitar l’autonomia, moltes vegades el 
PSOE i el PP es posen d’acord, inclús recentment, però celebrem que tingui 
aquesta iniciativa el partit Socialista i estem molt d’acord.  
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, assenyalant que és evident que ho vaig a 
tenir molt difícil després de la exposició del Sr. Salabert. Tinc que dir que al no 
ser una experta en economia quasi em convenç, o sigui, uns minuts més, i per 
aquest sentit de coherència que deia el Sr. Balmón em passo de..... Sé que 
vostè és un bon polític i  explica les coses i semblen el que no és. Aquesta 
Moció, que han presentat vostès, respon més a l’interès del PSC a utilitzar els 
Ajuntaments a on té majoria absoluta, -cosa lícita, per descomptat-, com a 
cambra per donar suport a les seves iniciatives parlamentaries que no a la 
voluntat política de la millora de l’àmbit local. Catalunya amb un pressupost 
de 2,1 bilions, té un deute de 1,14 bilions de pessetes, -quasi res-, només el 
primer trimestre de l’any 2001, ha aglutinat un deute de 1.573 milions de 
pessetes, per descomptat, si continuem així, ni els pressupostos de tota 
Espanya arreglaran aquest deute. La Llei d’Estabilitat Pressupostaria neix de 
la voluntat del Govern del PP de posar límit a l’endeutament de totes les 
administracions públiques, de l’Estat, també, i de les autonomies i dels Ens 
locals, es tracta de que les administracions no gastin més del que recapten. 
Això que jo vegades he dit en els temes del pressupost de l’Ajuntament de 
Cornellà, “no estirar més els peus de lo que dóna la manta”. Com ha dit el 
President José Maria Aznar en una intervenció, el que vulgui a partir que 
s’aprovi aquesta Llei gastar més, que ho digui, o sigui, no es que vagin a 
retallar res, evidentment, las autonomies i els ajuntaments podran gastar, 
però tindran que demanar als ciutadans, tindran que explicar-los per què 
volen gastar més, i deixaran de demanar a la Administració Central per, 
després, molts dels Ajuntaments posar-se galons i dir que ho han fet ells i 
quan vulguin fer una obra, tindran que justificar davant dels seus electors i 
davant dels ciutadans dels quals són responsables, per què fan aquestes 
despesa o per què fan, a vegades, aquestes malversacions tan grans que fan 
les administracions públiques.  
 
 D’allò que diu la Moció sobre l’IAE, que ho volen retirar vull dir-los 
que rebo, mitjanament bé, informació del Govern i, de moment, en això no hi 
ha res clar, o sigui, no podeu vosaltres afirmar una cosa que no està aprovada, 
ni està tan sols plantejada com es va a solucionar. És evident que si treuen 
l’IAE s’haurà de buscar alguna cosa que ho substitueixi, -jo al menys això 
espero-. Jo voto en contra i penso que aquestes Mocions tindrien que esperar, 
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a debatre-les primer, possicionar-se en els Parlaments, -que és on ho tenen 
que fer-, i desprès, quan estiguin en funcionament i es vegi que no van bé, 
demanar canviar-les, jo crec que aquest es el camí. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Ramon  Salabert per dir que no 
vol afegir res perquè els fets ja em donen la raó, no? Si s’ha quedat vostè sola, 
alguna cosa haurà de revisar-se, a part de no entendrem a mi, tampoc deu 
entendre el que li escriuen perquè clar, si ho explica així és complicat. Es molt 
més senzill que tot això, és molt més senzill.  
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa, per manifestar que 
demana, si us plau, que sigui la última vegada que en aquest Ajuntament es 
digui el que acaba de dir, i que no és la primera vegada que passa en aquest 
Ajuntament. 
 
 Reprèn la seva intervenció el senyor Salabert dient, no estic parlant 
de formalitats, estic parlant del fons del tema, és molt més important que el 
seu estil de narrativa, senyora Espinosa. El problema és molt seriós, i és que 
ara sí que ha fet vostè un pastís que abans jo ho he simplificat molt més. 
Escolti, el senyor José Maria Aznar, no és el pare de la pàtria i Espanya 
funcionava sense ell. Això té un marc jurídic i competencial que té que 
funcionar i a mi, no em poden justificar davant dels ciutadans que pel fet de 
què hi hagi un tractat que digui, com a consell i recomanació “atinguin-se 
vostès a què, en la moneda única, hi ha que estabilitzar els dèficits públics”, 
no em poden venir a mi i a tots aquests ciutadans i dir: “escolti vostè don José 
Maria Aznar està a la vostra disposició i quan vulguin un crèdit me’l demanen, 
i si vostè es porta bé o jo ho veig clar, li vaig a concedir”. Miri Sra. Espinosa, 
això és molt més seriós i com es tan aberrant, tinc l’absoluta convicció de què 
no va a proliferar, que no va a poder-se aplicar encara que ja m’ha donat pànic 
només veure que es tingui l’atreviment de presentar un text amb aquestes 
redaccions que, inclús tècnicament, té algunes errades importants. Perquè, 
això al final va a un Parlament, s’aprova i surt com una Llei i desprès s’ha 
d’arreglar aquest estrall d’alguna manera, perquè les lleis estan per complir-
les, no solament per escriu-les, Sra. Espinosa. A mi m’aterra pensar que si 
això és la llei, com vindran els reglaments?, i això afectarà a la vida quotidiana 
dels nou mil municipis i les comunitats autònomes. Això és el que em 
preocupa a mi, i per això presentem aquesta Moció que, escolti, vostè pot 
pensar el que vulgui per disciplina de partit, jo penso per raciocini del que 
pugui ocórrer  amb un tema que té explicació racional i tècnica i que, a més, 
està sustentat en un marc jurídic que ja existeix. Fins a la data, tothom s’està 
gestionant el seus pressupostos, tothom demana el seus crèdits i controla el 
seus dèficits, que, per cert, vostè fa referència al de la Generalitat, però per 
comparació, el pressupost general de l’Estat està al voltant dels vint-i-cinc 
bilions de pessetes i el dèficit que té, o la deute pública, és de cinquanta-cinc 
bilions de pessetes. Aquesta comparació no val, i el Tractat de Maastrich li 
dóna un màxim de fins un 60% del PIB per poder-se endeutar. Espanya està 
en aquests moments en un 55% del PIB, encara tenim cinc punts de 
recorregut, no fa falta alarmar a ningú i, sobre tot, no colar controls que no 
tenim a través de que, sembla ser, “ens ho mana Europa”. No és veritat, 
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senyora Espinosa, no ho mana Europa, aconsella una cosa i vostès agafen “el 
rave per les fulles”, que és molt diferent. 
 
 En aquest moment intervé el senyor Alcalde, per assenyalar que 
sobre això hi ha gent que ens hem posicionat fa mesos i ens hem posicionat en 
contra perquè d’aquest esborrany es va començar a parlar-ne pel mes de 
febrer, és a dir, no és un tema nou. Hi ha uns altres que s’han posicionat en 
contra fa una setmana, de la qual cosa ens alegrem també perquè és una Llei 
que efectivament agredeix a l’autonomia. Diguem que no tan sols a 
l’autonomia de les Autonomies, sinó, i per això nosaltres la hem dut aquí, 
perquè agredeix també l’autonomia municipal. No es pot donar la sensació de 
que, fins ara, qualsevol Ajuntament es podia endeutar en el que li donés la 
gana, ja hi ha una normativa que diu que nosaltres no podem destinar a pagar 
amortització i deute més enllà del 25% dels nostres ingressos corrents, 
excepcionalment t’ho poden autoritzar, però ho has de demanar, o sigui que ja 
havia això, ja estava regulat i havia uns canals i funciona. Hi ha Ajuntaments 
que no poden demanar crèdits, però no perquè no hi hagi, sinó perquè han 
sobrepassat el límit que marca la Llei i sí hi ha una administració que té les 
competències en matèria de tutela financera, que és la Comunitat Autònoma 
que pot informar aquests crèdits, per tant, ja existien uns controls, no?. 
 

 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pel Grup Municipal 
Socialista, és aprovada per majoria absoluta dels assistents, amb el vot en 
contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández. 
 
 
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal PP, referent a instar al Govern de 
la Generalitat per a què promoguin les actuacions necessàries amb 
l’objecte de prevenir i evitar el “acoso moral” en el treball. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “En l’actualitat les formes de treball han canviat i amb elles els 
problemes que porten aparellats. 
 
 Segons una enquesta pública per l’OIT, són tretze milions de 
treballadors els que actualment pateixen el denominat assetjament moral en 
Europa, i en Espanya, afecta a un 5% de la població laboral. 
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 Es defineix com assetjament moral com “l’exercici per una persona 
o grup de persones d’una violència psicològica extrema, de forma sistemàtica i 
durant un període de temps prolongat, sobre altra persona en el lloc de treball, 
sobre la base d’una relació laboral” i que te conseqüències de mena físic i/o 
psíquic per al treballador afectat la salut dels quals es ressent per culpa 
d’aquesta pràctica inadmissible. 
 
 L’assetjament moral té efectes tant en la persona afectada 
(depressió, ansietat, malalties psicosomàtiques) com en l’empresa (baix 
rendiment, major sinistrelitat, etc.). En l’actualitat encara no s’han avaluat els 
costos laborals de les baixes ocasionades per aquest motiu. 
 
 Atès que en Espanya són 1.500.000 les persones que declaren 
haver sofert en alguna ocasió aquest tipus de mal tracte psicològic. 
 
 Atès que en un Estat Social i Democràtic de Dret aquesta pràctica 
és inadmissible i per tant hem de prevenir-la. 
 
 Atès que en alguns països de la Unió Europea com per exemple 
França i en Suècia s’inclou com delicte l’assetjament moral en el treball. 
 
 Atès que l’Institut Nacional de Seguretat e Higiene en el Treball, ha 
realitzat ja algunes notes de prevenció. 
 
 Atès que s’ha comprovat que l’assetjament moral es manifesta de 
manera especial en l’Administració Pública i privada. 
 
 Atès que entenem que es té que profunditzar en l’estudi de l’origen, 
causes, mecanismes i solucions d’aquest problema que afecta a tan elevat 
número de treballadors i treballadores. 
 
 Atès que en l’actualitat no existeix en el nostre País cap iniciativa 
legislativa al respecte. 
 
 Per tot l’exposat proposem:     
 
 Primer.- Que s’insti al Govern de la Generalitat per a què en el 
marc de les seves competències promoguin les actuacions necessàries amb 
l’objecte de prevenir i evitar l’assetjament moral en el treball. 
 
 Segon.- Sol·licitar de l’equip de Govern d’aquest Ajuntament que 
realitzi un estudi sobre les possibles baixes laborals ocasionades per 
l’assetjament moral en aquest Ajuntament. 
 
 Tercer.- Que aquest Ajuntament promogui una campanya 
d’informació i assessorament en matèria d’assetjament moral en el treball per 
a la nostra ciutat.”   
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Partit Popular, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, 
com ja he exposat en la Moció, qualsevol sistema econòmic té unes 
estructures complexes i organitzades per abastar fins productius o comercials. 
La necessitat d’organització i de direcció no han de convertir-se en una 
pantalla per ocultar practiques d’autoritarisme, que no constitueixin un bon 
factor de direcció, sinó que inclús poden resultar perjudicials.  La fustigació 
laboral  o assetjament moral es manifesta de molt diverses maneres, per 
exemple: mitjançant accions contra la reputació o la dignitat personal del 
treballador i, a vegades, amb atacs cap a la seva vida privada o cap a les seves 
creences, també mitjançant accions contra l'exercici del seu treball, pot ser un 
exemple d''això impedint l’ús de les dades necessàries per realitzar el treball 
que se li ha encomanat, manipulant també informacions etc., etc., podríem dir 
moltes més coses sobre això. Aquestes accions solen derivar en efectes sobre 
la persona afectada, com insomni, ansietat, depressions que per suposat 
també deriven en el rendiment o producció en la empresa, com poden ser baix  
rendiment, enrariment del clima laboral, inclús sinistralitat. Més d’una vegada 
baixes innecessàries que produeixen, i sobre tot en l’administració, -què es el 
que a mi em preocupa, també em preocupa en els altres àmbits però en aquest 
cas l’administració  que  estem representant-, baixes innecessàries i un gasto 
també innecessari. Tenint en compte que hi ha estudis incipients sobre això i 
que s’estan desenvolupant a més altes escales, el que sí està comprovat és que 
en les administracions públiques aquesta practica és bastant habitual i, per 
tant, prego que aquesta Moció s’aprovi i es realitzin els controls en els punts 
que he demanat en la Moció per saber sobretot, -a part dels àmbits privats de 
la ciutat on es pugui fer i els altres punts que he posat també en la Moció-, 
saber si en la nostra ciutat l’administració pública hi ha cap cas d’aquest 
tipus d’assetjament moral. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ignacio Florez Barrón, com a 
representant del Grup Municipal d’EUiA, dient que creu que el tema  és 
interessant i creu que això es una qüestió que afecta a molta gent, i afecta a 
empreses privades, però també a les administracions públiques i és necessari 
que, des d’aquest àmbit, es posin solucions perquè això no es produeixi, 
perquè a lo millor a les empreses privades té un sentit, -no sé si per qüestions 
laborals de comportament o  altres però pot succeir que a les administracions 
públiques inclús pot haver altre tipus de diferencies o de criteris per tant, 
considero que això és una qüestió en la que s’hauria d’anar aprofundint per 
tal què aquesta situació s’acabi. Jo votaré a favor. 
 
 Intervé a continuació el senyor Miguel López Sánchez com a Regidor 
del Grup Municipal d’IC-V, dient que, a mi, aquesta Moció em sorprèn, perquè 
amb un contingut sindical -que sembla que tingui- que provingui de les files 
d’on bé políticament realment, m’estranya i m’estranya també perquè crec que 
hi ha també un cert desconeixement de les normes laborals i un cert 
desconeixement de com es pot arreglar aquest assetjament moral que, a 
vegades, és difícil poder demostrar, però que realment existeix. Es podria dir 
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que els sindicats són els que en aquest tema porten molts anys lluitant i 
perseguint que això no es doni i, d’alguna manera, el propi Estatut dels 
Treballadors recull que si això es pot demostrar -i algunes experiències 
existeixen de que s’ha pogut demostrar-, i els empresaris han pogut ser 
sancionats. Això és difícil poder demostrar-ho perquè és molt difícil poder dir 
que una persona pateix assetjament moral quan, a vegades, el que pot ocórrer 
és que hi hagi una petita diferencia de criteris i que, a més, les “jefatures” que 
poden haver, tant en la empresa privada com en la pública, doncs puguin 
incidir en que una persona es senti moralment afectada. Però  això també està 
en funció de les regles i els temps de treball, de les formes d’explotació que 
existeixen i que, d’alguna manera, els que han de legislar en aquest sentit no 
ho fan com aquí es proposa.  
 
 La Generalitat no té competències sobre aquesta matèria, les té 
totes el Govern de l’Estat i és el que tindria que millorar les Lleis que en 
aquest moment existeixen per tal què això no es pugui donar, però, 
desgraciadament, les coses que s’estan negociant en aquests moments amb 
els sindicats no van per aquest camí, i sinó que em digui algú, que m’ho negui, 
que en aquest moment, quan s’està plantejant que per calcular la pensió de 
jubilació d’una persona s’ha de comptar tota la seva vida laboral, no és una 
pressió moral també?. És una pressió moral de qui?. De l’empresari o del 
Govern que ho està plantejant?. I aquesta és la proposta que ara està damunt 
de la taula en el tema de la negociació col·lectiva i de les pensions i que en el 
futur vol imposar el Partit Popular.  
 
 Jo crec, -com deia abans-, que hi ha un desconeixement en aquesta 
matèria. Podem estar d’acord amb aquesta filosofia i, en tot cas, el que s’ha 
d’exigir és el que els sindicats que fa anys estan plantejant que hi hagi unes 
lleis més positives per als treballadors i que impedeixin d’alguna forma, que 
els empresaris facin allò que els hi sembli bé, i quan parlo d’empresaris, 
fonamentalment on es dona la pressió moral més forta, és en l’empresa 
privada i els treballadors, evidentment, el què tenen que fer quan es donen 
aquestes circumstancies és anar als sindicats i denunciar-los, i torno a repetir 
que, en alguns casos ja, s’ha assistit a aquest tema i s’ha sancionat als 
empresaris.  
 
 Penso que el tema es troba fora de lloc, el que es vol és intentar 
dissimular i atacar, per una banda, al Govern de la Generalitat i, per una altre 
banda,  l’equip de Govern d’aquest Ajuntament, quan realment els que tenen 
la solució per millorar la situació en aquests moments és el Govern de l’Estat 
que és a qui correspon legislar d’una forma molt més seria i molt més 
insistent. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón com a Portaveu del 
Partit Socialista, per adreçant-se a la senyora Espinosa dir que començaria per 
fer una pregunta molt senzilla. Vostè creu que no és assetjament moral 
impugnar un acord dels treballadors d’aquest Ajuntament en el sentit de que 
mantinguin els seus salaris segons l’IPC real?. Vostè no creu que també és 
assetjament moral impugnar un acord en aquest Ajuntament on es pactaven 
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els jornals i les retribucions i els horaris que fan aquests treballadors?. Penso 
que aquesta és la primera pregunta que ens hem de fer abans de venir a 
aquest Ple i plantejar aquest acord. Nosaltres no anem a votar a favor, no 
perquè volem defugir el tema, sinó que anem a contestar tranquil·lament. Com 
ha dit el Grup d’Iniciativa, a mi em sorprèn que l’Ajuntament hagi de 
substituir la labor que tenen que fer els sindicats. Jo crec que han de ser les 
organitzacions sindicals que han de promoure campanyes d’informació i 
intentar que el Govern de l’Estat, -com molt bé ha dit el Grup d’Iniciativa-, 
reguli sobre aquest tema que és qui té la responsabilitat.  Nosaltres, en el 
Parlament, ja hem presentat una Proposició no de llei sobre aquest tema, va 
ser presentada en el mes de juny i està marcada la nostra postura i, per  tant,  
li recomano que es llegeixi la nostra Proposició no de llei i allà està la postura 
que té el Partit Socialista i el Grup Municipal Socialista sobre l’assetjament 
moral. I en segon lloc, dir-li que no fa falta que sol·liciti res a l’equip de Govern 
perquè ja li contesto. A nosaltres, en aquest moment, de les baixes laborals 
que tenim no ens consta cap cas que reflecteixi aquesta situació. 
 
 Novament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que vol dir al representant 
d’Iniciativa per Catalunya que té una visió molt curta de mires i molt pobre. 
Crec que hi ha un refrany que diu “Piensa el ladron que todo el mundo es de 
su misma condición”, i no és aqueix el meu cas. 
 
 Potser no conegui la vida sindical, tampoc m’importa molt, perquè li 
diré que no és un àmbit del que vostè ara pugui estar molt orgullós. Però be, 
com no conec la vida sindical i no sé si és aquí on hi ha que dirigir-lo, doncs 
l’he dirigit a l’Ajuntament de Cornellà que, com empresa, té treballadors i 
penso que no estaria malament que es preocupessin. Si és al Govern de la 
Nació al que hi ha que dirigir-lo i jo per error no l’he fet,  em presto a 
presentar-lo també al Govern de la Nació, perquè crec que els problemes dels 
ciutadans de Cornellà són més importants que les sigles dels partits. 
 
 Quant al tema de la impugnació, vostè ja sap per què vaig 
impugnar, simplement va ser un tràmit, el dels pressupostos, aquest any vaig 
procurar no fer el mateix. I torno a recordar-li que té una pregunta pendent 
des de llavors, feta dos cops en aquest Ple i que encara no s’ha dignat vostè a 
contestar-me, pot ser és que no té explicació i per això no me l’ha explicat. 
 
 Pel que fa a que no té vostè baixes laborals, difereixo de vostè, 
senyor Balmón. Amb nom i cognoms, jo he rebut queixes de treballadors 
d’aquest Ajuntament,  que tinc que dir-li que m’han demanat que no donés els 
seus noms, perquè gràcies a aqueixes defenses sindicals no ho poden fer. Han 
d’estar en l’anonimat perquè després sembla ser, sembla ser que hi ha 
represàlies, ni una ni dos, tinc varies queixes. Comprovi-ho, si us plau, hi ha 
baixes que potser no és per assetjament però demano que es comprovi i no 
digui tant de seguida que no hi ha baixes perquè crec que està vostè mal 
informat o no vol dir-lo, clar. Res més, ja sabia que des de que l’he presentat, 
savia que vostès l’anaven a votar en contra. 
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 Seguidament intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a 
representant del Grup Municipal d’IC-V, dient que,  he intentat en la meva 
intervenció no faltar al respecte a la Portaveu del Grup Popular, i amb aquesta 
Moció sembla que sigui la representant d’un Sindicat, no sé quin, però be. Jo 
puc tenir més o menys curtes mires de vista com ella ha plantejat, però per mi 
hi ha una qüestió fonamental en aquests moments, els únics que poden 
plantejar qüestions laborals són el Govern Central, això no ho traspassat a 
ningú. 
 
 I el tema que vostè planteja és un tema important, que fa anys que 
els Sindicats l’estan plantejant en totes les taules de negociació. Els Sindicats 
denuncien quan es donen aquestes circumstàncies. Els Sindicats estan al 
capdavant de totes aquelles reivindicacions que els treballadors els hi 
traslladen i que són raonables i es plantegen allò on correspon. Em sembla 
que parlar d’altres temes, està fora de lloc, i torno a repetir que si es donen 
aqueixes circumstàncies, com es poden donar en la empresa on jo treballo, 
afortunadament, hi ha un moviment Sindical que fa front a aqueixes 
situacions, en l’Ajuntament si existeixen, es té que fer exactament el mateix. I 
si els Sindicats que estiguin en l’Administració no responen a això, hi ha altres 
estaments jurídics per a poder resoldre el problema.  
 
 I torno a dir que s’equivoca quan planteja que sigui la Generalitat 
qui té que mitjançar en l’assumpte. La Generalitat no té competències i qui té 
les competències és el Govern de l’Estat. I el Govern de l’Estat no està 
plantejant absolutament res d’això. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, manifestant que simplement vol dir que, 
no he pensat en això, de que no és el Govern de la Generalitat qui té les 
competències, tampoc he volgut entrar en això de que també m’estranya que 
una qüestió que té un caràcter de defensa dels treballadors, desgraciadament, 
des del Partit Popular  que no és el seu i ara es digui això. Jo m’he deixat 
portar per un sentiment general i és una realitat que existeix. Una cosa és que 
efectivament pugui ser així i altre cosa és que la gent vagi als Sindicats. Hi ha 
empreses en aquesta pròpia ciutat que segons a quin Sindicat estàs afiliat no 
pots, està prohibit. Hi ha un munt de gent que es pot jugar el lloc de treball 
amb tot això, per tant  tampoc entenc que això estigui dirigit expressament 
contra l’Ajuntament de Cornellà. Solament per això jo he dit que votava a 
favor, perquè entenc el problema des d’aqueix punt de vista no des d’un altre 
punt de vista.  
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Néstor Artis Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, manifestant que nosaltres votaríem a 
favor si en els punts exposats s’afegeix també que s’insti al Govern de l’Estat a 
que es legisli sobre aquest tema. 
 
 Intervé novament la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que això està fet, senyor 
Artís. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d’IC-V, senyora 
Carmen Romero López, senyor Miguel López Sánchez i senyor Arnau Funes 
Romero; del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i 
dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Antonio Naranjo Hijos i 
Alberto García Llorente. 
 
 
 
 7.- Precs i preguntes. 
 
 Pren la paraula en primer lloc el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA,  manifestant que ell en relació a un 
punt que hi havia a l’ordre del dia del Ple, ha plantejat el tema del contracte 
del tècnic d’esport. Passa el mateix amb el del tècnic de medi ambient, vull 
deixar les meves queixes, a pesar de que és una contractació podíem dir 
provisional, interí,  crec que no és la manera i plantejo altre vegada que això es 
podia haver fet ben fet. Precisament amb el tema de medi ambient hem tingut 
una experiència que no ha sigut positiva, ja veurem aquesta. Per tant, jo deixo 
la meva queixa. 
 
 Una pregunta, al pressupost d’aquest any hi havia o hi ha, cent 
milions de pessetes per reparacions de vials a Gavarra. Estem pràcticament al 
mes d’octubre i encara no hi ha cap perspectiva, no s’ha presentat a la 
Comissió Informativa, cap proposta ni cap idea de com i quan es començarà. 
Jo plantejo com està aquest tema?.  Això quan és començarà?.  
 
 I una altre qüestió, finalment en aquest Ajuntament s’havia abordat 
i  discutit, havia hagut propostes i inclús havia un Pla d’ordenació del tràfic i 
del carril bici, i, malgrat tot això, les coses continuen exactament igual, ni 
carrils de primera, ni de segona, ni de prioritat  ni de no prioritat. Jo plantejo 
veure si de veritat aquestes coses que s’aproven es posen en marxa. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Martinez Flor, com 
a Tinent d’Alcalde de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que, en referència a la Gavarra, nosaltres hem estat discutint amb 
veïns i comerciants de la zona de la Gavarra, primer, quins carrers s’anirien a 
fer. Ja tenim la proposta dels carrers que hem de fer, el projecte s’està 
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realitzant, i nosaltres intentarem aprovar el projecte durant el mes d’octubre 
per intentar licitar-lo abans de finals d’any. Les obres segurament començaran 
l’any que ve.   
 
 El tema del carril bici i tot allò va lligat a les obres que es faran des 
del Departament d’Urbanisme en el tema de la carretera, i ja s’ha fet una part 
del carril bici en la carretera que va des de la carretera de Sant Boi fins Sant 
Joan Despí. Per tant, una part d’aquest Pla ja s’ha posat en marxa. L’altre 
considero que és una apreciació teva, evidentment, hi ha carrers de primera i 
de segona en quant a circulació. 
  
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per formular dues preguntes.  
 
La primera diu: El dia 20 de març d’aquest any el diari barceloní  Sport 
publicà una informació sota el títol: “ En esta zona de Cornellà podria 
levantarse un nuevo estadio” en què es posa de manifest l’interès de l’Entitat 
Real Club Esportiu Espanyol d’ubicar un nou estadi en un indret proper a la 
Ronda del Litoral del nostre terme municipal.  
 
 Com que paral·lelament amb la publicació d’aquesta noticia vam 
poder observar la presència de directius d’aquesta entitat en dependències 
municipals, vam traslladar una pregunta al Tenint d’Alcalde senyor Morlanes 
de la Comissió d’Urbanisme, sobre què hi havia de cert dels contactes entre el 
club i l’Ajuntament i la resposta fou negativa. Al cap d’uns mesos hem pogut 
observar la presència altre vegada del President d’Espanyol en dependències 
municipals, per la qual cosa voldríem tornar a preguntar-li si existeix algun 
contacte o negociació entre el Govern de la ciutat i l’esmentat club en relació a 
la  construcció d’un estadi de futbol.  
 
  Pel que fa al prec que no ve escrit, que de fet, ja mig l'ha fet Ignacio 
Flórez, però jo volia preguntar, crec que una ha quedat a mitja resposta. La 
pregunta era per quina raó les contractacions, malgrat que interines o 
promocionals del tècnic d’esport i del tècnic de medi ambient, no s’han fet a 
través d’un examen?. Sobre tot, perquè recordo que, pel que fa al tècnic de 
Medi Ambient, en una Comissió d’Interior fa uns mesos arran de què vam 
rebre una carta d’una persona que s’havia presentat al concurs i després es va 
adreçar als Grups municipals, buscant empara per que creia que havia estat 
tractat malament?. Recordes que ho vam presentar, ho vam parlar i vam 
contestar dient que no tenia raó ni fondament el que deia ?. Recordo que arran 
d’allò es va parlar de la qüestió de que la prova havia quedat deserta, que el 
jurat no havia considerat cap candidat per la feina, i recordo perfectament que 
algunes persones s’han anat presentant, no sé si pocs o molts. Es va dir que 
és faria un altre examen i ara ens hem assabentat de que s’ha contractat a 
una persona, -que potser és una persona magnifica i professionalment molt 
valida-, però jo crec que no lliga amb el que vam parlar aquella vegada a la 
Comissió d’Interior. Si m'ho podeu explicar això.  
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 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón, com a Tinent d'Alcalde 
d'Interior, comerç i Comunicació, per expressar que ja havia explicat abans, al 
principi del Ple, el perquè ho hem fet d'aquesta manera. Primer vull dir que hi 
tornarem a fer exàmens, això és inevitable, el motiu es l’audiència,  i per tant, 
el que hem fet és parlar amb gent, seleccionar gent, currículums que teníem i 
aleshores parlar i entrevistar gent, i a partir d’aquí, en funció de les 
necessitats que tenim, buscar una persona que tant un com l’altre ho saben, 
perquè així ho diu el nomenament, són interinatjes, per tant, quan es 
convoqui l’oferta pública d’ocupació, doncs evidentment, es podrà presentar 
tothom i no hi haurà cap problema i és que a més és així, no pot ser d’una 
altre forma. 
 
 El senyor Alcalde intervé a continuació per manifestar que respecte 
al tema de l'Espanyol, no sabia que havia vingut aquell senyor més vegades, 
no em consta. I respecte de la pregunta precisa de si estem negociant, no hi ha 
negociacions i evidentment, si hi hagués alguna cosa mínimament seriosa i 
solvent, tindríeu la informació convenient tots els Grups municipals. 
 
 El senyor Joan Tardà pregunta si hi ha hagut contacte o contactes. 
 
 Contesta el senyor Alcalde home contactes..., sí ha vingut...bé, 
negociació, no hi ha negociació, i a mi, de “fum” no m’agrada parlar. Si algun 
dia hi ha quelcom que sigui consistent, no us preocupeu que tindreu la 
informació amb la suficient antelació. Per cert aquesta informació de que es 
feia aquí també ha sortit dient que es feia en no sé quin altre lloc, o sigui, es 
veu que això d’omplir planes dels diaris esportius, no és fàcil. Per tant, aquest 
estadi em sembla que està ubicat per alguns diaris en més d’un lloc. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Néstor Artís, com a Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, manifestant que nosaltres hem presentat dues preguntes 
per escrit.  
 
 Preguntàvem quina és la despesa en publicitat, desglossada per 
cada mitjà de premsa escrita, ràdio, televisió, audiovisuals i 
programes/opuscles, contractada per l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
durant el primer semestre de l’any 2001 i la de l'any 2000. 
 
 La primera ja ha sigut contestada. 
 
 I l’altre pregunta és demanar la resposta obtinguda a cadascun dels 
barris de la ciutat, proporcional a la relació volum recollit per variant/número 
de veïns, la valoració comptable per variant i barri i la destinació del ingressos 
obtinguts. Me la van fer d’una associació de veïns per què ells estan 
convençuts de què la recollida selectiva, o en aquell moment és va dir que la 
recollida selectiva, els diners que això genera, anirien pel barri i volien saber 
quin era el resultat per barris, i quins beneficis havia donat. 
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 El senyor Alcalde respon que ja es contestarà per escrit perquè això 
són xifres. 
 
 En fa l’aclariment el senyor Néstor Artís dient que la recollida 
selectiva no genera diners, el que genera diners és el vidre, la selectiva no 
genera diners genera gasto. 
 
 El senyor Alcalde manifesta que és igual, amb la corresponent 
resposta ja se’t faran arribar les dades. 
 
 Pren la paraula seguidament la senyora Mª Isabel Espinosa, com a 
Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, per dir que també en 
referència a la recollida selectiva d’escombraries,  volia demanar-li a la Tinent 
d'Alcalde, que em sembla que és qui té les competències, que em fes un 
informe o em facilités, no els prospectes aquests propagandístics que es fan  
sinó un informe del resultat del que s’està fent i amb les avantatges i les 
desavantatges, perquè tinc la percepció, -sóc de les que m’està costant com a 
persona que treballa en l’hostaleria moltíssim reciclar i molts disgustos amb 
les persones que ho fan-, que a l’hora de portar l’escombraria als contenidors 
que hi ha al carrer Dolors Almeda, no poden obrir les tapadores, perquè cada 
vegada que obren les tapadores i algú passa pel seu costat les vol agredir de la 
pudor tan horrorosa que fa. Hem arribat a un punt que diu: Escolti nosaltres 
no portem cap mort a l’escombraria, miri vostè el que hi ha en la galleda. És a 
dir, amb quina regularitat es netegen aquests containers? perquè fa una 
pudor, -jo a força de dir-m’ho, ho he anat a comprovar- i “se las trae”, el 
container de Dolors Almeda. No he mirat la resta perquè només faltaria que 
tingués que anar per tota la ciutat revisant els containers, però si és igual al 
que està en el tram aquell de Dolores Almeda on nosaltres ho fem, la veritat 
que crec que no serveix de res, al contrari, és perjudicial per la gent que 
constantment està olorant allò. No sé si això s’està fent bé, a vegades a dins hi 
ha tirat de tot després de l’esforç que costa reciclar ens trobem que hi ha, fins 
i tot, televisors, i jo pregunto si això s’està controlant, si s’està fent un informe 
i si es veu. Això també és important, encara que no ho sembli. 
 
 Pren la paraula el senyor Alcalde per expressar que això podem 
contestar-ho millor en la Comissió Informativa, fer un debat, no només sobre 
les xifres que plantejava el senyor Néstor Artís, sinó també una mica fer un 
cert balanç.  
 
 
 

III 
 
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que, tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
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conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Donar compte i, si és el cas, ratificar les Resolucions de la 
Presidència de l’IME, que a continuació es relacionen: 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura de les Resolucions dictades per la 
Presidència de l’IME, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal de 
les quals és el següent: 
 
 1.1.- Resolució número 301/01, de data 24 de setembre, relativa a 
ampliar la jornada de treball de l’empleada senyora Maria José Peña Hernanz, 
en 745 hores anyals, i modificar el lloc de treball d’educadora Infantil en el 
catàleg de llocs de treball aprovat per l’Ajuntament. 
 
 “Vista la necessitat d’ampliar la jornada de treball d’una Educadora 
Infantil en l’Escola Bressol la Trepa, per les noves necessitats funcionals del 
centre en funció de la demanda de serveis complementaris que s’ha produït 
pel curs escolar 2001-2002. 
 
 Vista la proposta que s’ha realitzat a favor de l’empleada de 
l’Institut senyora Maria José Peñas Hernanz, així com la seva acceptació, 
 
 Atès que en el vigent pressupost existeix dotació pressupostària 
suficient per atendre l’ampliació de la jornada esmentada, en concret en la 
partida 49 423 C0 13000. 
 
 Atès el que preveuen els articles 7 i 41 de l’Estatut dels 
Treballadors, referents a la capacitat de contractar i de la modificació de les 
condicions de treball i els articles 113 i ss del Reglament del Personal al Servei 
de les Entitats Locals referent a l’establiment dels horaris dels serveis, 
 
 Aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que li confereix 
l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i el que preveuen els Estatuts de 
l’Institut Municipal d’Educació, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Ampliar la jornada de treball de l’empleada senyora Maria 
José Peña Hernanz, en 745 hores anyals, amb efectes 17 de setembre de 2001 
i fins la finalització del curs escolar 2001-2002, restant fixada la seva jornada 
anyal en 1490 hores, per les raons exposades en la part expositiva de la 
present resolució. 
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 Segon.- Establir a l’esmentada empleada durant el període 
esmentat les retribucions corresponents a la jornada de treball que realitzarà. 
 
 Tercer.- Modificar el lloc de treball d’educadora infantil, al que hi es 
adscrita l’esmentada empleada, en el catàleg de llocs de treball, passant a ser 
d’una jornada de treball de 1490 hores anyals. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, en la propera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arèvalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, 
manifestant que aquesta Resolució fa referència a una ampliació de jornada 
motivada per la posada en funcionament de l’Escola Bressol “La Trepa”, hi ha 
una persona amb contracte per mitja jornada, i vist el creixement de l’oferta 
que hem fet, l’hem ampliat la seva jornada.  
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 1.2.- Resolució número 303/01, de data 27 de setembre, relativa a 
modificar parcialment amb efectes 1 de setembre de 2001 el catàleg de llocs de 
treball de l’Institut Municipal d’Educació pel que fa als llocs de treball de 
l’Escola Municipal de Música que va ésser aprovat pel Ple Municipal de data 
28 de juny de 2001 per adequar les jornades i les retribucions corresponents 
al curs 2001-2002. 
 
 “Vista les necessitats funcionals de l’Escola Municipal de Música pel 
curs escolar 2001-2002, que comporten la necessitat de contractar nou 
personal per cobrir les baixes produïdes durant el darrer mes, l’establiment i 
la fixació de les jornades de treball en relació a aquelles, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència les 
esmentades vacants per poder garantir l’inici del curs escolar previst pel dia 
17 de setembre de 2001, i les dificultats per poder disposar de candidats 
interessats en assolir aquestes funcions, 
 
 Atès que per la selecció del personal s’ha tingut en compta el 
resultat de la convocatòria per cobrir aquest tipus d’incidència i la selecció 
realitzada en funció de les persones presentades en l’oferta publicada en la 
Vanguardia durant el darrer curs, 
 
 Atès l’informe elaborat a l’efecte pel Departament d’Organització i 
Recursos Humans, 
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 Atès que els candidats proposats per la Direcció de l’Institut 
reuneixen el perfil professional i requisits necessaris per desenvolupar 
interinament la funció que s’ha de cobrir, 
 
 Atès que l’article 19 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals preveu que es pot contractar personal de caràcter no 
permanent per cobrir llocs de treball vacants i per substituir a personal 
laboral amb reserva de plaça, havent-se d’establir la causa que el motiva i la 
disposició legal que reguli la tipologia de la relació contractual, 
 
 Atès que els contractes de treball per cobrir llocs de treball vacants 
o substituir a treballadors amb dret a reserva de lloc de treball estan emparats 
en el que preveu l’article 15 de l’Estatut dels Treballadors i el que disposa el 
Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès que la selecció del personal laboral s’ha de realitzar mitjançant 
convocatòria pública i pel sistema de concurs, llevat dels casos de màxima 
urgència en que es pot nomenar sense observar el tràmit establert com 
ordinari, d’acord amb el que preveu l’article 94 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals, havent-se de donar compte, en aquest cas a la 
Junta General de l’Institut Municipal d’Educació i publicar la designació en el 
Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província, 
 
 Atès el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors en 
relació a la modificació de les condicions de treball del personal, 
 
 Atès el que preveu l’article 4 del Decret del Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat n. 132 de 8 de maig de 1998,  
 
 Atès el contingut de l’acord del Ple Municipal de data de 28 de juny 
de 2001, pel qual s’aprova el catàleg de llocs de treball d’aquest Ajuntament i 
dels seus Organismes Autònoms, i les retribucions fixades per cada lloc de 
treball de l’escola municipal de música d’acord amb les dedicacions establertes 
pel curs 2000-2001, 
 
 Atès que en la proposta hi ha unes noves jornades en funció de la 
nova realitat per aquest curs escolar i que cal adequar les retribucions del 
catàleg en funció d’aquesta incidència, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària a càrrec a la partida 
pressupostària 49 423JO 13000 de Personal laboral/Escola de Música, 
 
 Aquesta Presidència de l’Institut Municipal d’Educació, fent ús de 
les atribucions que li confereixen els Estatuts de l’Institut i l’article 21 de la 
Llei 7/1985 de 2 d’abril, 
 

HA RESOLT 
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 Primer.- Modificar parcialment amb efectes 1 de setembre de 2001 
el catàleg de llocs de treball de l'Institut Municipal d'Educació pel que fa als 
llocs de treball de l'Escola Municipal de Música que va ésser aprovat pel Ple 
Municipal de data 28 de juny de 2001, per adequar les jornades i les 
retribucions corresponents al curs 2001-2002, restant substituïts els llocs de 
professors de música pels que consten en el document Annex I. 
 
 Segon.- Establir pel curs escolar 2001-2002, les següent jornades 
de treball per especialitat més la següent distribució: 
 
 
ESPECIALITAT TOTAL LECTIVES PREPARACIÓ I REUNIONS ENTREVISTES HORES A 
 HORES *DIRECCIÓ TANCAMENT   JUSTIFICAR  
 ANUALS  CURS 
 CONTRACTE  
 
PIANO 841 622,50 40,00 36,00 10,00 133 
PIANO+DIRECCIO 1.172 881,00 40,00 36,00 10,00 205 
PIANO+LL.M. 1.005 767,00 40,00 81,00 20,00 97 
PIANO+LL.M. 1.005 770,00 40,00 71,00 20,00 104 
PIANO+LL.M. 874 668,50 40,00 71,00 20,00 74 
FLAUTA +CAP ESTUDIS 1.005 788.50 40,00 71,00 20,00 85,5 
FLAUTA TRAVE 1.005 768,00 40,00 46,00 10,00 141 
CLARINET 654 484,00 40,00 46,00 10,00 74 
VIOLI 1.005 769,00 40,00 46,00 10,00 140 
VIOLI 391 285,50 40,00 37,00 10,00 18 
VIOLA 258 165,00 40,00 0,00 10,00 43 
XEL.LO 545 410,50 40,00 46,00 10,00 38 
GUITARRA 786 606,00 40,00 36,00 10,00 94 
LL.MUSICAL+SECRETARI 1.005 769,00 40,00 53,00 20,00 123 
 
TOTALS .........................  11551 
 
 
 Tercer.- Declarar raons d’urgència per cobrir el lloc de treball de 
professora de música, especialitat Viola, per una dedicació anyal de 258 hores, 
com a conseqüència de la dimissió presentada per la Senyora Isabel Bernal 
Guirao i no haver candidats en la convocatòria esmentada en la part 
expositiva de la present resolució i autoritzar la contractació laboral no 
permanent  de la senyora Celia Rufes Vidal, amb efectes 17 de setembre de 
2001 i fins tant no es proveeixi definitivament en la forma prevista en l’article 
88 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals o bé s’hagi de 
resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 de l’esmentat 
Reglament; en qualitat de professora de música, en la especialitat, dedicació i 
característiques assenyalades; establint-li les retribucions que li 
corresponguin d’acord amb el que preveu l’acord de condicions de treball del 
personal d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms, a l’empar del 
que disposen els articles 19 i as. del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals, l’article 15 de l’Estatut dels Treballadors i el Reial Decret 
2720/98. 
 
 Quart.- Autoritzar les contractacions laborals de caràcter no 
permanent dels candidats proposats que més endavant s’indiquen, amb 
efectes 17 de setembre de 2001 i fins tant no es proveeixin definitivament en la 
forma prevista en l’article 88 del Reglament del Personal al Servei de les 
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Entitats Locals o bé s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en 
l’article 24 de l’esmentat Reglament; en qualitat de professors de música, en 
les especialitats, dedicacions, característiques i efectes que s’especifiquen; 
establint-los les retribucions que els hi corresponguin d’acord amb el que 
preveu l’acord de condicions de treball del personal d’aquest Ajuntament i dels 
seus Organismes Autònoms, a l’empar del que disposen els articles 19i ss. del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, l’article 15 de l’Estatut 
dels Treballadors i el Reial Decret 2720/98: 
 
 
ESPECIALITAT DEDICACIÓ 
 ANYAL CANDIDAT/S MOTIU  
 
XEL·LO 545 JAUME SOLE VIÑAS DIMISSIÓ ESTHER CAIRAT 
ALCOVERT 
PIANO 841 INES REGUERO TASSAT EXCEDÈNCIA SUSANA MUÑOZ 
PIANO-LLENGUATGE 874 EVA ESCRIBANO FUENTES EXCEDÈNCIA CELINA LAMELA 
CACHEIRO 
 
 
 Cinquè.- Adscriure al personal laboral de l'escola municipal de 
música als següents llocs de treball: 
 
 
CODI LLOC PERSONAL EFECTES 
 
IB002 CAP D’ESTUDIS/PROFESSOR (1005 H.) ANTONIO TRIGUEROS MONTERO 1-9-01 
IB003 DIRECTOR/A/PROFESSOR (1172 H.) ASSUMPTA RODRÍGUEZ OLLÉ 1-9-01 
IB004 PROFESSOR/A DE MÚSICA (874 H.) EVA ESCRIBANO FUENTES 17-9-01 
IB005 PROFESSOR/A DE MÚSICA (654 H.) GERARD SIBILA ROMA 1-9-01 
IB006 PROFESSOR/A DE MÚSICA (786 H.) DANIEL YUGERO RODRÍGUEZ 1-9-01 
IB007 PROFESSOR/A DE MÚSICA (1005 H.) XAVIER ROCOSA GIRBAO 1-9-01 
IB007 PROFESSOR/A DE MÚSICA (1005 H  ENRIC CENTANA SERNA 1-9-01 
IB007 PROFESSOR/A DE MÚSICA (1005 H  RUTH GARCÍA LETE 1-9-01 
IB007 PROFESSOR/A DE MÚSICA (1005 H  LAIA BOSCH VALL 1-9-01 
IB008 PROFESSOR/A DE MÚSICA ( 545 H.) JAUME SOLÉ VIÑAS 17-9-01 
IB009 PROFESSOR/A DE MÚSICA (391 H.) NATALIA CRESPO MÉNDEZ 1-9-01 
IB010 PROFESSOR/A DE MÚSICA (258 H.) CELIA RUFES VIDAL 17-9-01 
IB011 PROFESSOR/A DE MÚSICA (841 H.) INÉS REGUERO TASSART 17-9-01 
IB012 SECRETARI/PROFESSOR (1005 H.) ANTONIO DE P. FARELL I CODINACH 1-9-01 
 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Consell 
de l’Institut Municipal d’Educació. 
 
 Setè.- Donat compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la seva propera sessió per la seva ratificació. 
 
 Vuitè.- Publicar la designació efectuada amb caràcter d’urgència en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Intervé el senyor Antonio Balmón Arèvalo, com a President-Delegat 
de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, manifestant que, 
cada any, quan comença el curs a l’escola de Música, en funció de com 
s’imparteixen tots els cursos i de l’alumnat que tenim s’ha de fer una 
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redistribució de les hores i de les matèries que al final ens porta a modificar 
tot allò que fa referència a retribucions i a la distribució horària.   
 
 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
ÀREA D'OBRES, URBANISME, MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 2.- Rectificar d’ofici l’error material detectat en les finques 
números 10 i 76 del projecte d’Expropiació del sistema de taxació 
conjunta del subsector Ribera Serrallo, consistent en la delimitació dels 
perímetres de protecció dels pous propietat de la Societat General 
d’Aigües de Barcelona S.A. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el Projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les 
finques compreses dins el polígon 2 del Pla especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, promogut i tramès per 
aquest Ajuntament i aprovat definitivament per la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona en sessió celebrada el dia 15 de novembre de 2000. 
 
 Vist que s’ha detectat un error material pel que fa a les finques 10 i 
76, propietat de la Societat General d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima, 
en el sentit de no contemplar en el projecte d’expropiació mencionat que la 
finca número 10 està íntegrament ocupada per un pou de subministrament 
d’aigua i una estació transformadora, i que la finca número 76 també conté un 
pou que ocupa una superfície de 324 m2. 
 
 Vist l’informe emès pel Sr. José Antonio Marín Sánchez, redactor 
del Pla Especial esmentat, segons el qual: 
 
 “L’acord de la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, pel qual 
s’aprovava definitivament el Pla Especial en qüestió ja establia que s’havien de 
respectar els pous de captació i conduccions de la companyia, inclosos a 
l’àmbit. 
 
 El manteniment de les conduccions ha de ser garantit en el projecte 
d’urbanització del sector, en el qual es definiran les característiques de la 
vialitat i contemplarà, en el seu cas, el desplaçament de les instal·lacions que 
siguin incompatibles amb l’edificació, per a la seva implantació sota la nova 
xarxa viària. 
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 En canvi el manteniment dels pous de captació no quedava reflectit 
en la documentació del Pla Especial i, conseqüentment, tampoc en la 
documentació gràfica del Projecte d’Expropiació. 
 
 S’ha comprovat que existeixen dos pous en aquesta situació. Són 
els situats en les parcel·les números 10 i 76. En el cas de la parcel·la número 
10 s’ha comprovat que el pou i les seves instal·lacions annexes ocupen la 
totalitat de la parcel·la, per la qual cosa ha de ser exclosa de l’expropiació. En 
el cas de la parcel·la número 76 s’ha comprovat que el pou i les seves 
instal·lacions annexes ocupen una parcel·la, perfectament delimitada i 
tancada, la superfície de la qual és de 324 m2 (18 x 18), que ha de ser exclosa 
de l’expropiació. La seva accessibilitat quedarà garantida des de la nova xarxa 
viària que es projecti (actualment en tràmit).” 
 
 Vist l’informe emès el respecte per Giró, Advocats Associats, 
Societat Civil Privada, de data 21 de setembre de 2001 i posant de manifest: 
 
 “A l’acord de la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, adoptat en 
sessió de data 22 de març de 2000, pel qual es va aprovar definitivament el Pla 
Especial d’Assignació d’Usos del Subsector Ribera-Serrallo, es diu 
textualment, el següent: 
 

“La Societat General d’Aigües ha presentat una al·legació la qual ha 
estat estimada en el sentit que s’incorporaran i es respectaran els 
pous de captació i conduccions de la companyia inclosos dins 
l’àmbit del Pla Especial”. 

 
 Aquesta circumstància no va ésser contemplada en el Projecte i s’ha 
pogut comprovar que la finca número 10, que té una superfície de 722 m2, 
està íntegrament ocupada per un pou de subministrament d’aigua i una 
estació transformadora, i es troba encerclada dins d’una tanca, com a recinte 
per al manteniment i reparacions del pou. Per tant i en compliment de l’acord 
de la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, aquesta finca no serà objecte 
d’expropiació. 
 
 Pel que fa a la finca número 76, s’ha de precisar que també conté 
un pou encerclat per una tanca que ocupa una superfície de 324 m2 (es tracta 
d’un quadrat de 18 x 18 m), que tampoc no serà objecte d’expropiació. Per 
tant, tenint en compte que la superfície de la finca segons el Projecte era de 
10.396,40 m2, un cop descomptats els 324 m2 corresponents al pou, queda 
reduïda a 10.072,34 m2.  
 
 Per tant, li correspon una indemnització de: 
 
 10.072,34 m2 x 1.850 pts/m2 =  18.633.829,- ptes. 
 18.633.829 ptes. x 0,05 =  931.691,- ptes. 
 
 TOTAL = .......................................... 19.565.520,- ptes. 
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 Finalment, s’ha de fer constar que l’accés a aquest pou estarà 
garantit per la vialitat projectada en el Pla Especial que es redactarà per tal de 
determinar l’ordenació detallada de tot l’àmbit, la vialitat i les àrees 
d’aparcament i de vianants, tal i com ha recomenat la Comissió d’Urbanisme 
de Barcelona en l’esmentat acord de data 22 de març de 2000, d’aprovació 
definitiva del Pla Especial d’assignació d’usos del Subsector Ribera-Serrallo.” 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient. 
 
 Vist l’article 105.2 de la Llei 4/1999, de modificació de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu Comú, en el qual s’estableix que les 
Administracions Públiques podran rectificar, en qualsevol moment, d’ofici o a 
instància dels interessats els errors materials, de fet o aritmètics existents en 
els seus actes. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, l’Alcalde-President  proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Rectificar d’ofici les errades materials detectades a 
l’expedient d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les finques 
compreses dins el polígon 2 del Pla especial d’assignació d’usos del subsector 
Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, corresponents a les finques 10 i 76 
de la Societat General d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima, pels motius i 
en el sentit  expressats en la part expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a la Societat General d’Aigües de 
Barcelona, Societat Anònima. 
 
 Tercer.- Elevar els presents acords a la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona per a que, si s’escau, en la seva qualitat d’òrgan competent per a 
l’aprovació definitiva del Projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta 
de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla especial d’assignació d’usos 
del subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, que es portà a efecte 
mitjançant acord de data 15 de novembre de 2000, adopti l’oportú acord de 
rectificació d’errors del mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la paraula el senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Tinent 
d’Alcalde d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, per fer una explicació de 
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l’acord manifestant que l’error consisteix en què en el projecte d’expropiació no 
s’han fixat els perímetres d’expropiació dels pous d’Aigües de Barcelona, que 
s’han de excloure de l’expropiació. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció de l’Alcaldia és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 3.- Desestimar el recurs de reposició interposat per Firstmark 
Comunicaciones España, S.A., contra l’acord plenari de 26 de juliol de 
2001, pel qual es desestimen les al·legacions presentades per dita 
empresa contra l’acord plenari de 26 d’abril de 2001, de suspensió de 
l’atorgament de llicència d’obra per a la instal·lació d’antenes de 
telefonia, i s’aprova la pròrroga, per un període de tres mesos, de la 
suspensió de l’esmentat atorgament. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el recurs de reposició interposat per la representació de 
l'empresa FirtsMark Comunicaciones España, S.A., contra l’acord plenari de 
data 26 de juliol d’enguany pel qual es desestimen les al·legacions 
presentades, en data 18 de juny, contra l’acord de 26 d’abril de 2001, de 
suspensió, per un període de tres mesos, prorrogables per períodes iguals fins 
a un màxim d'un any, l'atorgament de llicències d'obres per la instal·lació 
d'antenes de telefonia, incloses les estacions base, en tot el terme municipal, 
excepte en les zones qualificades com a industrials pel PGM, amb la finalitat 
d'estudiar una modificació d’aquest, per regular les condiciones per la 
concessió d'aquest tipus de llicències. 
 
 Atès l’informe de la Secretaria General de l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, de data 26 de setembre de 2001, posant de manifest: 
 

“I 
ANTECEDENTS ADMINISTRATIUS 

 
Primer.- Que en data 26 d’abril d’enguany, el Ple d’aquest Ajuntament va 
acordar suspendre, per un període de tres mesos, prorrogables per períodes 
iguals fins a una màxim d’un any, l’atorgament de llicències d’obres per la 
instal·lació d’antenes de telefonia, incloses les estacions bases, en el terme 
municipal de Cornellà de Llobregat, a excepció de les zones que el PGM 
qualifica com a zones industrials, per la modificació puntual de les normes 
urbanístiques (ordenances reguladores, en sòl urbà, de les instal·lacions i ús 
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de telefonia) del PGM, sotmetent l’esmentat acord a informació pública a 
efectes d’al·legacions. 
 
Segon.- Durant el període d’exposició pública, l’empresa FirtsMark 
Comunicaciones España, S.A. va presentar al·legacions, oposant-se a 
l’esmentat acord, en base a tres raons concretes: 
 
1.- Per entendre que això impedeix la consecució dels objectius fonamentals 

de la Llei 11/1998, de 24 d'abril, general de telecomunicacions, a 
l'entendre que suposaria un obstacle al desenvolupament de la 
competència en les xarxes d'accés, per veure's impedida si certs operadors 
poden seguir prestant el seu servei i als nous se'ls impedeix totalment 
l'accés al mercat, malgrat tenir un títol habilitant per instal·lar i explotar 
les corresponents xarxes de comunicació. 

 
2.- Per entendre que les restriccions derivades de la suspensió de llicències 

urbanístiques han d'exercitar-se en casos extrems, atenent a criteris com 
la utilitat pública o la funció social de la propietat i, únicament, per les 
activitats a que fa referència l'article 118 del Reglament de Planejament. 

 
3.- Per no haver-se demostrat els efectes nocius d'aquest tipus 

d'instal·lacions. 
 
En l’esmentat escrit, a més, se efectuava una proposta subsidiària consistent 
en que l'Ajuntament restringeixi el nombre d'instal·lacions autoritzades per 
operadors presents al municipi o, concretament, certes instal·lacions pel tipus 
d'emissions radioelèctriques, seguint així la recomanació del Consell de la 
Unió Europea de 12 de juliol de 1999. 
 
Tercer.- Les esmentades al·legacions vares ser desestimades per aquest 
Ajuntament, en base a l’informe número 21/2001, emès per aquesta 
Secretaria el dia 20 de juliol, mitjançant acord plenari adoptat el dia 26 de 
juliol següent, de forma profusament raonada, al qual, al mateix temps, es va 
aprovar una pròrroga del termini de suspensió de llicències per un període de 
3 mesos. 
 
Quart.- En data 21 de setembre últim, ha tingut entrada en el Registre 
General d’aquest Ajuntament un escrit de la representació de l'empresa 
FirtsMark Comunicaciones España, S.A., tramès per correu certificat del dia 
anterior, en virtut del qual s’interposa recurs de reposició contra l’acord 
plenari municipal de 26 de juliol d’enguany, pel qual es desestimaven les seves 
al·legacions i es prorrogava la suspensió de llicències. 
 
Així mateix, l’esmentada Societat sol·licita en el mateix escrit, amb caràcter 
simultani, la suspensió de l’execució de l’acord plenari de 26 de juliol 
esmentat, fins que no es resolgui el procediment en via administrativa, a 
l’empara del que disposa l’article 111.2.a) de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
procediment administratiu comú. 
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II 

MOTIUS DEL RECURS 
 
En l’esmentat recurs es plantegen els següents motius d’oposició a l’acord 
municipal, per considerar-lo no ajustat a Dret: 
 
a) Per no respectar el caràcter excepcional que suposa la mesura cautelar de 

suspensió de l’atorgament de llicències. 
 
b) Per considerar que les competències urbanístiques de l’Ajuntament en 

aquesta matèria, encara que inqüestionables, no són absolutes. 
 
c) Per considerar vulnerats els Principis del Dret Urbanístic relatius a utilitat 

pública i funció social de la propietat a l’hora d’imposar restriccions a 
l’edificació. 

 
III 

FONAMENTS JURÍDICS 
 
En essència, els Fonaments Jurídics en els que el recurrent basa el seu 
recurs, són pràcticament idèntics als continguts en el seu escrit d’al·legacions 
prèvies, pel que, necessàriament, els Fonaments Jurídics en que 
l’Administració municipal ha de basar la seva resolució, han de ser similars 
als esgrimits amb motiu de la desestimació de les seves al·legacions. 
 
Malgrat això, analitzarem cadascun d’aquests motius en particular: 
 
1) Per no respectar el caràcter excepcional que suposa la mesura cautelar de 

suspensió de l’atorgament de llicències. 
 

Basa el recurrent la seva postura, en la Jurisprudència dictada pel Tribunal 
Suprem, en virtut de la qual la suspensió de llicències té per finalitat 
assegurar la efectivitat d’un planejament futur, impedint que aprofitaments 
del sòl vagin a dificultar la realització efectiva d’un nou Pla, i en la  previsió 
continguda a l’article 118 del Reglament de Planejament Urbanístic, en 
virtut del qual la suspensió únicament pot referir-se a les llicències que 
tinguin per objecte actuacions de parcel·lació de terrenys i edificacions o 
enderrocs, però no a les que tinguin per objecte obres de reforma, a 
excepció que per la transcendència d’aquestes siguin equiparables a una 
reedificació de l’edifici no justificada per raons d’urgència, o quan suposi un 
augment del volum d’edificació. 
 
En base a aquestes consideracions, el reclamant entén que les 
instal·lacions, la construcció de les qual pretén, no es poden qualificar ni de 
parcel·lació ni de reedificació de l’edifici on estarien situades i que, regular 
les condicions per atorgar les corresponents llicències no implica una 
modificació del planejament de suficient entitat com per justificar una 
mesura d’aquesta naturalesa, agreujada, a més, per la pròrroga aprovada, 
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quan pel caràcter excepcional d’aquesta mesura, la seva durada ha de ser 
l’estrictament indispensable. 
 
En relació amb aquesta qüestió, cap dir en primer lloc, que s’equivoca el 
recurrent quan al·lega l’aplicabilitat del Reglament de Planejament 
Urbanístic, doncs aquesta legislació té mer caràcter supletori respecte de la 
legislació urbanística pròpia de Catalunya, que conté les previsions 
corresponents a l’article 40 de Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel 
qual s’aprova el text refós de les normes urbanístiques vigents a Catalunya. 
 
Com es pot observar, l’esmentat precepte no exclou de cap manera cap 
tipus de llicència d’edificació de la possibilitat de suspensió, ni realitza la 
matisació a que fa referència el Reglament de Planejament. 
 
Per altra banda, i pel que fa a l’aplicació de la mesura de suspensió i a la 
presumpta infracció del seu caràcter excepcional, aquesta Secretaria es 
remet a l’assenyalat en el seu informe anterior, en el qual es deia el 
següent: 
 

“Tampoc és de rebuda l'al·legació de que l'acord municipal infringeix el 
caràcter excepcional d'aquestes restriccions, així com l'abast material 
de la suspensió prevista per l'article 118 del Reglament de planejament, 
per quan, per una banda, la competència municipal s'orienta a la 
preservació d'interessos municipals i, en conseqüència, dels interessos 
locals dels veïns, que aconsella establir determinades limitacions medi 
ambientals i d'ordenació urbana i, encara que els Ajuntaments han de 
promoure l'edificació en benefici de la població, certament han de fer-ho 
buscant la seva racionalitat i utilitzant per això els instruments que li 
atorga l'Ordenament Jurídic, i es que la suspensió de llicències 
acordada obeeix precisament a aquestes raons d'interès públic, com 
s’ha assenyalat per la Jurisprudència del Tribunal Suprem en la seva 
sentència de 19-5-1997 (Arz. 4453), en la que declara expressament que 
la finalitat de la suspensió és assegurar l'efectivitat d'un planejament 
futur, impedint la consolidació d'aprofitaments del sòl, que encara que 
conformes amb l'ordenació en vigor, dificultin la realització efectiva del 
nou Pla, que neix per ser executat. 

 
Així, pel Tribunal Suprem, la figura de la suspensió obeeix a una terminant 
exigència de l'interès públic, i en aquest sentit ha assenyalat el següent: 
 
“...donat que el Dret administratiu aspira sempre a harmonitzar les 
exigències de l'esmentat interès amb les garanties de l'administrat, 
l'Ordenament Jurídic arbitra diferents vies per tal harmonització: per una 
banda, en la mesura en que  ha de tenir-se en compte el límit temporal de 
la virtualitat de la suspensió respecte de les llicències sol·licitades amb 
anterioritat i, per altra banda, són de recordar les indemnitzacions 
assenyalades als articles 27.4 del Text Refós de la Llei del Sòl i 121.2, 3 i 4 
del Reglament de planejament, ja que, amb l'harmonització que s'acaba 
d'indicar de la suspensió de l'atorgament de llicències, apareix revestida 
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d'una racionalitat que exclou la idea d'una necessitat d'interpretació 
restrictiva”. 
 
Pel que fa a la vulneració de l'article 118 del Reglament de Planejament, en 
primer lloc, s'ha de deixar clar que l'article aplicable és l'article 40 del Text 
Refós català, que permet la suspensió de llicències de parcel·lació i 
enderroc, però també les d'edificació en els àmbits per les quals les noves 
determinacions comporten una modificació del règim urbanístic, com 
succeeix en aquest cas, ja que la motivació municipal no radica en el 
caràcter presumptament nociu d'aquestes instal·lacions per a la salut, 
qüestió en la valoració de la qual l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat no 
entra, sinó  en la necessitat de modificar el PGM per regular les condicions 
d'instal·lació i, concretament, els seus emplaçaments.” 

 
2) Per considerar que les competències urbanístiques de l’Ajuntament en 

aquesta matèria, encara que inqüestionables, no són absolutes. 
 
Al·lega el recurrent en aquest segon motiu, desprès de reconèixer que les 
potestats i competències municipals en matèria de planejament són 
inqüestionables, que no són, en canvi, de caràcter absolut, pel que s’han 
d’exercir en conformitat amb la legalitat, sense lesionar drets i interessos 
dels particulars, circumstància que en la seva opinió es produeix en aquest 
cas, en quan, amb això, s’impedeix la consecució dels objectius fonamentals 
de la Llei General de Telecomunicacions, que defineix aquestes com serveis 
d’interès general, que es presten en règim de competència, el que comporta 
la indubtable utilitat pública pel municipi, especialment en aquest cas, en 
el que a l’existir altres operadors funcionant en ell, l’acord municipal 
suposa un obstacle a la lliure competència dels altres operadors, als qual 
se’ls impedeix totalment l’accés al mercat, malgrat tenir un títol habilitant, 
impedint que la companyia compleixi les seves obligacions com operador de 
telecomunicacions i causant un perjudici als interessos públics inherents 
als esmentats serveis, en quan la suspensió suposa una restricció absoluta 
del seu dret a establir les seves xarxes i resulta, com a tal mesura, 
desproporcionada, en contra de l’assenyalat pel Tribunal Suprem en la seva 
Sentència de 24 de gener de 2000, segons la qual, ni es pot denegar 
l’autorització pertinent a l’operador per la utilització del domini públic, ni es 
poden traduir les exigències municipals en restriccions absolutes a tal dret, 
ni en limitacions desproporcionades. 
 
En relació amb aquesta segona qüestió que el recurrent empara, 
precisament, en la sentència del Tribunal Suprem citada per aquesta 
Secretaria en el seu informe anterior, ens hem de tornar a remetre a 
l’assenyalat en l’informe 21/2001, en el que, en relació amb això, 
s’assenyala el següent: 
 
“Com ja va posar de manifest la Jurisprudència del Tribunal Suprem, en 
particular en la seva sentència de 24-1-2000 (Arz. 331), encara que 
l'explotació de serveis portadors o finals de telecomunicacions porti 
aparellat el dret d'ocupació del domini públic municipal, en la mesura en 
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que ho requereixi la infrastructura del servei, la qual cosa comporta que 
l'Ajuntament no pugui denegar les autoritzacions pertinents per la 
utilització que requereixi l'establiment o ampliació de les instal·lacions dels 
operadors en el seu terme municipal, en canvi, això no vol dir que aquesta 
utilització hagi de ser incondicional i que no puguin establir-se pels 
Ajuntaments les condicions tècniques i jurídiques relatives a com ha de 
portar-se a terme aquella. 
 
I és que, encara que l'article 44 de la Llei esmentada, reconeix aquest dret 
genèric als operadors, aquesta, en el seu article 45, assenyala expressament 
que les autoritzacions d'ús s'han d'atorgar conforme al que disposa la 
legislació de règim local, establint una important connexió entre aquest dret 
de l'operador i la regulació urbanística que l'Ajuntament hagués pogut 
aprovar, de la qual cosa es desprèn, a judici del Tribunal Suprem, que les 
competències municipals en aquest ordre, faculten als Ajuntaments per, a 
través del planejament urbanístic, establir condicions per a les noves xarxes 
de telecomunicacions i contemplar exigències i requisits per realitzar les 
corresponents instal·lacions en Ordenances i Reglaments relatius a obres i 
instal·lacions en la via pública, sempre que aquestes no es tradueixin, en 
cap cas, en restriccions absolutes del dret dels operadors, ni en limitacions 
manifestes desproporcionades. 
 
Així s'ha posat de manifest en l'article 9 del Decret català 148/2001, de 29 
de maig, d'ordenació ambiental de les instal·lacions de telefonia mòbil i 
altres instal·lacions de radiocomunicació, en el que es preveu que 
l'ordenació dels emplaçaments d'aquestes instal·lacions en la demarcació 
urbana, es pugui realitzar mitjançant una Ordenança municipal específica i 
mitjançant l'aprovació d'un Pla Especial urbanístic. 
 
De l'anteriorment exposat es deriva que les potestats i competències 
municipals en matèria de planejament, són inqüestionables, encara que 
aquestes afecten a aquest tipus concret de serveis de telecomunicació. 
 
Si aquestes competències són inqüestionables, l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, per exercitar-les, s'ha limitat a fer ús del previst per l'article 40 
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels 
textos legals vigents a Catalunya en matèria d'urbanisme, segons el qual: 
 
“1.- Els òrgans competents per a l’aprovació inicial dels instruments de 
planejament general, especial, parcial o dels estudis de detall poden 
acordar, amb la finalitat d’estudiar-ne la formació o bé la reforma, la 
suspensió de l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, 
d’edificació i d’enderrocament, en àmbits determinats. 
 
2.- Els efectes d’aquesta suspensió no poden durar més d’un any. 
 
3.- Aquest acord es publicarà en el DOGC o en el BOP, si escau.” 
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A la vista de l'anterior, i tornant a les al·legacions realitzades per l'empresa 
assenyalada, hem de concloure dient que la suspensió temporal per 
exercitar l'esmentada competència municipal, no pot ser tatxada 
d'instrument tendent a impedir la competència entre els operadors, doncs 
aquesta potestat de suspensió no deixa de ser una manifestació, 
precisament, de la funció social que ha de complir la propietat privada. 
Tampoc hi ha una identitat de situacions que justifiqui una acusació de 
desigualtat de tracte respecte dels operadors ja instal·lats en el terme 
municipal, doncs aquests ja gaudien d'un dret adquirit, al disposar de 
l'oportuna llicència urbanística per realitzar les obres necessàries per 
implantar aquestes instal·lacions, sense perjudici de que aquests operadors 
s’hagin de sotmetre al règim transitori previst en la Disposició Transitòria 
Primera del Decret 148/2001, abans esmentat, i adequar les seves 
llicències urbanístiques i ambientals a les seves prescripcions. 
 
I això perquè els actes que impliquen una limitació o una restricció de 
drets, com succeeix en aquest cas amb la suspensió atorgada, no poden 
tenir efectes retroactius. 
 
A tot això s’ha d’afegir que aquest dret a la competència no implica, com 
assenyala la sentència del Tribunal Suprem a que abans hem fet referència, 
que el seu exercici sigui incondicional, sinó que ha de sotmetre's a 
l'Ordenament Jurídic, en particular pel que fa a l'urbanístic.” 
 
De l’anteriorment exposat es dedueix clarament que l’Administració 
municipal no està denegant al recurrent, de cap manera, la possibilitat 
d’utilitzar el subsòl municipal, ni tan sols imposant limitacions, i molt 
menys desproporcionades. L’únic que està fent és estudiant la formació o 
reforma del planejament urbanístic vigent, en base, no sols al que a tal 
efecte estableix l’article 45 de la Llei 11/1998, de 24 d’abril, General de 
Telecomunicacions, sinó també la Doctrina continguda en la Sentència del 
Tribunal Suprem esmentada, i en l’article 9 del Decret català 148/2001, de 
29 de maig, al que ens referíem en aquell informe, en virtut del qual queda 
clar que l’Administració municipal pot regular l’ordenació dels 
emplaçaments d’aquestes instal·lacions en el seu terme municipal, 
mitjançant l’aprovació d’un Pla urbanístic i una Ordenança municipal 
específica. 
 
De la qual cosa es dedueix que, encara que lògicament les competències 
dels municipis mai són absolutes, en aquest cas, la competència per 
promoure l’aprovació o modificació de les figures de planejament urbanístic 
corresponents, sí entra dintre del seu àmbit competencial específic, de la 
mateixa manera que la possibilitat de suspendre les llicències d’edificació 
en general com a mesura cautelar complementaria. ¿Quin sentit tindria 
llavors que el municipi pogués regular els emplaçaments en el planejament 
urbanístic i les condicions tècniques i jurídiques relatives a com s’han de 
portar a terme les obres d’infrastructura de la instal·lació, si quan s’aprovés 
aquest planejament ja estiguessin aquestes instal·lades? 
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D’aquí que l’actuació municipal sigui d’acord amb el contingut de la 
Sentència del Tribunal Suprem al·legada pel recurrent, de 7 de novembre de 
1998, en quan a mesura cautelar que té per finalitat assegurar l’efectivitat 
d’un planejament futur, impedint els aprofitaments del sòl que puguin 
afectar la realització efectiva de les previsions del nou Pla, circumstància 
que també afecta a la resta d’operadors, amb independència de que tinguin 
ja instal·lada legalment, amb anterioritat a l’acord de suspensió, alguna 
antena o estació d’aquesta naturalesa. 
 

3) Per considerar vulnerats els Principis del Dret Urbanístic relatius a utilitat 
pública i funció social de la propietat a l’hora d’imposar restriccions a 
l’edificació. 
 
Pel que fa a aquest tercer motiu, d’al·legació del recurrent, tot i el seu 
caràcter abstracte, sembla desprendre’s que entén que la meva 
representada vulnera amb la mesura de suspensió, el que disposa l’article 
3.2 del text refós de la Llei del Sòl de 1976, en quan estableix que la 
competència urbanística en relació al règim del sòl, comprèn la funció de 
procurar que el sòl s’utilitzi en congruència amb la utilitat pública i la 
funció social de la propietat, fomentant l’edificació i perseguint el benefici 
per la població del municipi, que s’aconsegueix amb la construcció 
d’aquestes instal·lacions. 
 
En relació amb aquest motiu, novament reiterar la inaplicabilitat a 
Catalunya  del text refós de la Llei del Sòl de 1976, i assenyalar que 
l’al·legació està mancada de tota justificació del perquè la mesura municipal 
qüestionada implica la vulneració dels criteris d’utilitat pública i la funció 
social de la propietat. 
 
Malgrat això, és evident que en aquest cas, precisament, l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat vetlla pels interessos generals, doncs la utilitat 
pública no solament radica en l’interès públic d’aquest serveis, sinó també 
en l’interès públic de vetllar perquè aquestes instal·lacions es portin a terme 
amb la menor incidència possible sobre el territori, el paisatge i el medi 
ambient, minimitzant el seu impacte visual i d’ocupació del territori, com 
posa de relleu l’Exposició de Motius del Decret català 148/2001, de 29 de 
maig. 
 
En aquest sentit, la mesura de suspensió solament suposa una cautela 
temporal per, a través de l’activitat planificadora, vetllar per aquests valors 
superiors, la utilitat pública dels quals resulta plenament indiscutible,  
sense que encertem a comprendre com amb això es pot vulnerar el Principi 
de la funció social de la propietat. Tot al contrari, la funció social de la 
propietat és la que justifica l’ordenació urbanística i l’adopció de la mesura 
cautelar per aconseguir el que amb ella es persegueix. 
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IV 
PETICIÓ DE SUSPENSIÓ 

 
Per últim, i pel que fa a la petició de suspensió administrativa de l’executivitat 
de l’acord municipal, hem d’assenyalar, per una banda, que, encara que el 
recurrent es basa en l’article 111.2.a) de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, 
en quan a l’existència de possibles perjudicis d’impossible o difícil reparació 
per la suspensió de l’execució de l’acte impugnat, el cert és que en aquest cas, 
no sols acceptar l’esmentada mesura suposaria buidar de contingut l’acord 
municipal, doncs la suspensió impediria la seva posterior execució per raons 
evidents, doncs quan es pogués reprendre la seva executivitat ja estarien 
instal·lades totes les antenes i estacions base, sinó que a més, en aquest cas, 
ponderant el presumpte interès particular i l’interès públic afectat inherent a 
la necessitat de facilitat les mesures urbanístiques a reflectir en el futur 
planejament en defensa del territori, el paisatge i el medi ambient, hem 
d’arribar, sens dubte, a la conclusió de que ha de prevaler aquest últim, com 
sens dubte es dedueix de la Jurisprudència del Tribunal Suprem, 
concretament dels seus Autos de 6 de juny de 1990, (Ar. 4807) i de 29 de juliol 
de 1996, (Ar. 6214) 
 

V 
CONCLUSIONS 

 
Per tot això, aquesta Secretaria considera que els Fonaments continguts en el 
recurs de reposició interposat per la representació de l'empresa FirtsMark 
Comunicaciones España, S.A., no desvirtuen les raons i competències 
tingudes en compte per aquest Ajuntament en el moment d’adoptar els acords 
impugnats, ni els Fonaments Jurídics que varen servir de base, en el seu 
moment, per desestimar les al·legacions presentades per aquesta Societat. 
 
 Atès que les circumstàncies que varen motivar l’esmentada 
suspensió no han variat. 
 
 D'acord a l'article 40 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria 
urbanística, estableix: "Els òrgans competents per l'aprovació inicial dels 
instruments de planejament general, especial, parcial o dels estudis de detall 
poden acordar, amb la finalitat d'estudiar-ne la formació o bé la reforma, la 
suspensió de l'atorgament de llicències d'edificació, em àmbits determinats, els 
efectes d'aquesta suspensió no poden durar més d'un any". L'article 41, del 
citat Decret, amb el seu apartat segon, estableix que les modificacions dels 
usos globals admesos en un sector constitueixen modificacions del règim 
urbanístic. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
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Corporació Local, l’Alcalde-President proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar el recurs de reposició interposat per la 
representació de l’empresa FirtsMark Comunicaciones España, Sociedad 
Anónima, contra l’acord plenari de data 26 d’abril d’enguany, en base als 
fonaments assenyalats en la part expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la paraula el senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Tinent 
d’Alcalde d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, per fer una explicació 
manifestant que l’Ajuntament va rebutjar al Ple de juliol les al·legacions 
d’aquesta empresa, i ara, ha interposat un recurs davant del Ple en el sentit de 
considerar que l’acord de suspensió de llicències suposa un obstacle a la 
competència, que la suspensió s’ha d’exercitar en casos extrems, i que no 
s’han demostrat els efectes nocius d’aquests tipus d’instal·lacions, i nosaltres 
ens reiterem en les consideracions jurídiques que es van fer en el seu dia. A 
més a més, demana la suspensió de la suspensió, i si suspenem la suspensió 
el que pretenem amb la suspensió no donaria resultat, per tant, no es pot 
tampoc acceptar la suspensió. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció de l’Alcaldia és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
ÀREA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 4.- Aprovar el text del Conveni Marc de Cooperació durant el 
període 2001-2003 a subscriure entre el Departament de Benestar Social 
i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i els seus annexes 1 i 2 relatius 
als programes d’Atenció Social Primària i Servei d’Atenció precoç. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que tant la Llei estatal 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les 
bases de règim local, com la Llei 8/1987, de 15 d'abril, municipal i de règim 
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local de Catalunya, estableixen que els municipis tenen competència pròpia en 
la prestació dels serveis socials i la promoció i reinserció socials. Tanmateix, 
ambdós textos declaren que els municipis de població superior a 20.000 
habitants tenen l'obligació legal de prestar serveis socials. 
 
 Vist que el Decret legislatiu 17/1994, de 16 de novembre, pel qual 
s'aprova la refosa de les lleis 12/1983, de 14 de juliol, 26/1985, de 27 de 
setembre, i 4/1994, de 20 d'abril, en matèria d’assistència i serveis socials, 
estableix que els ens locals han de finançar el cost de la prestació dels serveis 
socials corresponents a les competències que tenen atribuïdes com a pròpies, 
havent d’abastir aquest finançament pel que fa als ajuntaments de més de 
20.000 habitants els serveis socials de la població establerts com a legalment 
obligatoris. 
 
 Vist que l'esmentat Decret legislatiu disposa que l'Administració de 
la Generalitat, dins las seves disponibilitats pressupostàries i a través de la 
convocatòria pública de caràcter anual, s'establirà convenis de col·laboració 
per tal d'estendre de manera progressiva la cobertura territorial de la Xarxa 
Bàsica de Serveis Socials de Responsabilitat pública, d'acord amb les 
determinacions dels plans d'actuació social. 
 
 Vist el Decret 175/1998 de 8 de juliol, d’aprovació del traspàs dels 
serveis socials d’atenció primària a l’Ajuntament de Cornellà, es van 
traspassar els serveis d’atenció primària que eren titularitat de l’Institut 
Català d’Assistència i Serveis Socials (ICASS) així com els mitjans personals, 
materials i financers.  
 
 Vist el Decret de l'Alcaldia 3523/01 de 23 de juliol sol·licitant la 
subscripció d'un nou conveni atesa la voluntat de l'Ajuntament de continuar 
donant un tractament integral i coherent a la política de serveis socials en el 
marc d'una política de benestar social que sigui instrument per a la promoció 
dels ciutadans, tant d'iniciativa privada com a pública al municipi de Cornellà 
de Llobregat. 
 
 Atès que les entitats locals hauran d'enviar a la Direcció General 
d'Administracions Locals, departament de Governació, acord i còpia dels 
convenis en que intervinguin o participin tal com estableix l'article 309.1 del 
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, 
activitats i serveis dels ens locals. 
 
 Per tot això, i atès la urgència de l’aprovació d’aquest conveni 
aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament, l'adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el text del conveni marc de cooperació durant el 
període dels anys 2001 al 2003 a subscriure entre l’Ajuntament de Cornellà i 
el Departament de Benestar Social de la Generalitat de Catalunya i els seus 
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annexos 1 i 2, relatius respectivament als programes d’Atenció Social Primària 
i Servei d’Atenció Precoç  
 
 Segon.- Aprovar la Minuta de Conveni que figura inclosa en els 
seus annexos, per import màxim de 61.441.193,- pessetes (369.269 euros) per 
Atenció Primària i Serveis Traspassats, i pels serveis d’Atenció Precoç 
15.323.016,- pessetes (92.093,18 euros). 
 
 Tercer.- Facultar al Sr. José Montilla Aguilera, Alcalde President de 
l'Ajuntament de Cornellà per a la signatura de tots aquells documents que 
siguin necessaris per a la formalització del present acord. 
 
 Quart.- Trametre el present acord i còpia del conveni a la Direcció 
General d'Administració Local del departament de Governació de la Generalitat 
de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Intervé en primer lloc el senyor Alcalde manifestant que aquest 
tema -no sé com ho heu plantejat- m’hagués agradat que no vingués 
d’urgència, sinó que un tema d’aquesta entitat, i que és per tot aquest període, 
s’hagués tingut més temps per conèixer el text i per poder-lo debatre. 
 
 Pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per dir que d’això no vam parlar a la Comissió 
Informativa. 
 
 El senyor Alcalde demana a la Regidora que expliqui la Moció 
  
 Pren la paraula la senyora Judith Ibáñez, com a Regidora-Delegada 
de l’Àrea de Serveis a la Persona, Salut Pública i Dona, per explicar que no va 
passar per la Comissió Informativa perquè jo, fins l’últim moment, tenia 
demanada una entrevista amb el Director General de Benestar Social perquè, 
cada any, abans de signar el conveni, havíem tingut una entrevista personal 
per discutir el conveni. Això no ha pogut ser perquè el Director General tenia 
l’agenda completa i la urgència  és que m’ha donat hora per la setmana vinent 
i jo li vaig dir que no signaríem el conveni fins l’entrevista que havíem de tenir 
personalment. Però ahir em van comunicar que tots els Ajuntaments ho tenien 
que firmar el dia 28 i que, posteriorment, en parlaríem, però és clar, una 
vegada signat. Per tant, aquesta pressa ha sigut perquè jo vaig insistir molt en 
tenir la reunió, però no ha pogut ser, i per tant, hem tingut que firmar a corre 
cuita malgrat que en alguns aspectes no estàvem d’acord, per exemple, en 
l’atenció primària augmenten el 4,8 % que passa de cinquanta-vuit milions 
sis-centes catorze a seixanta-un milions quatre-centes quaranta-una pessetes. 
Els serveis d’atenció precoç, aquí és on volíem discutir el tema, passa de vuit 
milions sis-centes setanta-nou a quinze milions tres-centes vint-i-tres pessetes 
que representa un 76%, però no estàvem d’acord en una clàusula que ha 
posat la Generalitat en quant a l’Ajuntament, ja que malgrat aquesta pujada, 
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encara li representa nou milions de pessetes que ha de posar, i aquesta 
clàusula de Benestar Social ens impossibilita a cobrar taxes als usuaris. Per 
tant, creiem que interfereix totalment l’autonomia municipal de poder posar 
les taxes que nosaltres creiem convenients per cobrir aquests nou milions de 
pessetes. Malgrat això, em van dir per telèfon que parlaríem la setmana 
vinent, per això senyor l’Alcalde, s’ha anat retardant, per la insistència que jo 
vaig tenir en tenir l’entrevista abans de signar el conveni, però ahir se’m va dir 
que s’havia de signar el dia 28. 
 
 Pel que fa al Festival de Pallassos queda amb un milió tres-centes 
pessetes, igual com havia quedat en altres anys, i si no es firma el conveni el 
dia 28, podria ser que no cobréssim aquests setanta-vuit milions. De totes 
maneres, vam acordar amb el senyor Manel Juves, que parlaríem d’aquest 
tema i mostrarem la nostra disconformitat amb aquesta clàusula perquè 
creiem que atempta a l’autonomia dels Ajuntaments de poder posar taxes o no 
posar-les. 
 
 Pren la paraula a continuació el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, manifestant que, entenc la necessitat 
de la urgència, però crec que, en principi s’havia dit sí es millora amb respecte 
al que tenim d’altres anys, però sembla que no és així, no?. I crec que en 
aquest tema s’ha de fer un esforç per millorar aquests serveis i, per tant, dels 
recursos financers per poder-ho portar endavant. Si això està en aquesta 
situació, jo voto en contra. 
 
 Considero que això no es pot fonamentar en qüestions del Director 
General o qui sigui, que no se sàpiga fins ahir o fins avui que demà s’ha de 
signar, això penso què és una qüestió realment preocupant, i havíem de 
demostrar el nostre rebuig.  
 
 Intervé tot seguit el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, dient que voldria que quedés ben clar que el que diré 
no pretén ofendre a ningú, però em sembla que, fins i tot, és d’una certa mala 
educació que ens porteu això d’aquesta manera. Perquè amb Viçens Badenes 
hem estat treballant i força en el tema dels pallassos. Entenc que, potser, no 
ha sigut culpa vostra, en tot cas, s’hagués pogut fer una reunió anteriorment i 
dir: Mireu, des de la Generalitat no ens diuen res. Ja sé que potser no és 
econòmicament el més important del pressupost, però afecta a àmbits dels 
quals els municipis van molt escassos, -de vegades, fins i tot, perquè els 
municipis volen o volem fer més del què ens pertoca- i precisament perquè són 
partides molt finalistes i que abasten molt a les persones, votem en contra i, a 
més a més, és que no ho entenc. 
 
 Intervé a continuació el senyor Arnau Funes, com a Regidor del 
Grup Municipal d’IC-V, manifestant que, espero que sigui l’últim conveni que 
hem de negociar amb aquest Govern, i que a partir del 2003 puguem negociar 
amb un altre Govern els convenis de Benestar Social, perquè, de fet, tot i 
algunes deficiències d’aquest conveni, continuen amb la mateixa línia del 
conveni de l’any anterior. La discussió que havíem de tenir amb ells era la 
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mateixa que vam tenir fa uns mesos on havíem d’explicar quines eren les 
deficiències que hi havia als serveis, que ja ens contestarien el mateix que ens 
van contestar que és: ens donen el mateix que a la resta de municipis. Això és 
el que hi ha, i en tot cas, ens han anat pujant algunes dècimes, alguns 
apartats que els hem demanat que explícitament ens apugessin, jo crec que 
per un bon plantejament nostre. Però estem amb els números mitjos amb la 
resta de municipis, i no és un problema només de què a Cornellà ens 
estrenyin més o menys, sinó que el Departament de Benestar Social demostra 
una manca de sensibilitat impressionant envers el que fa als municipis, i per 
tant, hem d’acceptar el conveni perquè crec que el necessitem i, a més, hem 
funcionat al 2001 amb alguns diners i aquests els necessitem, però, en tot 
cas, esperem que el fet que sigui al 2003 ens permeti negociar d’una altre 
manera i amb altra gent. 
 
 Pren la paraula novament la senyora Judith Ibáñez, com a 
Regidora-Delegada de l’Àrea de Serveis a la Persona, Salut Pública i Dona, per 
dir que, potser la falta d’educació és per part de la Generalitat, perquè, 
d’alguna manera, -com ha dit el senyor Funes-, l’any passat ens vam seure, 
vam dir les necessitats que teníem i, malgrat insistir en els conceptes del tema 
del servei d’atenció a domicili, no se’ns va fer ni cas. Potser, malgrat ens 
haguéssim assegut -com diu en Arnau Funes-, no haguéssim aconseguit res 
més del que hi ha: o signar o prescindir d’aquests setanta-vuit milions de 
pessetes. 
 
 Intervé en aquest punt el senyor Alcalde, manifestant que creu que, 
o aprovem el text o correm el risc de perdre els diners. Consideracions al 
marge, sobre la dinàmica de la negociació, els increments, són del 4% i punt.  
 
 Pren la paraula el senyor Joan Tardà, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, exposant que li sembla que, nosaltres a la Comissió 
Informativa, no hi pintem res, perquè nosaltres intentem no faltar mai, de 
manera que trobo, -jo no he dit que la culpa no sigui del Govern de la 
Generalitat, estic convençut-, que a la Comissió Informativa, nosaltres hi 
podríem aportar alguna cosa, discutir-ho. 
 
 Reprèn la paraula el senyor Alcalde per manifestar que no ha passat 
per la Comissió Informativa perquè aquest tema és d’urgència i va d’urgència 
per què s’ha de signar abans del dia 28, o sigui, demà s’ha de lliurar el 
conveni. 
 
 Novament intervé la senyora Judith Ibáñez, com a Regidora-
Delegada de l’Àrea de Serveis a la Persona, Salut Pública i Dona, contestant 
que si hagués sabut que no em donaven l’entrevista, evidentment, l’haguessin 
presentat a la Comissió Informativa, però jo tenia l’esperança de que encara 
em podia reunir amb el Director General perquè així ho va dir la seva 
secretaria -segurament abans tindràs una entrevista amb ell-, i, per tant, he 
parlat per telèfon perquè no he tingut cap més alternativa que parlar per 
telèfon o presentar-me al seu despatx i assentar-me allà fora, cosa que no he 
fet, ni penso fer. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; i l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 El senyor Alcalde manifesta que ara passa la paraula a la senyora 
Carmen Romero. 
 
 Pren la paraula la senyora Carmen Romero, per manifestar que les 
dades que tenim que donar al Ple sobre el tema de maltractament són del mes 
d’agost i del mes de setembre i, malauradament, són cada vegada més 
alarmants. En el mes d’agost s’han produït set morts de dones a mans dels 
seus companys i en el mes de setembre sis, per tant, són tretze en aquests dos 
mesos, cinquanta-tres en el que va d’any. 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les onze hores i deu minuts, de la qual 
s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb 
mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 


